


KTAS støtter Team Danmark

D e t s ty rk e r  vo res  c h a n c e r

S
ammen med Team Danmark støtter vi en stor del af 

den danske idrætselite. D et gør vi for at se Dannebrog 

gå til tops ved internationale mesterskaber, ikke mindst ved 

OL i Barcelona ’92, hvor vi kæmper for guld til Danmark.

-en virksomhed i udvikling



B A D M I N T O N

F le re  m u lig h e d e r
A f  Bjørn Danielsen 
Sidste år indførte »Badminton« to 
alternative modeller til den lovplig

tige model, som klubberne kan 
vælge, når de bestiller abonnemen

ter på bladet.

D e t  fø r s te  år  p r ø v e d e  4 3  k lu b b e r  

e n  a f  d e  n y e  -  o g  b illig e r e  - m o d e l le r ,  

o g  i år er  a n ta lle t  fo r d o b le t  til 8 7  

k lu b b e r , d e r  få r  f le r e  b la d e  -  m e n  til 

r e d u c e r e t  p r is .

M a n g e  k lu b b e r  er  i tv iv l o m , h v a d  d e  

a lte r n a tiv e  m o d e l le r  g å r  u d  p å , så  

d e r fo r  v il  v i  g e r n e  fo r k la r e  lid t  n æ r 

m e r e  o m  d e t .

U d g a n g s p u n k te t  er , a t j o  s tø rre  

o p la g e t  er, j o  b illig e r e  b liv e r  p r is e n  

p r . styk .

M odel 1:

D e n n e  o r d n in g  er  v e d ta g e t  a f  D B F ’s 

r e p r æ s e n ta n ts k a b  o g  ly d er:

» D B F  u d g iv e r  b la d e t  » B a d m in t o n « ,  

s o m  sa m tid ig  a n v e n d e s  s o m  o f f ic ie lt  

o r g a n  fo r  fo r b u n d e t ,  s å le d e s  a t e n 

h v e r  m e d d e le ls e ,  d e r  a f  f o r b u n d e t  e l 

le r  d e ts  k r e d s e /d is t r ik te r  u d s e n d e s  

g e n n e m  b la d e t , b e tr a g te s  s o m  k o m 

m e n d e  a lle  v e d k o m m e n d e  til k e n d 

sk a b .

E t  e k s e m p la r  a f  b la d e t  sk a l gra tis  

t i ls e n d e s  D B F ’s b e s ty r e ls e s -  o g  u d 

v a lg s m e d le m m e r , h v e r  k r e d s -  o g  d i 

s t r ik ts b e s ty r e ls e  sa m t a lle  k lu b b e r  i 

fo r h o ld  til s tø r r e lse , s å le d e s  a t  m a n  

m o d t a g e r  1 e k s e m p la r  p r . p å b e g y n d t  

5 0  m e d le m m e r . N y in d m e ld te  k lu b 

b e r  v il in d t il e f t e r fø lg e n d e  1. ja n u a r  

få  t i ls e n d t  e t  e k s e m p la r  g r a tis .«

Et eksempel:

E n  k lu b  h a r  pr. 1. ja n u a r  1 9 9 1  3 4 7  

m e d le m m e r . 3 4 7  m e d le m m e r  d iv i 

d e r e t  m e d  5 0  g iv e r  7  b la d e . D e t  fø r 

s te  e k s e m p la r  er  g ra tis , o g  k lu b b e n  

sk a l d e r fo r  b e ta le  fo r  6  a b o n n e n te r  å  

1 5 0  kr. =  9 0 0  kr. fo r  1 9 9 2 .

B e m æ r k :  M e d le m s ta l le t  b e r e g n e r  v i 

a lt id  e t  år  b a g u d , d a  v i  a lt id  fø r s t  h ar  

d e  sik re  m e d le m s t a l  la n g t  h e n  i d e n  

n y e  s æ s o n  o g  a b o n n e m e n t e t  o p k r æ 

v e s  p r. 1. ja n u a r  1 9 9 2 .  Ø n s k e r  e n  

k lu b  e k str a  a b o n n e m e n t e r  ( f r iv il l ig e )  

til u d v a lg s m e d le m m e r , le d e r e  o g  fo r 

æ ld r e  k o s te r  d is s e  1 7 5  k r. p r. år.

M odel 2:

S å fr e m t k lu b b e n  a fta g e r  f e m  g a n g e  

så  m a n g e  b la d e , s o m  m a n  sk a l e fte r  

d e n  lo v p l ig t ig e  m o d e l ,  k o m m e r  

a b o n n e m e n t s p r is e n  h e lt  n e d  p å  6 0  

k r o n e r  o m  å ret.

V i b r u g e r  ig e n  e k s e m p le t  m e d  

k lu b b e n , d e r  h a r  3 4 7  m e d le m m e r :

K lu b b e n  sk a l e f te r  d e n  lo v p l ig t ig e  

m o d e l  a f ta g e  7  a b o n n e m e n te r . H v is  

p r is e n  sk a l n e d  p å  d e  6 0  k r o n e r , sk a l 

k lu b b e n  a fta g e  7  g a n g e  5 a b o n n e 

m e n te r  a ltså  3 5  b la d e  a  6 0 , -  =  2 1 0 0  

k ro n er .

D e t  er  h e lt  o p  til k lu b b e r n e , h v o r 

d a n  d e  v il f o r d e le  d e  3 5  b la d e . N o g le  

a f  k lu b b e r n e  s æ lg e r  d e m  v id e r e  til 

tu r n e r in g s s p ille r n e  fo r  1 0 0 ,-  pr. 

a b o n n e m e n t  o g  a n d r e  b e lø n n e r  d e r e s  

fr iv il lig e  le d e r e  o g  tr æ n e r e  m e d  e t  

g ra tis  e k se m p la r .

P r ise n  fo r u d s æ tte r ,  a t s a m tlig e

b la d e  s e n d e s  t il é n  o g  s a m m e  a d r e s s e ,  

m e n  m o d  e t  p o r to t i l læ g  p å  2 5  k r o n e r  

pr. b la d , s e n d e r  v i d e t  d ir e k te  t il h v e r  

e n k e lt  a b o n n e n t .

M odel 3:

V i t i lb y d e r  o g s å  a t s e n d e  » B a d m in 

t o n «  til a l le  h u s s ta n d e , d e r  e r  m e d 

le m m e r  a f  k lu b b e n . I så  fa ld  k o m m e r  

p r is e n  h e lt  n e d  p å  5 0  k r o n e r  pr. 

a b o n n e m e n t  p r. år.

K lu b b e n  k a n  fo r  e k s e m p e l  o p 

k r æ v e  d e  5 0  k r o n e r  s a m m e n  m e d  

k o n t in g e n te t ,  o g  k lu b b e n  a fr e g n e r  så  

s a m le t  m e d  » B a d m in to n .

T æ n k  e n  e k s tr a  g a n g  h e r  i o v e r 

g a n g e n  til e n  n y  s æ s o n ,  o m  ik k e  je r e s  

le d e r e  o g  tr æ n e r e  i k lu b b e r n e  er  

v æ r d  a t o fr e  6 0  k r o n e r  p å  o m  å r e t  -  i 

fo r m  a f  e t  g ra tis  a b o n n e m e n t .

V i g læ d e r  o s  t il a t h ø r e  fra  j e r  -  o g  

g iv e r  g e r n e  f le r e  o p ly s n in g e r .  

Klubberne kan til enhver tid ændre 
model eller antal, navne og adresser.
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B A D M I N T O N

Tilfredshed m ed  

Thom as C up-lodtræ kningen
A fH .C . Møller

Der var dansk tilfredshed efter 
lodtrækningen til slutkampene 
i Thomas Cup, der finder sted 
i Kuala Lumpur fra den 5. til 
den 16. maj.

Danmark blev seedet 3-4 
sammen med Indonesien, mens 
toprangeringeme gik til den 
forsvarende mester, Kina, og 
værtsnationen Malaysia.

De otte deltagere er delt op i 
to grupper, og da det i forvejen 
var bestemt, at f.eks. Danmark 
og Sverige samt Indonesien og 
Sydkorea ikke måtte komme i 
samme gruppe, placerede del
tagerne stort set sig selv.

Gruppe B kom til at bestå af 
Malaysia, Danmark, Sydkorea 
og England, mens A-gruppen 
består af Kina, Indonesien, 
Sverige og Thailand.

-Vi kunne dårligt få en bedre 
lodtrækning, kommenterede 
landstræner Poul Kold. Mod 
Sydkorea har vi chancer for at 
vinde alle tre singlekampe og 
den ene af doublerne. England

ner, at chancerne for at slå Ma
laysia er begrænsede, men to 
sejre i gruppen giver adgang til 
semifinalen formentlig mod 
Kina, og det skal vi sigte imod. 
siger han. Semifinalerne spilles 
mellem nr. et i den ene gruppe 
og nr. to i den anden.

Efter Henrik Svarrers og Jan 
Paulsens fremragende indsats 
ved All England ser Danmark 
ud til at være godt kørende i de 
to første singler og de to doub
ler. Problemet er tredje herre
single, og her var der under All 
England kræfter i gang for at 
overtale Morten Frost til at tage 
endnu en tøm.

Det er ikke Frosts natur at 
være afvisende, og han svarede 
da også høfligt, at han vil over
veje tilbuddet. Men efter at han 
er blevet medejer af firmaet 
Drive ApS i Herning, der sæl
ger sports-design, og eftersom 
han er midt i et par hushandler 
i England og Danmark, er hans 
tid til Thomas Cup-forberedel
serne og deltagelse i turnerin-

Efter den meget overbevisende indsats ved 

All England er Jan Poulsen (øverst) og 

Henrik Svarrer (tv.) et af trumfkortene på 

det danske Thomas Cup-hold væsentligt.

er vi simpelthen favorit imod, 
og selv om Malaysia er på 
hjemmebane, er de ikke favo
ritter mod os. Deres hold består 
stort set af de samme spillere 
som tidligere. Men de er blevet 
nogle år ældre.

Holdleder John Hansen me

gen begrænset. Frost var, da 
dette blad gik i trykken, mere 
end tvivlsom deltager på hol
det.

- Han ville ellers være alle ti
ders. Han kan skabe ro og tryg
hed både på og uden for banen, 
sagde Henrik Svarrer spontant.

I Über Cup, hvor Danmark 
blev slået ud i kvalifikationstur
neringen, består den ene 
gruppe af Kina, Indonesien, 
Holland og Malaysia og den 
anden af Sydkorea, Sverige, 
England og Japan.
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B A D M I N T O N

Den internationale badmin

tonverden kan ikke rigtig tage 

Zhao Jianhuas (billedet) ne

derlag til Liu Jun ved All 

England alvorligt.

il Zh a o

A fH .C . Møller 

Poul Erik Høyer og Thomas 
Stuer-Lauridsen er fortsat 
blandt de 10 bedste i herre
single på det internationale 
badmintonforbunds (IBF) ver
densrangliste. Høyer er rykket 
en enkelt plads tilbage som nr. 
otte, mens Stuer har bevaret 
sin niendeplads.

Tre kinesere er placeret 
blandt de fire øverste på listen. 
Zhao Jianhua og Wu Wenkai, 
har hele tiden stået i toppen, 
mens Liu Jun, er avanceret fra 
nr. 11 til tredjepladsen, der gi
ver kvalifikation til De Olympi
ske Lege, således at Kina er 
oppe på den maksimale kvote.

Det markante spring er en 
følge af, at Liu Jun vandt All 
England mesterskaberne ved at 
slå Wu i semifinalen og ver
densmesteren, Zhao, i finalen, 
og allerede under All England 
blev der talt om, at kineserne 
havde manipuleret med slut
kampene.

Det internationale forbund 
er opmærksom på sagen, og 
præsidenten, englænderen 
Arthur Jones, har i diplomati
ske vendinger talt om, at rangli
stesystemet kan give mulighed 
for manipulationer, fordi syste
met er baseret på spiller-mod
spiller resultater.

Mere kontant er det engelske 
badmintonforbunds manager, 
Ciro Ciniglio, der til avisen Ti
mes rent ud siger, at All Eng
land finalen var en parodi.

- Det var ikke en regulær

kamp. Zhao Jianhua er en 
fremragende spiller, men han 
ville aldrig vinde en Oscar for 
sin indsats i slutkampen, siger 
Ciniglio, der efterlyser omgå
ende indgriben fra IBF. Men 
det bliver vanskeligt. Dels siger 
Arthur Jones, at det ikke er 
IBF’s bord, og selv i et tilfælde 
som dette, hvor mange erfarne 
vidner er sikre på, at der var la
vet aftalt spil, er det vanskeligt 
at føre bevis for, at så længe 
spillerne nægter, som tilfældet 
er i denne sag.

Pernille Nedergaards kvartfi
naleplads ved All England gi
ver en 13. plads på verdens
ranglisten og Camilla Martin 
bevarer sin 15.-plads. Ny på 
ranglisten er Michael Søgaard, 
Hvidovre, der nåede ottende
delsfinalen ved All England og 
står på listen som nr. 37 - tredje 
bedste danske herresingle.

Henrik Svarrers og Jan Paul- 
sens finaleplads ved All Eng
land gav avancement i herre
double fra nr. 10 til nr. seks, tre 
pladser foran Thomas Lund/ 
Jon Holst-Christensen

Og i mixed double er Dan
mark så suveræn, at de tre 
øverste placerede par er dan
ske. All England-mestrene 
Thomas Lund/Pernille Du
pont, topper listen foran Svar
rer/Marlene Thomsen og 
Holst-Christensen/Grete Mo
gensen.

Verdensranglisterne i bad
minton efter All England me
sterskaberne:

Herresingle:
1. Zhao Jianhua, Kina
2. A rdy W iranata, Indonesien
3. Liu Jun, Kina
4. Wu Wenkai, Kina
5. Allan Budi Kusuma, Indonesien
8. Poul-Erik Høyer
9. Thomas Stuer-Lauridsen
34. Michael Søgaard
35. Ib Frederiksen 
44. Claus Thomsen

Damesingle:
1. Susi Susanti, Indonesien
2. Tang Jiuhong, Kina
3. Huang Hua, Kina
4. Bang Soo Hyun, Sydkorea
5. Lin Xiaoqing, Sverige 
13. Pernille Nedergaard 
15. Camilla Martin
36. Helle H. Andersen
37. Lisbet Stuer-Lauridsen

Herredouble:
1. H artono/G unaw an, Indonesien
2. Park/K im , Sydkorea
3. Sidek/Sidek, Malaysia
6. Henrik Svarrer/Jan Paulsen 
9. Thomas L u nd /Jon  Holst-Chr.
18. Jesper K nudsen/M ax Gandrup 

D am edouble:
1. Hw ang/Chung, Sydkorea
2. G il/Shim , Sydkorea
3. L in/Y ao Fen, Kina
15. Grete M ogensen/Pernille Dupont

Mixed double
1. Thomas Lund/Pernille Dupont
2. Henrik Svarrer/M arlene Thomsen
3. Jon H olst-C hr./G rete Mogensen
4. Pår G unnar Jonsson/M aria 

Bengtsson, Sverige
5. L ee /Chung, Sydkorea
8. Max G andrup/G illian  Clark 
11. Jesper K nudsen/Lotte Olsen

Nr. 13, Pernille Nedergaard og nr. 37, Lisbet Stuer-Lauridsen.
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B A D M I N T O N

A flø s e rn e  la d e r  v e n te  p å  s ig :

Afsked m ed 8 0 ’ernes topspillere
Et helt ti-års absolutte topspil
lere er - næsten på en gang - 
ved at afslutte deres karriere 
på højeste niveau.

Kirsten Larsen og Dorte 
Kjær har sagt stop inden for de 
to seneste sæsoner. Nettie Niel
sen har fornylig lagt ketsjeren 
på hylden - og DM-stævnet i 
Silkeborg demonstrerede med 
al tydelighed, at Jens Peter Ni- 
erhoff, Torben Carlsen, Ib Fre
deriksen, Mark Christiansen og 
Michael Kjeldsen også er ved at 
takke af.

De er ud af U18-årgangene 
1979, ’80 og ’81, og op gennem 
firserne føjede de stribevis af 
nationale og internationale tit
ler til de mesterskaber, de sik
rede sig i ungdomsårene.

Til denne gruppe kan føjes 
den lidt ældre Morten Frost,

der nu lader karrieren klinge ud 
med holdspil for Herning BK.

- Denne gruppe af spillere 
har stået for en enestående lang 
og stabil topindsats, og de for
tjener den største anerkendelse 
for deres præstationer.

Det siger Lars Engelbrecht- 
sen, træner i Herning gennem 
en lang årrække, og kender af 
badminton gennem endnu læn
gere tid.

H u l k a n  fy ld e s  ud
Den lille halve snes spillere har 
med konstant, stor styrke gjort 
det vanskeligt for nye spillere at 
trænge igennem til toppen, og 
når de nu - næsten på en gang - 
er ved at stoppe, efterlader det 
naturligvis et stort hul.

- Umiddelbart ser det måske 
ud til, at vi nu står helt uden

3?Dxt ;

OPSTRENGNINGS-
MASKINER

0  Lav din egen opstrengn ing 

på  30 m in.

•  5 m o d e lle r a f

o pstren g n ing sm a skin er

•  Find strengen til d it spil 

V i h a r ca. 30 typ e r og

50.000 sæ t på la g e r

•  V i h a r o g så  et stort u d 

va lg  i ketchere, b o ld e, 

sko o g  div. tilbehør.

L
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J

Mark Christiansen og Michael Kjeldsen hører til de topspillere, der 

er begyndt at trappe ned.

bredde i dansk topbadminton, 
men jeg tror faktisk, at forbun
det med den rigtige satsning i 
fremtiden relativt hurtigt kan 
genetablere fordums styrke, si
ger Engelbrechtsen.

Han mener imidlertid, at det 
lige nu hævner sig, at DBF’s 
spilleudvalg ikke i tide har 
bragt nye folk frem til forreste 
linje ved at satse på en bredere 
gruppe.

- Sagen er jo, at der år efter 
år kommer ungdomsårgange 
igennem til seniorrækkerne. 
Spillerne herfra har stort set 
også nogenlunde den styrke, de 
altid har haft - oven i købet 
med absolutte enere som Ca

milla Martin og Thomas Stuer- 
Lauridsen imellem.

-Men forbundet og - ikke 
mindst - spilleme må erkende, 
at det kræver en helt ekstraor
dinær indsats og disciplin, hvis 
gennembruddet til den abso
lutte top skal lykkes, betoner 
Lars Engelbrechtsen.

sv.e.
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B A D M I N T O N

Å rs m ø d e r i k re d s e n e

B o rn h o lm :

Ø -h o ld  på v e j i d a n m a rk s s e rie n
Et lille øsamfund som Born
holm har svært ved at hævde 
sig sportsligt i konkurrence 
med resten af landet - og det 
gælder også i badminton.

Begge de bornholmske dan- 
marksserieklubber, Allinge og 
Rønne, ryger således ud af 
rækken i år, så der kun er et 
hold fra klippeøen i danm arks
serien i næste sæson.

H er står kam pen mellem 
vinderen af den bedste serie på 
øen, Nexø, og nummer næ st 
sidst i danmarksserien Allinge, 
som spiller om  pladsen.

Den manglende sportslige 
gennemslagskraft har fået 
bornholm erne til alvorligt at 
overveje at stille med et øhold, 
som formentlig vil kunne klare

S jæ lla n d :

sig i toppen af danmarksserien.
Spørgsmålet blev debatteret 

på årsmødet, fortæller form an 
den for Bomholm s-kredsen, 
Poul Erik Johansen fra Allinge.

Min egen klub har en meget 
stærk pigeside, mens det kniber 
noget med herrernes styrke. De 
er til gengæld ganske stærke i 
Rønne og Nexø, så måske er 
modellen for et øhold, at de tre 
klubber danner en fælles se
niorafdeling under navnet 
Bornholms Badminton Klub, 
siger Poul Erik Johansen.

På årsm ødet blev der givet 
udtryk for stor tilfredshed m ed 
det nye Team D anm ark-Center 
i Rønne, hvor Ole K. Andersen 
herser med spilleme hver fre
dag aften.

S u c c e s  m e d  
ny m ø d e fo rm

For første gang i SBKr’s hi
storie fik de mange klubbers 
repræsentanter både udstil
ling, klubmøder, EDB semi
nar, foredrag om sponsorering 
og et årsmøde med en festlig 
afslutning.

230 repræ sentanter for 
klubberne på Sjælland og de 12 
udstillere, var enige om, at 
kredsens nye form  for repræ 
sentantskabsmøde, der blev af
holdt den 22. marts i Greve 
Hallerne, har fundet en ny og 
bedre form.

De første klubrepræsentan 
ter mødte allerede ved 9 tiden 
for bl.a. at kikke på de flotte 
stande fra en ræ kke forskellige 
firmaer, der bl.a. viste bolde, 
udstyr, præm ier og EDB-ud- 
styr.

D er blev vendt mange tanker 
og idéer, nye forslag kom på 
bordet med det resultat, at de 
enkelte udvalg og de frem 
m ødte klubrepræsentanter 
følte, at begge parter »fik noget 
m ed hjem«.

Som et af de nye tiltag på 
årsmødet var der indlagt et

EDB seminar inden selve m ø 
det. Og på deltagerantallet 
kunne det konstateres, at der 
var interesse for at vide mere 
om bl.a. medlemsregistrering, 
finanssystem, computerbehov, 
klubsystem 2000 og tum e- 
ringsplanlægning.

Spørgelysten var så stor, at 
U D U  nu overvejer, at ind 
lemme et EDB-kursus i U D U ’s 
udvalg af kursustilbud til klub 
berne.

V i k o m m e r m e d  n o 
g e t  d e  h a r  b ru g  fo r

...var overskriften på Steen 
Fladbergs spæ ndende foredrag 
om klubbernes muligheder for 
sponsorstøtte.

Fladberg, der til daglig er • 
marketingchef i Team D an 
mark, kom m ed en række gode 
idéer til hvordan klubberne 
kunne gøre sponsorer interes
seret i det produkt, der hedder 
badm inton og badmintonspil 
lere.

Den »alvorlige« del af re-

Det kan afgjort være m ed til 
at hæve spillerstandarden her 
ude i Østersøen. Og vi har op 
levet at klubberne er begyndt at 
arbejde bedre sammen om  træ 
ningen, efter at centret er kom 
met, siger formanden.

Omkring 65 klubledere var 
m ødt op til årsmødet, hvor kun 
en enkelt klub manglede. Det 
skyldes nok i højere grad, at 
Bornholm som den eneste

kreds kræver mødepligt af 
klubberne. Hvis ikke de har en 
meget god grund til ikke at 
være repræsenteret, vanker der 
bøder for udeblivelse. Måske 
en ide for andre kredse også?

Form anden Poul Erik Jo 
hansen blev genvalgt, og det 
gjorde også kasseren Anne-Lis 
Holst Jensen, Rønne, og SSU- 
formanden Flemming Petter- 
son fra Knudsker.

Jy lla n d :

R e n é  Toft  f o r t sa t  i 
sp id se n  fo r  JB K

René Toft, Over Jerstal, der havde haft formandshvervet i 
Jyllands Badminton Kreds siden marts 1988, tager en ny 
tørn på den plads.

Sønderjyden, der bl.a. også er bebyrdet med viceborgme
ster-posten i Vojens Kommune, havde egentlig m eddelt 
manglende vilje til genvalg i JBK.

Alligevel endte JBK-årsm ødet i Skanderborg m ed genvalg 
af René Toft - i mangel af andre kandidater med tilstrækkelig 
opbakning. Michael Nielsen, Brabrand, blev bragt på bane - 
m en han kunne end ikke vinde tilslutning i sit eget distrikt, 
ØBD, og faldt fra. Nordjyderne var til gengæld ikke indstillet 
på at fortsæ tte m ed René Toft på formandspladsen og opstil 
lede Jens Erik Svendsen, Års, til kampvalg mod Toft, der 
imidlertid vandt m ed klar overvægt.

Søren Christian Jensen, Spanstrup, trådte tilbage som 
næstform and - uden for tu r - og han afløstes af formanden 
for IT-udvalget Jens Dall Hansen, Vejle, Hanne G ram , Ran 
ders, blev valgt som sekretær. Desuden har kasseren Knud 
Nielsen, Randers, fortsat sæde i bestyrelsen, der efter den 
nye struktur suppleres af fire distriktsvalgte medlemmer.

præsentantskabsm ødet inde 
holdt ikke de store overraskel
ser. Åse Juul, USU-m edlem  fra 
Tune -fik ledsaget af store 
klapsalver, overrakt SBKr’s for- 
tjensttegn af formanden Peter 
Gleie.

U nder SSU’s beretning be 
nyttede næstform anden for spil 
Poul Letholm lejligheden til at 
uddele præ m ier til de klubber, 
der har haft procentvis størst 
fremgang i medlemstallet. Det 
stod Hjorten IF, Herlev for, 
medens Lillerød fik det største 
antal nye m edlemmer i den for
gangne sæson.

N y t b re d d e u d v a lg
Det blev en velanskrevet og

kendt person i badm inton 
kredse - nemlig Axel Sørensen 
fra Nykøbing Sjælland. Axsel 
Sørensen er kendt for sit store 
engagement i udviklingen af 
bredden indenfor badminton, 
og han blev da også valgt med 
akklamation.

Steen Andersen

Er der spillere, ledere el
ler andre i din badminton
klub, der fortjener en på
skønnelse? -GI’ dem et 
abonnement på:

BADM INTON
-b adm iiiton fo lkets blad
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S e t fra  s id e lin ie n

Nødvendigt at udvide sæsonen
Den danske vicepræsident i 
EBU - den europæiske bad
minton union - Torsten Berg 
træder stadig stærkere frem 
som fortaler for, at man i eu 
ropæisk badminton i alminde
lighed og i dansk badminton i 
særdeleshed alvorligt arbejder 
på en sæsonudvidelse.

Torsten Berg tog problema
tikken op ovenpå invitations- 
turneringen i Jakarta i novem
ber - det uofficielle VM - for 
spillere under 18 år.

Vi skal passe på, at vi ikke 
helt forsover os i Europa. Hvis 
vi vil hænge med på asiaternes 
udvikling af spillere - lige fra 
ungdom til seniorer - bliver det 
nødvendigt at øge trænings-in

tensiteten. Det nytter ikke no
get, at vi »kobler fra« i næsten 
hele sommerhalvåret, siger 
han.

Han mener, at vi simpelthen 
langsomt tvinges til nytænk
ning. De forskellige regler i 
IBF- og EBU-regi omkring al
dersgrænser for ungdomsspil
lere kan måske være vejen til 
forandringer. I det første ver
densmesterskab for ungdoms
spillere i november i Jakarta er 
kun åbent for spillere, der ikke 
på den første spilledag er fyldt 
18 år. I EBU-sammenhæng, 
herunder ungdoms-EM, er det 
fortsat 1. september, der er 
skille-dato for en hel sæson.

I det lange løb er det ønske

ligt, at vi får samme regler ver
den over. Men vi skal ikke 
regne med, at det bliver EBU- 
systemet, der »vinder« i denne 
sammenhæng. Det kan måske 
blive 1. januar, der kommer til 
at være skillelinjen, og det vil 
måske være et helt godt middel 
til at få løst op for, at vi så hård
nakket holder fast i, at badmin
ton kun skal spilles i vinterhal
våret i Europa, mener Torsten 
Berg.

» M ø læ d t«  p a ra g ra f
Torsten Berg er faldet over, at 
man faktisk i Dansk Badmin
ton Forbund har lovbestemt 
det. I paragraf 14 i forbundets 
love hedder det:

»Forbundets badminton-sæson 
strækker sig ordentligvis over 
tidsrummet fra 1. september til 
30. april, inden for hvilket tids
rum de arrangementer, der skal 
optages i forbundets program, 
så vidt muligt skal finde sted«.

Det virker som en næsten 
»mølædt« paragraf, og selv om 
det ikke tilkommer enkelt-per
soner at stille forslag, på for
bundets årsmøde, vil jeg i det 
mindste gøre opmærksom på 
det ved det forestående repræ
sentantskabsmøde, siger Tor
sten Berg.

U n g d o m :

Een bold fra a t bryde 
indonesisk dominans

De åbne hollandske og tyske 
ungdomsmesterskaber blev en 
flot triumf for de indonesiske 
spillere, der i begge turnerin
ger stillede op i tre rækker - 
singlerne samt herredouble - 
og spillede rent indonesiske fi
naler.

Men det blev en dansk spil
ler, Kenneth Jonassen, der fak
tisk stjal billedet ved de stort 
anlagte tyske ungdomsmester
skaber i Bottrup i Ruhr-områ- 
det. Han ydede en nærmest he
roisk indsats i sin semifinale 
mod Dwi Aryanto - og var blot 
en enkelt bold fra finalen.

Jonassen tabte 16-17 efter i 
bogstaveligste forstand at have 
ofret alt, hvad han havde i sig, i 
det afgørende sæt, hvor han 
førte med 12-9. Aryanto vandt 
tilmed kampen på en serv, alle 
efter kampen betegnede som 
ulovlig - men som hverken ser
vedommer eller andre i hallen 
faktisk nåede at opfatte.

I damesingle var det Lone 
Sørensen, der stred forgæves i 
semifinalen mod indoneserne. 
Hun tabte i en lige tosæts
kamp til Djaslawidjaja, der i fi
nalen tog revanche fra turnerin
gen i Duinwijck ved at slå Mei- 
luwati.

De to Herning-spillere var

næsten gennemgående figurer i 
turneringen i Bottrop. Sammen 
med Jesper Thomsen tabte Jo
nassen også semifinalen i herre
double til Dadan/Kurnia, mens 
Lone Sørensen og Jeanette 
Thomsen var tabende finalister 
i damedouble. De led nederlag 
til englænderne Hallam/Jor- 
dan. Her nåede Julie Boe/Ma- 
ria Nielsen til semifinalen.

Men mixeddouble er også i 
ungdoms-årgangene et spil for 
danskerne. Det blev rent dan
ske semifinaler. Jesper Thom- 
sen/Jeanette Thomsen, Her
ning, slog her Thomas Staunga- 
ard, Lillerød /  Julie Boe, Oden
se - mens Lone Sørensen/Ken
neth Jonassen besejrede Tor
ben Jensen/Maria Nielsen, Nr. 
Broby. I finalen benyttede 
Thomsen/Thomsen lejlighe
den til at få revanche for et ne
derlag ved de jyske mesterska
ber til Jonassen/Sørensen, som 
de besejrede i to tætte sæt.

F lo t  in it ia t iv
Danske spillere har ikke tidli
gere været med i de åbne tyske 
ungdomsmesterskaber, der 
blev spillet for niende gang. 
Stævnet har i flere år været 
sammenfaldende med holdtur
neringsrunder eller andre stæv

ner i Danmark. I år var turne
ringen oprindeligt programsat 
samtidig med de nordiske me
sterskaber - og da den senere 
blev flyttet, kunne vi ikke finde 
penge på vort budget til at være 
med, forklarer Per Treldal, der 
som medlem af DBF’s senior
udvalg er ansvarlig for yng
linge-området.

-Det er derfor fornemt, at 
man i Herning Badminton 
Klub tog initiativ til at samle et 
hold af egne stærke spillere

Kenneth Jonassen - flot indsats.

samt åbne for andre klubber på 
turen til Bottrop.

-Til den kommende sæson 
vil jeg arbejde for, at DBF bli
ver repræsenteret i turneringen 
med et hold, der senere skal til 
EM i Bulgarien. Sammen med 
turneringen i Duinwijck i Hol
land er de åbne tyske mester
skaber det største europæiske 
ungdoms-stævne, påpeger
Treldal. sv.e.
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M orten Frost
F o rre tn in g s m a n d  o g  b a d m in to n s p il le r  p å  d e n  jy s k e  h e d e

A f  Henrik Hyldgård

Morlen Frost, én af alle tiders bedste badmintonspillere, er i bad
mintonkarrierens efterår ved at udskifte tilværelsen som profes
sionel badmintonspiller med en tilværelse som selvstændig er
hvervsdrivende i Ikast midt på den jyske hede.

»Badminton« har talt med Morten Frost om fremtiden og livet 
bag facaden. En facade, der kun har vist de mange sejre og skabt 
konstante, store forventinger til verdens bedste badmintonspiller 
op gennenm firserne.

T a le n te r n e s  d i le m m a
Efter ungdomstiden vælger mange danske badmintontalenter at 
rive nogle år ud af kalenderen for at afprøve talentet som badmin
tonspiller. Hvis spillerne ikke slår igennem på seniorplan i løbet af 
»badmintonperioden«, begynder tvivlen at nage. Skal der statses 
yderligere nogle år på badminton, eller skal uddannelse og arbejde 
prioriteres op?

Morten Frost blev i 1978 - som 19-årig - første gang dansk se
niormester i herresingle. Resultatet var for ham startskuddet til en 
periode, hvor han valgte at satse på badminton for at se, hvor langt 
talentet kunne række.

Morten Frost ser dét at give sporten førsteprioritet i en årrække 
som det eneste rigtige for et talent. Vel at mærke, hvis talentet er 
modent til at udvikle sig badmintonmæssigt i perioden, og ikke 
bare bruger »badmintonperioden« som et eller flere sabbatår.

V a lg te  k a r r ie re n
1 1979 blev pengebadminton indført. Efter at have tjent 60-70.000 
kr. i præmiepenge straks fra pengenes indtog i badmintonsporten, 
tegnede Morten Frost sin første sponsorkontrakt med Carlsberg i 
1979.

Og derefter gik det fremad. Morten Frost høstede masser af in
ternational erfaring og begyndte at vinde nogle af de større turne
ringer. I foråret 1982 nåede Morten Frost et foreløbigt højdepunkt 
i karrieren. Ved All England-mesterskabeme blev Han Jian besej
ret i kvartfinalen, Liem Swie King i semifinalen og endelig Luan Jin 
i finalen.

Oven på 1982 blev 1983 et skuffelsens år. Morten Frost mistede 
All England titlen, og leverede en noget skuffende indsats ved VM 
på hjemmebane i Brøndby-Hallen.

Tvivlen meldte sig igen hos Morten Frost. Men han gav badmin
tonkarrieren endnu et år. Nu måtte det briste eller bære.

I 1984 vandt han rub og stub, og efter indgåelse af nye sponsor
kontrakter vidste han, at verdens badmintonbaner skulle være hans 
arbejdsplads i mange år fremover.

I 1985 flyttede Morten og Ulla-Britt Frost til England for at 
sikre sig økonomisk. Det skulle være sikkerhedsnettet for livet efter 
badmintonkarrieren.

P å  h e d e n
I 1990 havde Herning Badminton Klub den første føler ude for at 
sikre sig Morten Frost som klubmedlem. Badmintonklubben vid
ste, at den største gevinst ville være at få Hr. Frost til at plante fa
miliens rødder i det midt- og vestjyske for på den måde at kunne 
nyde godt af hans erfaring i mange år.

Jobsøgningen gik derfor igang. Via omveje kom Morten Frost i 
kontakt med Evald Klusen indehaver af tekstilvirksomheden Spec- 
tre A /S i Ikast. Resultatet af kontakten blev et partnerskab i den 
nyetablerede virksomhed Drive A/S, hvor Morten Frost som di
rektør skal forsøge at skabe en forretning på markedet for profiltøj.

-Kunderne skal først og fremmest findes blandt Danmarks stør
ste virksomheder, hvor vi vil forsøge at afsætte sports- og fritidstøj 
af høj kvalitet, siger Morten Frost.

Morten Frosts erhvervserfaring beløber sig til nogle år som mar
ketingkonsulent for ketcherfirmaet Wilson i England, forretningen 
»Morten Frost« har dog være drevet med succes gennem en læn
gere årrække. En sponsoraftale med Carlsberg, der nu løber på 13. 
år, vidner om en professionalisme såvel på som udenfor banen 
overor samarbejdspartneren, presse og offentlighed.

De mange år som badmintonspillet førstemand har givet erfa
ring i at arbejde under pres, træffe afgørende beslutninger med 
konsekvenser samt en evne til at lære og tilpasse sig nye situatio
ner. Morten Frost fortæller, at det er den slags erfaringer og per
sonlige egenskaber, der skal løfte ham i jobbet som direktør for den 
nyetablerede virksomhed. Morten Frost fortsætter: -Det er naivt at 
tro, at min karriere som badmintnspiller ikke får nogen betydning, 
men det er en gennemarbejdet produkt- og serviceopskrift, der 
skal bære virksomheden.

Den professionelle badmintonspiller er blevet professionel er
hvervsmand, og underbygger påstanden om, at elitesportsudøvere 
oparbejder nogle egenskaber, der gør, at de med fordel kan klare 
sig i erhvervslivet. Omend Morten Frost må siges at være af en me
get sjælden støbning. Det har den hidtidige karriere bevist, og det 
vil fremtiden i erhvervslivet sikkert også vise.
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G ra n d  P r ix  fo r  U 1 4  o g  U 1 6 :

D a n s k e  m e s tr e  s a t te  s ig  

p å  o t te  a f  t i  t i t le r
A f  Henning Just 

Sæsonen igennem har de dyg
tigste U14- og U 16-spillere 
kæmpet om Grand Prix- 
points i de otte mesterrække- 
turneringer og DM-stævnet i 
marts.

Og tilsyneladende har stabi
liteten i begge rækker været 
større i år end tidligere. I al fald 
er det en kendsgerning, at de ti 
vindende spillere og par i otte 
af tilfældende er identiske med 
årets danske mestre i de pågæl
dende rækker.

Med andre ord har de spil
lere og par, der toppede ved 
DM, også været de mest vin
dende, når man ser alle sæso
nens turneringer under eet.

I puslingerækken er vin
derne i samtlige fem rækker de 
samme som de, der kom øverst 
på sejrsskamlen ved DM.

Tre spillere i U14-rækken 
præsterer at stå øverst på listen 
to gange. Det er Christina Sø
rensen fra Horsens, som topper 
i både damesingle og dame- 
double, mens hendes makker i 
damedouble, Katrine Kruse, 
TST 79, også vandt mixeddou- 
ble.

Det gjorde hun sammen med 
Anders Hedegaard fra Her
ning, der er den tredje U14- 
spiller, der både blev dobbelt 
dansk mester og dobbelt Grand 
Prix-vinder. Foruden mixed- 
double vandt han også herre
double - sammen med Jonas 
Rasmussen, Odder.

I herresingle blev Værløses 
Claus Jensen en meget suveræn 
vinder efter en stabil og flot 
indsats gennem hele sæsonen.

I U16-rækken er Gitte Jans- 
son fra Ledøje-Smørum, den 
eneste spiller, der sætter sig på 
to Grand Prix-titler. Det er i 
damedouble sammen med 
Majken Vange fra Højbjerg og i 
mixeddouble med Lars Påske, 
Ølstykke som makker.

De to singlerækker gik til de 
danske mestre, Anders Boesen, 
Søllerød og Michelle Rasmus
sen fra Lillerød. Endelig kroner 
de to førsteårs-juniores, Peder 
Nissen, Herning og Peter Gade 
fra Højbjerg en flot sæson med 
at vinde Grand Prix-titlen i 
herredouble.

Der er præmier til nummer 
et, to og tre i singlerækkerne og

nr. et og to i doublerækkerne. 
Præmierne er gavechecks til en 
forretningskæde, der sælger 
sportsudstyr.

Slutstilling U 16  
Herresingle
1. Anders Boesen, Søllerød ......  42
2. Morten Arndal, Horsens ......  29
3. Steen T. Poulsen, H o rs e n s__  25
4. Bjarne Jakobsen, Vordingb. .. 23
5. Rasmus Tharsgaard, Lyngby .. 21
6. Jesper Mikla, Stubbekøbing .. 17
7. Karsten Bjerring, Charl...........  12

Damesingle
1. Michelle Rasmussen, Lilier. .. 45
2. G itte  Jansson, Led.-Sm ...........  35
3. Majken Vange, H ø jb jerg ........ 29
4. M ette Hansen, Højbjerg ........  29
5. Nadia Lyduch, Greve ............  16

Herredouble

1. Peter Nissen, H erning/Peter
Gade, Højbjerg ...................... 34

2. Jesper Mikla, Stubbekøbing/
John Fisker, Højbjerg ............  34

3. Thomas Kumier, Skovshoved/
Anders Bergmann, Kastrup .. 26

4. Anders Boesen, Søllerød/
Lars Påske, Ølstykke ............  21

5. Steen T. Poulsen/
Morten Arndal, Horsens ......  20

Dam edouble

1. Majken Vange, H øjbjerg/
Gitte Jansson, Ledøje-Smø. .. 45

2. Michelle Rasm ussen/
Line Molander, Lillerød ........  31

3. Gina Liebe, G reve/
Malene Petersen, Holbæk . . . .  20

4. Maria Johannesen/
Jette Clemmensen, Kastrup .. 19

5. Mette H ansen/
Mette Jensen, Højbjerg .........  17

Mixeddouble

1. Lars Påske, Ø lstykke/
Gitte Jansson, Ledøje-Sm...... 42

2. Steen T. Poulsen, H orsens/
Majken Vange, H ø jb jerg ........ 35

3.Anders Bergm ann/
Jette Clemmensen, Kastrup .. 21

4. Bjarne Jakobsen, Vordingb./
Nadia Lyduch, Greve ............  20

Slutstilling U 14  
Herresingle

1. Claus Jensen, V æ rlø se .......... 48
2. Henrik K. Hansen, Horsens .. 37
3. Jonas Rasmussen, Odder ......  30
4. Anders Hedegaard, Herning . 28
5. Morten Grove, Værløse ........  24
6. Michael Lamp, Søllerød ........  16

Damesingle

1. Christina Sørensen, Horsens .. 39
2. Pernille Harder, H ø jb jerg .....  34
3. Jane Bramsen, H o rsen s........  29
4. Michala Hammer, Gentofte .. 22
5. Nanna Juel, Næstved ............  20
6. Lotte Vestergaard, Fr.havn . . .  15
7. Katrine Kruse, TST 79 .........  11

Herredouble
1. Anders H edegaard/

Jonas Rasmussen, Odder ......  45
2. Claus Jensen/

Morten Grove, Værløse ........  39
3. Mads Havlykke/Kristoffer

Petersen, Gentofte .................  25
4. Michael Lamp, Søllerød/

Thomas Layborn, Hareskov .. 22
5. Per Madsen, H erning/

Henrik K. Hansen, Horsens .. 18

Dam edouble

1. Christina Sørensen, H orsens/
Katrine Kruse, TST 79 .........  43

2. Pernille H arder/
Louise Holm, Højbjerg .........  37

Peder Nissen, Herning er sam

men med Peter Gade topparret i 

herredouble i U16-rcekken.

3. Jane Bramsen, H orsens/
Jane Jacoby, Århus ...............  29

4. Nanna Juel, N æ stved/
Pernille S. Nielsen, Værløse .. 22

5. Vibeke Pedersen, T riton/
Pernille Danielsson, Lillerød . 19

Mixeddouble

1. Anders Hedegaard, H erning/
Katrine Kruse, TST 79 .......... 23

2. Christian O lander/
Pernille Harder, H ø jb jerg ......  23

3. Henrik K. H ansen/
Christina Sørensen, Herning .. 21

4. M orten Grove, V æ rløse/
Michelle Hammer, Gentofte .. 18

5. Thomas Laybourn, Hareskov/
Pernille Danielsson, Lillerød . 12

U 1 6 - tu r n e r in g  i H o lla n d :

F in  g e n e ra lp rø v e
For anden gang i sæsonen - 
første gang var ved Danish Ju
nior Cup i oktober - var de 
stærkeste europæiske U16- 
spillere samlet, da den hol
landske klub, Venlo, invite
rede til international turnering 
i slutningen af marts.

For første gang var et DBF- 
hold med i turneringen, som 
Sjællands-kredsen ellers hidtil 
har været alene om at repræ
sentere Danmark i.

Placeret blot nogle få uger 
før den internationale seks-na- 
tioners turnering gav Venlo et 
godt fingerpeg om den aktuelle 
styrke i U 16. Og her står Dan
mark som ventet ganske stærkt.

Kun en enkelt titel gik til 
andre end danskere. Det var i 
herredouble, hvor de to for

holdsvis ukendte - men stærke 
- tyskere, Andreas Kerst og 
Torsten Hukriede kom helt til 
tops efter finalesejr i tre sæt 
over Morten Arndal/Steen T. 
Poulsen

I damedouble måtte DBF 
»have hjælp« af det sjælland
ske kredshold. Begge DBF-ud- 
tagne damedoubler tabte inden 
slutkampen, men her tog sjæl
lænderne Gina Liebe og Ma
lene Petersen ganske alvorligt 
pynten af det engelske par, Re
becca Pantaney/Sarah Harda- 
ker.

Ud over æren og førsteplad
sen spillede Liebe og Petersen 
sig dermed også definitivt på 
det danske hold til seks-natio- 
ners turneringen.

Singlerne gik ikke helt uven

tet til de nybagte danske me
stre, Anders Boesen og Mi
chelle Rasmussen. Især Boesen 
måtte dog gennem nogle hårde 
kampe først i turneringen, in
den han havde fået finindstillet 
sit spil på sikkerhed og lange 
løbeture - for modstanderen.

Sjælland klarede sig også fint 
i turneringen. I U18-rækken 
var finalerne i både herresingle 
og herredouble rent danske, og 
både damedouble og mixed
double havde sjællændere på 
andenpladsen.

IU14 var Thomas Laybourn 
og Michael Lamp i stand til at 
sætte samtlige modstandere til 
vægs. I finalen slog det sjæl
landske par den stærke hol
landske første double, Dennis 
Lens/Cyril Weyers. just
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Godt med 
spillerum
Når du er ude at spille 
turnering, skal du bo godt.

Du får dit eget hus..
Vi har 11 centre ru n d t om i landet. Derfor lig 
ger vi sikkert også lige i næ rheden af den hal, 
hvor d u  skal spille åben turnering eller 
holdkam p.
Bo hos os og få et 70 kvm. m oderne hus m ed 
fin plads til 5-6 personer. Der er kom plet 
køkken, så der kan laves m ad, når det 
passer i program m et. Der er hyggelig op 
holdsstue, solterrasse og m eget andet.
Pointen er, at d u  kan have fa 
milien m ed eller bo sam m en m ed 
dine holdkam m erater under helt 
ideelle forhold.
Suveræn flot natur..
Uanset i hvilket center d u  kom 
m er til at bo, er d u  tæ t på 
vandet og skoven. Derfor 
har d u  også m ulighe 
den for at lade op med 
en løbetur langs 
stranden eller 
slappe af 
udendørs.

Perfekte
sportsfaciliteter i Rødhus..

Er du  interesseret i at kombi
nere de ideelle boligforhold med 

perfekte træ ningsforhold, skal du  
tage til Rødhus Klit. 

H er byder vi på splinternye sports 
faciliteter, nem lig - 25 meter svømme

bassin, motions- og fitnesscenter, 6 bad 
m intonbaner. H åndbold-, tennis-, volley

ball- og basketballbaner. 
2 squashbaner, lækre 

faciliteter som café, sauna, 
solarier o.s.v. 

Og endelig er der uden 
dørs bold- og tennisbane 
(asfalt) samt kondibaner.

er ikke 
dyrere at bo godt 
hos os - tværtimod
Få flere oplysninger  

på 33 25 33 55 og spørg efter 

"Sportsophold."

Nordjylland: Sæby Søbad, Rødhus Klit, 
Vigsø. Sønderjylland: Løjt.
Fyn: M iddelfart Sjælland: Gilleleje, 
Helsingør, Karlslunde Strand, 
Karrebæksminde. Falster: M arielyst

GI. Kongevej 33 
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B A D M I N T O N

M e dle m sfre m g a n g  
e ft e r  VM

Honoratiores fra nær og fjern mødtes til VM i Brøndby i maj 1991.

Efter et veloverstået VM-ar- 
rangement kunne nogle måske 
forledes til at tro, at det for
løbne år har været et rent sab
batår. Tværtimod.

Vi fik ganske vist mange ro
ser, men som bekendt, ingen 
roser uden torne. Der tilbage
står en kedelig sag mellem DBF 
og Tele-Sport, der desværre 
kun kan finde sin afgørelse i en 
voldgift. Den kunne jeg godt 
have været foruden.

Denne beretning for det for
løbne år, sammenholdt med 
beretninger fra kredse og ud
valg, skulle gerne give et dæk
kende billede af Dansk Bad
minton Forbund og understre
ge, at vi på ingen måde har hvi
let på laurbærrene fra VM, 
men ihærdigt har forsøgt at ud
nytte de positive tilkendegivel
ser, der dengang strømmede os 
i møde.

Som bekendt har England 
fået overdraget værtskabet for 
VM 1993, og deres begejstring 
over det meget dygtigt organi
serede VM i Danmark har 
medført, at man i det forløbne 
år ved flere lejligheder har an
modet om konkret assistance 
fra DBF til opbygning af deres 
VM-organisation. En flottere 
cadeau til de mange, som stod 
bag VM i Brøndby kan man 
ikke få.

D B F  i f re m g a n g
Det er glædeligt i år at kunne 
berette, at DBF er i fremgang i 
modsætning til de seneste to år. 
Især er det vældig opløftende, 
at flere nye klubber har meldt 
sig under fanerne. Vi kan i år

konstatere det højeste antal 
klubber nogensinde, nemlig 
633 - en tilgang på 15.

I begyndelsen af året fore
kom nogle skrivelser i pressen, 
hvor man refererede fra en arti
kel i bladet »Idrætsforsk«, som 
udgives af Gerlev Idrætshøj
skole. Artiklen manipulerede 
med bl.a. DBFs medlemstal fra 
de seneste to år, således at hvis 
tilbagegangen fortsatte, ville 
der om 10 år ikke være flere 
medlemmer af DBF!

Sådanne uhyrlige udsagn 
kan da kun have til hensigt at 
fremme modsætningen mellem 
Dansk Idræts-Forbunds speci
alforbund og DDSG&I, som er 
tæt forbundet med Gerlev 
Idrætshøjskole.

Heldigvis er situationen en 
helt anden, for DBF’s medlems
tal er i fremgang. Om det er en 
VM-effekt eller ej, er ikke til at 
vide, men den megen fokus, 
der sidste år blev sat på bad
minton i Danmark, må have sat 
sine spor, for det mest glæde
lige er, at det netop er på ung
domssiden helt op til 25 år, at 
fremgangen er sket, men des
værre vil det ikke fremgå af 
DBF’s medlemsopgørelse.

Sagen er den, at medlemsre
gistreringen via Dansk Idræts- 
Forbund ikke tager højde for 
den klubtilgang, som DBF har 
haft siden 1. januar 1991, og det 
betyder, at 3060 medlemmer 
fra 19 klubber ikke indgår i be
regningerne, hvilket bevirker, 
at vi går glip af kr. 43.200,- fra 
tipsmidlerne.

Vi har overfor DIF påpeget 
dette forhold, og man har lovet 
at kigge på sagen.

Med ovennævnte tal er 
DBF’s medlemstal oppe på 
158.723, en fremgang på 2125 
fra sidste år (pr. 14. august 
1991). Vi mangler dog indbe
retning fra 23 klubber (pr. 23. 
marts 1992), som dog er med
regnet i sidste års medlemstal.

Geografisk viser det sig, at 
hele fremgangen på medlemssi
den ligger vest for Storebælt, 
hvor samtlige jyske distrikter 
og Fyn har tilgang af såvel 
medlemmer som klubber, hvor
imod tallet øst for Storebælt vi
ser en tilbagegang.

Vi må stille os selv spørgs

målet, hvorfor ser det sådan 
ud? - Og hvad gør vi ved det?

B e s ty r e ls e s -  o g  

F U -a r b e jd e t

Bestyrelsen har i den forløbne 
sæson afholdt 5 møder. Der 
har været en del store emner til 
debat, herunder kontingentsy
stemet, bladet »Badminton«, 
ny struktur og informationsar
bejdet.

Også i denne sæson har de 4 
distrikter deltaget i møderne, 
og det er min opfattelse, at det 
har styrket samarbejdet mellem 
forbund, kredse og distrikter. 
Det er vigtigt, at de drøftelser 
som føres, og de beslutninger, 
som træffes i bestyrelsen, me
get hurtigt finder vej ud i DBF’s 
mange led. Det styrker infor
mationsniveauet og kan være 
med til at forhindre uhensigts
mæssige reaktioner.

Forretningsudvalget har af
holdt 9 møder, og det er man
geartede og til tider meget 
komplicerede emner, som FU i 
sæsonen har måttet tage stilling 
til. Lad mig blot nævne Tele- 
Sport-sagen, bladet »Badmin
ton«, sponsoraftale med Team 
Danmark, TV-2 aftale samt se
nest afviklingen af DH-finalen.

A d m in is t ra t io n e n

Efter den meget hektiske pe
riode op til sidste års VM er ar
bejdet vendt tilbage til »nor
malt« leje. Det har bl.a. bety
det, at vi har taget afsked med 
en af sekretariatets medarbej
dere. Til gengæld har vi beslut
tet, at også DBF skal gøre sit til 
at afhjælpe den store mangel 
på praktikpladser, så derfor har 
vi fra og med 1. juli 1992 ansat 
en elev, som tillige er meget 
badmintonengageret og aktiv i 
en af vore klubber.

Som jeg nævnte i min beret
ning for 2 år siden, er der be
hov for en tættere dialog mel
lem udvalg og administration. 
Der er stadig for mange sager, 
som løses for dårligt, fordi ud
valgene ikke bruger de sekreta
riatansatte rigtigt.

K o n t in g e n t  og  

b la d e t
Der har i det forgangne år væ
ret arbejdet med forskellige 
kontingentsystemer, som afløs
ning for vort forhadte system 
med et årligt kronebeløb pr. 
medlem, til en model med øget 
brugerbetaling.

En model bestod i en spiller
licens for alle aktive turnerings-
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B A D M I N T O N

spillere, en afgift på åbne turne
ringer samt et fast klubkon
tingent.

Mange har en begrundet 
frygt for, at indførelse af en 
spillerlicens vil betyde et fal
dende aktivitetsniveau.

Udvalget arbejder dog fort
sat på at finde andre modeller, 
bl.a. en ændring af bladkontin
gentet og afskaffelse af tilskud
det til DH-tumeringen samt en 
afgift på åbne turneringer.

Mange gør kontingentet spe
cielt til DBF - kr. 4,00 pr. med
lem pr. år - til det helt store 
problem og en væsentlig hin
dring for vor fortsatte udvik
ling. Det kan og bør ikke være 
et problem, at hvert enkelt 
medlem under DBF årligt skal 
give det der svarer til et fri
mærke til et indbetalingskort til 
DBF.

Når det tilsyneladende er et 
problem, ligger det ikke hos det 
enkelte medlem, men alene hos 
den klubkasserer, der skal vide
resende »frimærket« til DBF.

Derfor er det også meget 
vigtigt for DBF’s fortsatte ud
vikling, at vi ude omkring får 
etableret det korps af frivillige 
konsulenter, der skal aflægge 
hver enkelt klub et årligt besøg. 
Trods de mange gode intentio
ner lykkedes det ikke rigtigt i 
år. Det skal lykkes i den kom
mende sæson.

Det er for så vidt lykkedes at 
få bladet »Badminton« lagt i 
nogle rimelige, fornuftige øko
nomiske rammer. Det er ikke 
lykkedes at få bugt med forti
dens synder, men forhåbentlig 
kan en fortsat positiv udvikling 
i vort landslotteri også klare 
dem. Bladet er kvalitetsmæs
sigt i udstyr og indhold noget vi 
kan være stolte af, og det for
tjener en betydelig større læser
skare, hvilket de kommende 
klubbesøg meget gerne også 
skulle medføre. Ligger de vise 
sten begravet i en kombination 
mellem kontingent, blad og lot
teri? Hvor mange lodder skal 
det enkelte medlem aftage for 
at være kontingentfri til di
strikt, kreds, forbund - og sam
tidig få et blad pr. husstand, 
som må det være endelige mål.

In fo r m a t io n  - 
P re s s e s a m a rb e jd e

De senere års drøftelser på re
præsentantskabsmøder og i 
andre fora omkring vores gen
nemslagskraft i pressen eller 
mangel på samme førte til, at 
bestyrelsen traf beslutning om

at undersøge muligheden for at 
få ansat en informationsmedar
bejder, som både skulle tage sig 
af intern og ekstern informa
tion, samt desuden være en 
støtte til »Badminton«-redak
tionen.

Foreløbig er disse undersø
gelser mundet ud i, at vi har af
søgt markedet - men samtidig 
erkendt, at det midt i hele 
strukturdebatten ville være 
uhensigtsmæssigt at ansætte en 
person.

Vi har også i denne sæson 
forsøgt at informere så bredt, 
som vi kunne. Tre DBF-infor- 
mations-skrivelser er i årets løb 
sendt til samtlige klubber. Der 
er udsendt pressemeddelelse 
forud for hver DH-runde, og i 
forbindelse med alle større be
givenheder har der været kon
takt med pressen.

Til samtlige VM-medarbej- 
dere (ca. 800) er udsendt VM- 
hæftet »På den anden side af 
nettet«, og VM-videoen »Bag 
kulissen« er tilbudt alle til kost
prisen.

Der blev under VM sat væl
dig fokus på badminton og på 
DBF i pressen, og vi kan da 
konstatere, at trods ønsker om 
mere og bedre presseomtale, så 
får vi i det store og hele en rele
vant og fair behandling af vor 
sport i hele pressen.

Samarbejdet med TV-2 har 
udviklet sig meget positivt i den 
forløbne periode. Den fremra
gende dækning af VM blev 
fulgt flot op ved Danish Open

og DM. Vi kan ikke få bedre 
PR for vores sport i TV end 
den, TV-2 har leveret. Vi arbej
der stadig sammen med Team 
Danmark og TV-2 om at pro
duktudvikle vore stævner, bl.a. 
forsøger vi at udvikle et mobilt 
lysanlæg, ligesom vi gerne ser, 
at skiltene omkring banerne får 
ensartet bundfarve.

Selvfølgelig er det fortsat et 
stort ønske at få DH-tumerin- 
gen dækket, men vi må er
kende, at den form, som vi øn
sker vore kampe afviklet på, 
ikke just er TV-venlig.

Så det kan jo være, at vi skal 
acceptere, at DH-turneringen 
er den krumptap, hvorom hele 
arbejdet drejer, men at den ikke 
kan bruges i TV-mæssig sam
menhæng.

En stor tak til vor faste stab 
af TV-, radio- og skrivende 
journalister for et godt og til ti
der fornøjeligt samarbejde.

D iv is io n s fo re n in g  -  

L ic e n s s p ille r fo re n .

Der har i den forløbne sæson 
været en del korrespondance 
med Divisionsforeningen, som 
har udtrykt kritik af måden, 
hvorpå DH-tumeringen bliver 
afviklet og prioriteret. Det er 
meget væsentligt at få fastslået, 
at det ikke er hele DH-turne
ringen, men udelukkende 1. di
vision og til dels 2. division, der 
volder problemer. Derfor er det 
heller ikke et problem, der bre
der sig i systemet.

Vi må alle være så realistiske 
at erkende, at det er uhyre van
skeligt at få en individuel idræt 
til også holdmæssigt at gå op i 
en større enhed, også selv om 
det er vor klare målsætning. In
gen tvivl herom.

Først har bestyrelsen og se
nest FU måttet gribe ind og 
diktere ændringer i det lagte 
program. Det er bestemt ikke 
noget man gør af lyst - tværti
mod - men en afvejning af for
dele og ulemper, samt en hen
syntagen til forskellige inte
resser, kan desværre gøre det 
nødvendigt med en indgriben, 
når man har ansvaret for at se 
det hele i en større sammen
hæng.

Personligt er jeg ikke i tvivl 
om, at det var de eneste rigtige 
beslutninger, såvel bestyrelse 
som FU foretog.

Da vi i sin tid nedsatte et sæ
sonplanlægningsudvalg med 
repræsentanter for alle implice
rede interessegrupper, var det 
netop for at undgå problemer 
med afvikling af specielt hold- 
turneringen. Desværre er det 
ikke lykkedes godt nok.

Det er min klare overbevis
ning, at det er DBF - og DBF 
alene, der påtager sig at træffe 
de nødvendige beslutninger, 
fremfor at det kommer til en 
konfrontation med såvel klub
ber som spillere.

Derfor skal det også frem
over være DBF, der står med 
det overordnede ansvar for af
vikling af DH-turneringen.
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En formands opgaver er mang

foldige. F.eks. at sælge lodsed

ler!

Samarbejdet med Licens- 
spillerforeningen er i det store 
og hele forløbet gnidningsløst. 
Vi har haft et enkelt møde, hvor 
vi bl.a. drøftede præmiesum til 
Danish Open, licensspillerafta- 
len mellem DBF og de enkelte 
spillere samt fremtidige spon
sormuligheder og de bindinger, 
det vil lægge såvel på forbund 
som spiller.

T e a m  D a n m a rk
Samarbejdet med Team Dan
mark har i denne sæson fået en 
ny dimension i og med, at vi fra 
september ’91 har indgået en 
aftale om, at Team Danmark i 
en 3-årig periode skal varetage 
DBF’s kommercielle interesser.

Den første periode er forlø
bet til stor tilfredshed for begge 
parter, og Team Danmark har 
forhåbning om at kunne etab
lere et egentligt hovedsponso
rat ved siden af de øvrige skil
tesponsorer i løbet af det kom
mende år.

Med dette nye samarbejde, 
er ringen næsten sluttet om
kring hele vort elitearbejde: 
Sponsor-TV-2-aftale-elitecen- 
terudvikling-og spillerstøtte.

Det hele hænger sammen og 
skulle gerne give os mulighed 
for også at påvirke Team Dan
mark på områder, hvor vi me
ner, at det bør gøres anderle
des. Det gælder bl.a. den meget 
stive facon, Team Danmark 
midlerne bliver tildelt på, og 
som forhindrer, at en revurde
ring af enkeltspillere kan finde 
sted, uden at pengene dermed 
skal returneres. Samtidig må vi 
konstatere, at Team Danmark

har svært ved også at opfatte 
badminton som en holdidræt.

C e n tr e n e
I løbet af denne sæson er 2 nye 
centre i Lillerød og Århus 
kommet til, således at vi nu er 
oppe på 7 centre rundt om i 
landet.

Forbundets Team Danmark 
udvalg har i ’92 udarbejdet en 
lille pjece, som beskriver de en
kelte centre og fortæller lidt om 
de tanker om talentudviklingen 
set i relation til centeretablerin
gerne, som forbundets senior
spilleudvalg har.

B e s ty r e ls e n s
b e r e tn in g

Der har på det seneste - også 
i pressen - været sat spørgs
målstegn ved vort elitearbejde 
og talentudviklingen, ikke 
mindst set i lyset af det alt for 
store gab, der er opstået mel
lem vore allerbedste og de ef
terfølgende spillere. Berettiget 
eller uberettiget er det uhyre 
vigtigt for vort internationale 
niveau, at vor elitesektion til 
stadighed evaluerer det ar
bejde, der foregår, og får fore
taget de nødvendige justeringer 
og prioriteringer.

T V -2  a f ta le
Sammen har DBF og Team 
Danmark netop indgået en ny 
aftale med TV-2 om transmis
sion af DBF’s to store TV-begi- 
venheder: DIF-DM og Danish 
Open. Aftalen er 4-årig og 
rummer mulighed for, at vi 
både kan forhandle andre bad
mintonarrangementer, f.eks. en

Masters, i tæt samarbejde med 
TV-2 og Team Danmark, hvil
ket gerne skulle give os mere 
badminton i TV. Samtidig giver 
aftalen mulighed for at for
handle andre badmintonbegi
venheder med DR/TV.

In te r n a t io n a le
r e la t io n e r

Dansk Badminton Forbund har 
såvel spillemæssigt som leder
mæssigt altid stået stærkt inter
nationalt.

Ved det netop overståede 
årsmøde i EBU, som i år fejrer 
25 års jubilæum, blev Torsten 
Berg valgt som præsident. Det 
er en stor cadeau til Torstens 
meget energiske arbejde for eu
ropæisk badminton, og vi øn
sker ham held og lykke med ar
bejdet. Vi har fortsat Tom Ba
cher siddende som vicepræsi
dent i IBF og John Larsen i 
EBUs tekniske komite.

IBF har sat en arbejdsgruppe 
i gang med at undersøge, hvor
vidt vi skal ændre på vort sco
ringssystem, og hvorledes bad
minton i fremtiden skal præ
senteres og »sælges«. DBF har 
ved flere lejligheder afprøvet 
systemet med 5 sæt til 9 points, 
og det blev positivt modtaget, 
men også andre modeller 
kunne tænkes, f.eks. 5 sæt til 
15 points, hvor der scores ved 
hver serv.

Et sådant nyt tællesystem 
skulle samtidig åbne mulighe
den af, at man i visse turnerin
ger (børn og ældre) spiller 
bedst af 3 sæt.

DBF er under alle omstæn
digheder positive for en æn
dring af det nuværende tælle
system.

N a t io n a le
r e la t io n e r
Det store emne i den forløbne 
sæson set med mere overord
nede idrætspolitiske øjne har 
været beslutningen om at 
lægge DDGU og DDSG&I 
sammen. Dansk Badminton 
Forbund har mange klubber, 
som tilhører disse to organisa
tioner, og det er derfor vigtigt, 
at der ikke lægges op til yderli
gere konfrontation mellem den 
nye organisation DGI og DIF. 
Vi er interesseret i, at samarbej
det ude omkring kan fortsætte 
som hidtil uden hensyn til, om 
den enkelte klub kun er med
lem af Dansk Idræts-Forbund 
eller også er medlem af den nye 
organisation.

Statistik fra Dansk Idræts- 
Forbund over vore klubbers til

hørsforhold til de øvrige orga
nisationer viser, at 27,8% også 
er medlemmer af DDGU, 
22,3% af DDSG&I, og 8,9% 
er medlem af både DDGU og 
DDSG&I.

Endemålet bør være en sam
let idrætsorganisation. Der er 
for mig ingen tvivl om, at kon
kurrencen de to organisationer 
imellem vil skærpes betydeligt 
de kommende år-også inden 
for badminton. Det kan kun 
medføre et stort ressourcespild 
og bestemt ikke være til gavn 
for det enkelte medlem eller 
den enkelte klub.

V  bekender os til ideen om 
badminton for alle-uanset al
der, køn eller spillemæssig ni
veau. Der skal være plads til 
både bredde og elite i Dansk 
Badminton Forbund, og vi skal 
have tilbud til alle. Samarbejdet 
med Dansk Idræts-Forbund er 
præget af, at der er nogle få 
meget store forbund, og mange 
små, som på visse punkter har 
forskellige interesser. Derfor 
har de 6 store forbund i en år
række haft et uformelt samtale
forum, hvor man udveksler 
tanker og idéer. Det har så be
tydet, at de små forbund også 
har etableret et lignende form, 
og man spørger sig selv, om 
ikke det er på tide at gøre op 
med begge disse grupperinger 
og med hele DIFs struktur.

Id r æ ts le g e
Dansk Idræts Forbunds regio
nale konsulenttjeneste er til for 
klubbernes og kredsenes skyld, 
så derfor er det vigtigt, at man 
udnytter disse muligheder, når 
de nu er der.

Sammen med de 5 øvrige 
store specialforbund afholdes 
den 19.-21. juni i Århus Amt, 
nærmere bestemt i Randers, de 
første DIF-idrætslege. Det er 
det første eksempel på et inte
greret samarbejde mellem DIF 
og nogle specialforbund, et 
samarbejde som forhåbentlig 
lykkes så godt, at det kan brede 
sig til de øvrige amter.

Dansk Idræts-Forbund bars
lede i februar med en meget 
omfattende og ambitiøs rap
port »Idrætten år 2000«. Der 
er mange væsentlige emner i 
rapporten, og opgaven består 
nu i at få disse tankeer og ideer 
omsat til praktisk gerning. 
Dansk Idræts-Forbund vil ned
sætte et udvalg, som fremover 
skal administrere en pulje 
penge til omstilling, udvikling 
og forsøg i forbund og klubber. 
Dansk Badminton Forbund må 
gøre sig klar til at søge midler
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fra denne pulje, når tiden kom
mer.

Badminton er olympisk, og 
til juli skal vi for første gang 
deltage i kampen om olympiske 
medaljer. Vi har i et par år sam
arbejdet med Danmarks Olym
piske Komite og derigennem 
fået information og viden om 
det olympiske samarbejde, men 
der er ingen tvivl om, at efter 
de Olympiske Lege, hvor dansk 
badminton forhåbentlig vil 
klare sig flot, vil vi komme til at 
spille en større rolle i det olym
piske samarbejde på nationalt 
plan. Fra årsskiftet ’92 /’93 vil 
Danmarks Olympiske Komite 
og Dansk Idræt-Forbund blive 
slået sammen, uden at det dog 
får væsentlig betydning for os.

F o lk e o p ly s n in g s 
lo v e n
Afløseren for »verdens bedste 
fritidslov«, som den blev kaldt i 
1969, Folkeoplysningsloven, 
har nu været i kraft i over et år, 
og konsekvenserne er allerede 
slået igennem ude omkring i 
kommunerne.

Der er ingen tvivl om, at lo
ven bliver brugt stik imod in
tentionerne, nemlig som en be
sparelseslov. Mange er de ek
sempler, som vi efterhånden 
har på badmintonklubber, som 
nu må hæve kontingentet dra
stisk med risiko for at miste 
medlemmer, fordi man har ind
ført gebyrer og skåret i med
lemstilskuddene. Tal fra Kom
munernes Landsforening viser, 
at man i 1992 har sparet hver 
femte krone i aktivitetsstøtte til 
idrætten.

Vi har fået eksempler fra alle 
egne af landet
-I Aalborg indfører man en 
særlig »skat« på kr. 100,- for 
idrætsudøvere over 25 år.
-I Helsingør skal man betale 10 
kr. i gebyr pr. bane pr. time, i 
modsætning til håndboldklub
ben, som skal betale 15 kr. for 
hele hallen i en time.
-I Gundsø sættes gebyret på de 
kommunale lokaler til 30 kr. 
pr. time, men gebyret gælder 
kun indendørs idræt. En klar 
diskriminering bl.a. af vores 
idræt. Vi må endnu engang op
fordre idrætsforeningerne til 
lokalt at stå sammen og søge 
indflydelse i folkeoplysnings
udvalgene.

DBF står fortsat til rådighed 
med støtte og vejledning, hvis 
klubberne ønsker det, men ind
til videre har kun ganske få be
nyttet sig af tilbuddet.

F re m tid
Repræsentantskabsmødet ved

tager forhåbentlig DBF’s nye 
struktur, hvor hovedingredien
serne består af:
1. Dansk Badminton Forbund 
er hovedoverskriften for alle 
aktiviteter over det ganske 
land.
2. En bestyrelse, der ikke skal 
beskæftige sig med den daglige 
drift, men udelukkende lægge 
planer og strategier for DBF’s 
fortsatte udvikling.
3. Et forretningsudvalg, der har 
hovedansvaret for den daglige 
drift.
4. 4 sektioner (udvikling, ar
rangementer, elite og økonomi) 
med deres grupper, der har an
svaret for at udføre det daglige 
arbejde og leve op til de beslut
ninger, som repræsentantska
bet har fastlagt for det kom
mende år.

Jeg er overbevist om, at 
ovennævnte struktur vil tilføre 
forbundet mere dynamik og 
være medvirkende til, at vi for 
alvor får alle de gode tanker og 
ideer, der er født de seneste år, 
ført ud i livet.

Vigtigst af dem alle er at få 
oprettet det korps af frivillige 
konsulenter til klubbesøgene, 
således at vi for alvor kommer 
ud i alle hjørner af Dansk Bad
minton Forbund. At dette også 
yderligere vil understrege be
hovet for den informations
medarbejder, som vi desværre 
ikke fik i år, er jeg ikke et øje
blik i tvivl om.

Id r æ t te n  m o d  

å r  2 0 0 0
Når man overhovedet har over
skud til at beskæftige sig med 
idræt-og ikke mindst som fri
villig amatøridrætsleder-skal 
drivkraften være lyst, men først 
og fremmest kærlighed.

Hvad er idrætten så ved at 
udvikle sig til? -En nøjagtig 
kopi af erhvervslivet?

En kamp for overlevelse i 
den hårde konkurrence om 
»kunder«. Krav om omstilling, 
udvikling, forsøg, uddannelse 
og meget mere.
Idrætten skal passe på!

Man forlanger i dag, at 
idrætslederen skal kunne mat
che de professionelle, det være 
sig: Offentlige myndigheder, 
Team Danmark, TV og radio, 
dagblade og sponsorer.

Alle har de deres opgave 
som deres levevej og de kræver 
indirekte, at idrætslederen spil
ler med på deres præmisser. 
Gør han ikke det, er han en 
elendig amatør.

De aktive inden for idræt

ten, som har kunnet gøre den til 
deres levevej, forventer så san
delig også, at amatør-idrætsle
deren tager sig af deres proble
mer, som var han proffessionel.

Centralt og decentralt inden 
for idrætten kæmper alle for at 
blive større og bedre. Desto 
større og bedre, desto flere 
penge. Flere penge afføder 
uvilkårligt større krav fra de ak
tive. Den bekendte skrue uden 
ende.

Alle, store som små, vil være 
større og bedre. Alle vil efter 
bedste evne forsøge at hono
rere de krav, de professionelle 
omgivelser stiller. Ingen sætter 
spørgsmålstegn herved.

Idrætten bør vel være mod
vægt til den daglige levevej, 
men den er desværre på alle 
måder i stedet blevet en for
længelse heraf.

Idrætten bør først og frem
mest være et miljø, hvor det 
bare er godt at være. Et miljø 
hvor man er på sine egne betin
gelser. Et sted med visse spille
regler, men ikke med større for
pligtelser, end man har lyst til at 
påtage sig.

Idrætten frem mod år 2000 
bør standse op-passe på-gøre 
sig klart, at dens basis er den 
frivillige, ulønnede idrætsleder.

Kravene til den idrætsleder, 
som vi kender i dag, vil blive,- 
ja, er vel allerede blevet sådan, 
at færre og færre kan/tør på
tage sig denne fritidsopgave.

Det har det danske samfund 
ikke råd til!

A fs lu tn in g
Det er ikke uden vemod, at jeg

har aflagt min sidste formands
beretning. Jeg ved, at jeg uden 
tvivl vil få perioder, hvor jeg vil 
fortryde min beslutning, men 
jeg er dog helt sikker på, at så
vel DBF som jeg selv er bedst 
tjent hermed.

Jeg vil gerne her have lov at 
udtrykke min oprigtige tak til 
jer alle for den tillid I har vist 
mig. Jeg har fået så mange 
spændende og indholdsrige år 
med dansk badminton, dets 
personale, frivillige ledere, ak
tive og pressen, at det først rig
tigt går op for mig her, hvor det 
nu er slut. Alt dette ville jeg nø
digt have været foruden.

En stor tak til alle (ingen 
nævnt-ingen glemt), og allige
vel - en helt særlig tak til Tor
ben, Lilli og Jytte, for jeres 
store støtte og loyalitet, en 
bedre backing-group, kan in
gen formand ønske sig.

▲
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Glæ de rne  i overta l

Seniorspilleudvalget har i den 
forløbne periode bestået af 
Poul Boyer, Erland Kops, Olaf 
Fangel, John Hansen, Per 
Treldal, Carsten Laugesen og 
Poul Kold.

Sæsonen 91/92 har inden 
for seniorspilleudvalgets om
råde budt på både glæder og 
skuffelser, men glæderne er i 
overtal, hvilket gerne skulle 
fremgå af beretningen, der vil 
blive delt op i følgende områ
der:
1. SSUs projekter.
2. Team Danmark centrene.
3. Ynglingene.
4. Resultater i sæsonen

a) Mesterskaber
b) Grand Prix-turneringer.

5. Senioreliten nu og i fremti
den.

6. Afslutning.

P r o je k t  O L -9 2
Projektet kører nu på sin afslut
ning, da der er Olympiske Lege 
i august. Set fra SSU’s syns
punkt har projektet klart vist 
sin værdi, Først og fremmest 
ved at det har ændret indstillin
gen hos vore absolutte topspil
lere, der har indset værdien af 
en seriøs træningsplanlægning 
og en udbygning af den fysiske 
træning. Hos disse spillere er 
den fysiske træning kommet i 
fastere rammer og er blevet op- 
prioriteret.

Vi skal nu blot have dette 
overført til vore talenter, så op
bygningen af den fysiske styrke 
starter noget tidligere. Vi er 
gået i gang med dette arbejde, 
men der mangler endnu en del. 
Ikke alt i projektet er lykkedes, 
der har været en del »turbu
lens« omkring projektet under
vejs, en del er faldet fra, hvilket 
var at forvente, da alle topspil

lere i første omgang sagde ja til 
at deltage i projekter. Vi har 
også mistet projektlederen un
dervejs, men Martin Andersen 
er trådt til for at færdiggøre ar
bejdet.

Vi skal efter OL have en 
samlet evaluering af projektet, 
men allerede nu kan vi se det 
positive er i overtal, og vi er be
gyndt at arbejde med et nyt 
projekt frem mod OL 96.

T a le n tu d v ik lin g s 
p r o je k te t
Sidste år var jeg en del kritisk 
over for dette projekt, som vi i 
et par år ikke har fået det opti
male ud af. Først på grund af, 
at der var for mange trænere 
omkring den enkelte spiller, 
dernæst på grund af en forkert 
struktur.

Men nu ser det ud til at vi 
har fået bedre styr på projektet 
med ansættelsen af Finn Træ- 
rup Hansen som projektleder, 
og en omlægning af hvem der 
skal tage sig af spillerne i pro
jektet. Jeg tror nu igen fuldt og 
fast på, at vi kan få det udbytte 
af projektet, som vi tidligere 
har fået, og som er helt afgø
rende for fornyelsen blandt 
vore topspillere og som dermed 
kan være med til at fastholde 
vores position som Europas fø
rende nation og den eneste 
trussel for asiaterne.

Som allerede tidligere nævnt 
bliver der afholdt flere samlin

ger for vore talentspillere, og 
rent tumeringsmæssigt har de i 
år deltaget i åbne turneringer i 
Holland, Rusland, Norge og 
Polen.

Elitetrænerprojektet, som 
nu er under ITU’s regi, indgår i 
talentprojektet på den måde, at 
elitetrænerkandidateme virker 
som instruktører på samlin
gerne, hvor de bl.a. analyserer 
spilleme. Disse informationer

går så videre til talenternes ho
vedtræner.

T e a m  D a n m a rk  

C e n tr e n e
Siden sidste repræsentant
skabsmøde har vi startet regio
nalcentre i Århus og Allerød, 
således at vi nu er oppe på syv 
centre.

Hovedcentret i Brøndby fik 
igen et lille pift med nogle flere 
timer til hjælpetræneren. På 
centeret i Aalborg har man ind
ledt et samarbejde med Træ
nerskolen, bl.a. foranlediget af, 
at centertræneren Kenneth 
Larsen også er lærer på Træ
nerskolen. Vi så gerne, vi fik 
lidt flere dage i centret i Aal
borg (og også i Århus), men 
det er et spørgsmål om antallet 
af elitespillere i disse centre og 
om hvor meget Team Danmark 
er villig til at yde. Centret i Al
lerød kom i gang fra sæsonstar
ten, mens vi havde nogle van
skeligheder i Århus, da den 
træner, vi havde ansat, pludse

lig fik job i Frankrig. Vi er i 
SSU yderst tilfredse med det 
arbejde der udføres i centrene. 
Der arbejdes meget seriøst.

Vi arbejder på at få lagt træ
ningen i disse centre om man
dagen, så den ikke kolliderer 
med spilletræningen i Brøndby. 
Det skulle give større mulighe
der for udvekslinger.

For nogle måneder siden ud
sendte vi en folder om centrene 
og proceduren for udvælgelse, 
så den tvivl der har været nogle 
steder er forhåbentlig væk. I 
folderen skitseres også SSU’s 
oplæg til talentudvikling i hele 
landet. Vi bryder her med prin
cippet om at opbygge en række 
talentcentre rundt om i landet. I 
stedet satser vi på at lade en 
række regionale trænere af
lægge besøg i ca. 6 klubber i re
gionen pr. sæson, med 6 besøg 
i hver klub. Klubberne skal ud
vælges af kredse og SSU, og det 
er tanken, at disse besøg dels 
skal virke som træning af talen
terne, dels som inspiration for 
klubbens trænere. Det er altså 
opsøgende talentudvikling der 
lægges op til.

Y n g lin g e n e
Ynglingene har i nogle år hørt 
under SSU. Det har i første om
gang ikke ført til de store æn
dringer, idet ynglingene stort 
set har deltaget i de samme 
ynglingetumeringer som tidli
gere. Men der er begyndt at ske 
en større integration af ynglin
gene i talentgruppen. Det er 
SSU’s hensigt at optage spil
lerne i talentgruppen i en yngre 
alder end tidligere.

Derfor mener jeg naturligvis, 
at ynglingene stadig hører til i 
SSU regi. Der har været røster 
fremme om, at ynglingene 
skulle tilbage i USU’s regi, men 
hvorfor? Det kan da kun være, 
fordi man mener, at SSU ikke 
gør nok for bredden hos yng
lingene, og det er korrekt. Vi 
tager os ikke af bredden, det 
mener vi er kredsenes og klub
bernes opgave, og da man der
for i kredsene vil have ynglin
gene ind under kredsenes USU 
vil vi lade det være op til kred
sene. Men jeg er af den mening, 
at det kan bremse udviklingen 
at føre de bedste ynglinge til
bage i USU’s regi.

Det er trods alt nemmere og 
mere hensigtsmæssigt, hvis det

Poul Kold har nok at se til som trænings-koordinator for eliten.
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er ét udvalg, der tager sig af at 
planlægge udviklingen for ta
lenterne.

Ynglingene har i denne sæ
son deltaget i turneringen i 
Malmø som optakt til udtagel
serne til World Junior Cup (det 
uofficielle VM). Vi var ganske 
suveræne og ligesom til de 
Nordiske Mesterskaber var det 
kun svenskeren Henrik Bengts- 
son, der kunne drille os. Det 
gjorde han ved at vinde herre
single, mens vi satte os på de 
øvrige titler ved:

Damesingle: Mette Søren
sen, Triton, Herredouble: Tho
mas Damgård, Heming/Jim 
Laugesen, Gentofte, Dame- 
double: Rikke Olsen, Greve/ 
Mette Sørensen, Triton, Mixed- 
double: Thomas Damgård,
Heming/Rikke Olsen, Greve.

Vi tog os også sikkert af 
holdmesterskabet med en 4-1 
sejr over Sverige. I fremtiden vil 
der kun blive afholdt Nordiske 
Mesterskaber hvert andet år.

Ved det uofficielle VM i Ja- 
karta imponerede især Rikke 
Olsen, Greve. Sammen med 
Thomas Damgård, Herning var 
hun suveræn i mixeddouble, og 
med Mette Sørensen, Triton 
blev hun nr. 2 i damedouble. 
Igen flotte resultater af vore 
ynglinge. Fremover vil der blive 
afholdt officielle verdensme
sterskaber for ungdom hvert 
andet år. Det starter allerede i 
næste sæson.

Den sidste turnering, ynglin
gene deltog i, var turneringen i 
Duinwick i Holland. Her var 
der nogle stærke indonesere 
med, og de satte sig suverænt 
på 3 af rækkerne, mens der 
stod Danmark på damedouble 
og mixeddouble. Det er en tur
nering, vi stadig bør satse på. 
Det er en god test for vore yng
linge.

Danmarksmesterskabeme i 
Farum viste, at vi er godt kø
rende hos damerne med flere 
spillere, som har gode chancer 
for at nå helt til tops i eliten. 
Det ser knap så lovende ud hos 
drengene, hvor der er en god 
bredde. Men her virker det som 
om, der er større afstand op til 
eliten. Det kan give os proble
mer om få år, især da bredden i 
topeliten ikke er for stor i øje
blikket.

Vinderne i de enkelte ræk
ker blev: Herresingle: Peter 
Rasmussen, Gentofte, Dame
single: Rikke Olsen, Greve, 
Herredouble: Jim Laugesen, 
Gentofte/Janek Roos, Ring
sted, Damedouble: Mette Sø- 
rensen/Ingrid Pedersen, Tri-

ton. Mixeddouble: Thomas
Damgård, Heming/Trine Pe
dersen, Nr. Broby.

Den vigtigste begivenhed har 
klart været kvalifikation til 
Thomas og Uber Cup i Hol
land. Thomas Cup holdet 
vandt igen Europazonen med 
en finalesejr på 5-0 over Sve
rige. Kun Holland var ved at 
drille os lidt. Derimod gik det 
galt for pigerne i Uber Cup, 
med nederlag på 2-3 til både 
Holland og England var det en 
kendsgerning at Danmark ikke 
kom med til finalerunden i Ku- 
ala Lumpur. Afbud fra to ska
dede spillere var mere end hol
det kunne bære.

Danmarksmesterskaberne i 
Silkeborg blev en noget ensidig 
affære, hvor de stærkeste klart 
markerede en afstand ned til de 
næstbedste. Til gengæld blev 
finalestævnet virkelig godt med 
masser af flot og spændende 
badminton, hvor de to unge 
Thomas og Camilla fik sat sig 
på de to »gamle« Poul Erik og 
Pernille.

Vinderne blev: Herresingle: 
Thomas Stuer-Lauridsen, Da
mesingle: Camilla Martin, Her
redouble: Thomas Lund/Jon 
Holst-Christensen, Damedou
ble: Pernille Dupont/Grete
Mogensen, Mixeddouble: Tho
mas Lund/Pemille Dupont.

G ra n d  P r ix -  

tu r n e r in g e r

Vi har igen i år markeret os 
godt i de Grand Prix turnerin
ger vi har deltaget i, og det er 
mange. Vi har været i Malaysia, 
Indonesien, Singapore, Macau, 
England (2 gange), Holland, 
Tyskland, Sovjet, Norge, Skot
land, Taiwan, Japan, Korea, 
Sverige, Finland, Frankrig, 
Østrig og Polen.

F re m tid e n  fo r  

s e n io re l i te n

Hvordan ser fremtiden ud for 
DBF’s seniorelite?

Uber Cup holdets nederlag 
og DM i Silkeborg har fået 
mange til at male Fanden på 
væggen. Bredden er for lille i 
senioreliten i øjeblikket. Det er 
den også. Jeg er måske ikke så 
forundret. Vi har haft topspil
lere, der inden for få år har 
stoppet på topplan (det er trods 
alt kun to år siden vi suverænt

vandt Europazonen i både 
Thomas og Uber Cup, og vi har 
ikke været i stand til at erstatte 
alle disse. Det er der efter min 
mening flere grunde til. Jeg vil 
pege på to af dem: Talentud
viklingen og mindre støtte.

Vi igangsatte for flere år si
den en decideret talentudvik- 
ling, og den har også bevist sin 
værdi. Spillere som Thomas 
Stuer-Lauridsen, Pernille Ne- 
dergaard, Camilla Martin, Tho
mas Lund, Jon Holst-Christen
sen, Pernille Dupont, Lisbet 
Stuer-Lauridsen og Marlene 
Thomsen er produkter af 
denne. Men som nævnt tidli
gere gik der en overgang koks i 
talentudviklingen, dvs. at vi i 
2-3 år ikke fik det optimale ud
bytte af denne. Som nævnt har 
vi nu ændret og er igen oppe på 
fulde omdrejninger.

S e n io r s p i l le 
u d v a lg e t

Det andet er støtten til elite
spillerenes individuelle konkur
rence, der dels består af midler 
fra Team Danmark, dels af 
midler fra DBF. Støtten fra 
Team Danmark er steget, mens 
støtten fra DBF er faldet, og da 
støtten fra Team Danmark er 
kanaliseret ud til enkeltspil
lerne og ikke i en pulje, vi frit 
har kunnet anvende, og man 
samtidig har støttet færre spil
lere med større beløb, er det 
gået ud over de spillere, der lig

ger lige under den absolutte 
top. Vi har ikke i samme om
fang som tidligere kunnet støtte 
denne gruppe, f.eks. har vi i år 
kunnet støtte spillere, der ikke 
havde Team Danmark støtte 
med 50.000 kr. Det er noget 
man må være opmærksom på. 
Der er næppe tvivl om, at mu
lighederne for de næstbedste er 
blevet forringet inden for de 
sidste 3-4 år. Denne gruppe, 
som på et eller andet tidspunkt 
bliver vores elite, må vi ikke 
glemme, og der er i øjeblikket 
for dårlige muligheder til at 
støtte dem.

A fs lu tn in g
Som man kan se keder vi os 
ikke i spilleudvalget. Der er 
nok af opgaver at tage fat på og 
udviklingen går utrolig stærkt. 
For seniorspilleudvalget gælder 
det hele tiden om at være op
mærksom på de signaler, der 
viser sig og handle hurtigt. Det 
er også baggrunden for, at jeg 
nu takker af efter 8 år i spil
leudvalget. Jeg har været utro
lig glad for de 8 år og synes 
også stadig det er spændende. 
Men så stærkt som udviklingen 
går, er det nødvendigt, at der 
sker fornyelser i udvalget, så 
det ikke bliver rygmarvsar
bejde. Derfor synes jeg der skal 
nye kræfter til. Jeg vil gerne 
takke mine 6 nuværende kolle
gaer for et godt samarbejde og 
også tak til dem jeg har arbej
det sammen med i de 8 år. Til 
slut også en tak til dem jeg har 
arbejdet sammen med på kon
toret for godt samarbejde.

A
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Fla g sk ib e t  st ød t  på  grund

Formand Lars J. Andersen

H o ld t u r n e r in g s -

u d v a lg e t

Gennem mange sæsoner har 
man fra såvel udvalgets som 
fra en del af repræsentantska
bets side forsøgt at markeds
føre DH/DS-turneringen som 
DBFs flagskib.

Selv om det har været en 
spændende og spillemæssig 
god sæson, postulerer vi allige
vel, at DBFs flagskib er, om 
ikke sunket så godt grundstødt. 
(Herom senere i beretningen).

Det vil være på sin plads 
indledningsvis at nævne de po
sitive sider af holdturneringen.

Sæsonen har kun budt på en 
håndfuld protester. Hovedpar
ten nedlagt efter afviklingen af
7. spillerunde eller i slutspillet. 
Det giver naturligvis stof til ef
tertanke. Bl.a. om låsereglen 
bør tages op til revision?

Afviklingsmæssigt har det 
også været til at overskue rent 
administrativt, når undtages, 
hvad der nævnes senere. Pro
blemerne har overordnet været 
små; klubbernes kendskab til 
reglementet er efterhånden for
nemt, og eventuelle divergen
ser har kunnet ordnes i minde
lighed - i de fleste tilfælde uden 
HUs direkte indblanden.

Det tolker udvalget som no
get positivt, og det glæder os, at 
det er næsten samtlige klubber, 
der tager det som en helt natur
lig del af »holdturneringstilvæ
relsen«.

In t e t  fæ lle s
Dog må det beklages, at det 
fastsatte fællesmøde måtte af
lyses. Dette møde var tænkt 
som en afløser for de tidligere 
øst- og vestmøder. Denne gang 
var der kun nogle meget få 
klubber samt enkelte kredse, 
der ønskede at deltage, men til
slutningen var så lille, at der 
måtte skrides til aflysning.

Et fællesmøde er dog stadig 
på vor ønskeseddel, og mødet 
vil under en eller anden form 
blive søgt gennemført i den 
kommende sæson. Er interes
sen fortsat minimal, må det be
tyde, at mødet ikke længere 
gennemføres.

Samarbejdet med divisions
foreningen er bedret mærkbart 
de seneste sæsoner. Dog har vi 
stadig fornemmelsen af, at 
samarbejdet i divisionsforenin
gen ikke altid formåede at få 
samlet samtlige divisionsklub
ber. Som sagerne står i øjeblik
ket, vil samarbejdet naturligvis 
blive udbygget. Divisionsfor
eningen vil fortsat blive delag
tiggjort i udvalgets daglige ar
bejde, lige som foreningen har 
mulighed for at deltage i HUs 
møder - på tilsvarende måde, 
som HU kan deltage i divi
sionsforeningens møder.

HU har gennem de seneste 
to sæsoner barslet med nogle 
ideer til forbedring af DH/DS- 
turneringen. Der har været 
holdt fællesmøder med divi
sionsforeningen, og på dette re
præsentantskabsmøde vil der 
ikke foreligge forslag til decide
rede ændringer af turneringen. 
HU bakker i skrivende stund 
op omkring det forslag, som di
visionsforeningen p.t. finpud
ser.

Alt i alt har det således været 
en ganske nem og behagelig 
sæson at komme igennem. Dog 
med et stort, væsentligt minus: 
Grundstødningen og forliset af 
DBFs flagskib!!

Anden overbevisning kan 
HU ikke komme til efter den 
megen turbulens, der specielt 
var omkring afslutningen af 1. 
division.

Gennem samarbejde med 
andre udvalg og øvrige interes
segrupper m.fl. blev sæsonen 
planlagt før sommerferien ’91.

Vor fornemmelse var, at no
get nok skulle ændres under
vejs (læs spilletidspunkter), 
men mon ikke det kunne løses 
ad forhandlingens vej og natur
ligvis smidigt?

Opståede problemer blev 
løst. Ikke altid lige smidigt, 
men spilleme gik det i hvert 
fald ikke ud over (de få, det i 
givne situationer har drejet sig 
om). Klubberne fik momentvis 
problemer, men de blev løst 
fornuftigt.

M e d a lje s p il
Det gjorde »problemerne« i 
forbindelse med medaljespillet 
så absolut ikke.

Man har og havde hele sæ
sonen vidst, at den programan
satte guldkampsdato faldt sam
men med de åbne svenske me
sterskaber. Da bronzekampen 
tidligere har været afviklet da
gen før guldkampen, ville der 
også kunne opstå problemer 
her, forudsat traditionen blev 
holdt.

Ingen havde indvendinger 
omkring den/de programsatte 
datoer. Spillested blev lejet af 
arrangementsudvalget, og hele 
apparatet omkring slutkam
pens afvikling blev sat i gang. 
Alt var på skinner - indtil ul
timo februar. Da fandt de fire 
klubber i medaljespillet pludse
lig ud af, at der måske kunne 
opstå problemer - fordi klub
berne ikke har deres aftaler 
med enkelte spillere ordentligt 
på plads.

En del korrespondance samt 
mødeaktivitet udmøntede sig i, 
at HU fastholdt de tidligere 
fastsatte slutspilsdatoer. Dog 
ville man naturligvis lade »pro
blemet« høre i bestyrelsen.

Bestyrelsen pålagde derpå 
HU at tage en drøftelse med de 
fire implicerede klubber. Dette 
møde fandt sted den 7. februar 
1992 - altså før den første semi- 
finalerunde blev afviklet.

Mødet resulterede i, at de 
fire klubber selv fik lov til at 
fastsætte dato, specielt for 
guldkampen. Datoen klub
berne fandt frem til var - den 
samme som oprindelig fastsat 
af HU!

Mindre end 48 timer efter 
den første semifinalerunde er 
der pludselig problemer igen. 
En del spillere er tilmeldt de 
åbne svenske mesterskaber - 
bl.a. af SSU. (SSU deltog i mø
det 7. februar 1992).

HU ønskede helt naturligt 
ikke at omgøre klubbernes 
egen beslutning om »guldda
toen«, hvilket meddeltes klub
berne.

G u ld k a m p  f ly t t e t
Herefter indkaldtes AU, SSU 
og HU til møde i forretnings
udvalget. Eneste punkt var flyt
ning af guldkampen - grundet 
ovenstående problemer. FU 
havde inden mødet taget ny

kontakt til klubberne, som nu 
pludselig for et par stykkers 
vedkommende havde skiftet 
fuldstændig holdning fra det, 
der fremgik af det møde besty
relsen havde pålagt HU at 
holde med klubberne.

Under HUs protest (ikke re
feratført??) besluttede FU der
efter at flytte guldkampen - og 
for den sags skyld også bronze
kampen. Det på trods af, at 
klubberne selv havde fastsat 8. 
marts 1992 som spilledato. Det 
på trods af, bestyrelsen havde 
pålagt HU at mødes med klub
berne og finde en løsning m.m.

Alt i alt skyldes den her 
nævnte turbulens, at nogle gan
ske få spillere med en tilsynela
dende meget høj status mere el
ler mindre efter forgodtbefin
dende kan fastlægge, hvordan 
holdtumeringen - eller visse 
dele deraf - skal afvikles.

Det er uanstændigt og uac
ceptabelt. Specielt når det bak
kes op af eksempelvis ansatte i 
DBFs organisation.

Skulle man gennem hele 
DH/DS-turneringen følge det 
her nævnte, var regulær plan
lægning umulig. Til gengæld 
kunne klubberne - eller måske 
snarere nogle enkelte spillere - 
skalte og valte efter godtbefin- 
dende. Man havde/har blot at 
rette sig efter, hvordan disse 
personers personlige kalender 
ser ud!

At nogle få fik lov at diktere 
en ny spilledato fik imidlertid 
også modsatte konsekvenser 
(og giver forhåbentlig stof til 
eftertanke i licensspillerfor- 
eningen). Nogle spillere undlod 
at melde sig til de åbne svenske 
mesterskaber, idet deres klub
ber havde gjort opmærksom på 
sammenfaldet med DH-afslut- 
ningen. Disse spillere fik derfor 
ikke mulighed for at sikre sig 
vigtige grand-prix points, 
olympiske points og ikke at for
glemme kolde kontanter!

Fra HUs side mener vi oven
stående bør give anledning til 
bred debat. Der bør en gang for 
alle fra repræsentantskabets 
side fastlægges en generel »kø
replan«. Ellers vil tilfælde som 
det her beskrevne opstå gang 
på gang - til skade for holdtur
neringen.

G e o g ra f is k  i 3 .  d iv .
Når alt dette er nævnt, skal det
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En heppende, fyldt Gladsaxe 

Sportshal gav DH-turneringen 

en flot afslutning da Gentofte 

og Lillerød spillede om guld og 

sølv.

naturligvis også med, at tilrette
læggelsen af den kommende 
sæsons turnering længe har 
været i fuld gang. Efter vedta
gelsen i fjor skal 3. division igen 
være geografisk inddelt, og det 
vil nok give anledning til en vis 
murren i krogene.

Terminerne for sæsonen ’92- 
’93 er fastsat efter møder i sæ
sonplanlægningsudvalget, hvor 
alle interessegrupper er repræ
senteret. På disse møder har 
der ingen divergenser været. 
Alle parter har accepteret de 
skitserede spilledage, som alle
rede blev rundsendt primo de
cember 1991.

Derfor forventes det også, at 
de nævnte datoer bringes i an
vendelse. Andet vil være fuld
stændig ulogisk. (Måske ind
sniger der sig ændringer i IBFs 
officielle kalender, som man er 
nødt til at acceptere. Det er 
også den eneste grund til at æn
dringer) kan foretages).

Vi antager naturligvis, re
præsentantskabet kan bakke 
op omkring vor holdning. Det 
sker bl.a. ved at godkende nær
værende beretning. I modsat 
fald forventer vi en tilbundsgå
ende debat i repræsentantska
bet.

I den forbindelse er det også 
værd at huske på, at »hovsa- 
ændringer« i DH/DS-pro- 
grammet også kan/vil få ind
flydelse på forskellige åbne na
tionale turneringer. Det var

Glade spillere fra Ringsted med træner Morten Christensen - yderst til højre - er tilbage i 2. 

division.

eksempelvis tilfældet i denne 
omgang, hvor en jysk mester- 
rækketurnering pludselig måtte 
se en stor del af de bedre delta
gere - og for den sags skyld en 
væsentlig del af de seedede - 
blive væk. Det er ikke holdbart.

Med en fornuftig stillingta
gen, og med fornuftige tilken
degivelser fra repræsentantska
bets side er der måske håb for
ude.

Også håb om, at DBF igen 
kan få noget, der med rette kan 
kaldes et flagskib.

Interessen for at overvære 
holdtumeringskampene er nem
lig stigende, og det skal heller 
ikke glemmes, at sæsonens 
guldkamp vil gå over i historien 
som en festforestilling, hvor 
alle spillets gode sider havde 
første prioritet, og hvor en helt 
fyldt Gladsaxe Sportshal sy
dede og kogte i mere end fire ti
mer.

Vi takker for det gode og 
velordnede samarbejde, der har 
været med så godt som alle 
DH/DS klubber i indeværende

sæson. Tak også til vore 
faste kontakter i administratio
nen. Og tak til pressen, som 
igen i denne sæson har givet 
DH/DS-turneringen rimelig 
spalte-/billedplads.

Mer’ vil ha’ mer’. DBF vil gi
vetvis også få mere positiv om
tale af DH/DS-turneringen. 
Det kræver blot, at de afstukne 
retningslinier håndhæves.

▲

H o ld t u r n e r in g s 

u d v a lg e t
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Dansk  ungdom  stad ig  
i fron t , m e n ...

U n g d o m s s p i l le 

u d v a lg e t

Sæsonen 1991/92 adskiller sig 
ikke væsentligt fra de nærmest 
foregående år, hverken på det 
arrangementsmæssige eller 
det resultatsmæssige område.

De resultater vore ungdoms
spillere har opnået i turnerin
ger, hvor de bedste europæiske 
spillere har deltaget, viser fort
sat, at Danmark indtager en 
klar første plads i Europa.

Vi har dog i aldersgruppen 
U-14 kunnet mærke et pust i 
nakken specielt fra Holland, 
der i denne aldersklasse har en 
rigtig god årgang, hvorimod 
vores årgang er på det jævne.

Holland formåede ved 8 na
tioners arrangementet, der i fe
bruar blev afholdt i Tyskland, 
at vinde holdmatchfinalen kne
bent over Danmark.

Traditionen tro, deltog vi i 
september måned i de »Skån
ske Ungdomsmesterskaber« 
med »landshold« i aldersgrup
perne U-14 og U-16, og igen 
med særdeles gode resultater. I 
oktober blev Danish Junior 
Cup afholdt med SBKr og 
KBKr som arrangører. Denne 
turnering, der spilles som hold
kampe, ligger i forbindelse med 
de åbne mesterrækketurnerin- 
ger i Gentofte U-18, Hvidovre 
U-16 og Glostrup U-14 og 
medfører derfor topbadminton 
for ungdomsspillere over 4 
dage, hvilket har gjort det at
traktivt at deltage. Det kan 
også ses af, at alle »de store« 
europæiske nationer deltager.

Til holdkampene stiller Dan
mark med kredshold, hvilket 
medfører, at mange danske 
spillere får mulighed for at

prøve kræfter med jævnald
rende, udenlandske spillere, og 
da vores bredde er væsentlig 
større end i udlandet, kan 
kredsholdene fortsat præge 
turneringen.

D M  in d iv id u e lt
I weekenden den 14.-15. marts 
blev DM individuelt afholdt. 
Arrangementerne var henlagt 
til U-12 Stege, U-14 Skagen og 
U-16 Rødovre. Alle tre steder 
forløb arrangementerne nær
mest perfekt og rammerne var 
yderst festlige. En stor tak skal 
lyde til arrangørerne, kredse og 
klubber.

DM for ungdomshold afvik
ledes den 4.-5. april i Korsør 
U-12, Nr. Broby U-14 og 
Hvide Sande U-16.

Fra den 20.-22. marts delta
ger et hold på 10 spillere U -16 i 
en af Europas større internatio
nale turneringer, der afvikledes 
i Holland, og vi sender for før
ste gang et U-15 »landshold« 
til Wimbledon England, hvor 
der, foruden europæiske lands
hold, også er deltagelse af spil
lere fra Østen.

Den årlige 6 nationers turne
ring U-16 (uofficielle Europa
mesterskaber) afholdes i da
gene 9.-12. april med Danmark 
som værtsnation. Arrangemen
tet er henlagt til Karlslunde.

Samarbejdet med de 6-8 
største europæiske badminton
nationer på ungdomssiden fun
gerer efterhånden så godt, at 
landene sender spillere til de 
samme turneringer, hvilket høj- 
ner kvaliteten til glæde for alle 
parter.

Å b n e  tu r n e r in g e r
Et af ungdomsbadmintons 
største aktiver, de ca. 230 åbne 
turneringer,der afholdes pr. 
sæson er foreløbig afviklet, 
stort set tilfredsstillende og 
med rimeligt deltagerantal pr. 
turnering.

For mesterrækkerne U -14 
og U-16 har de afholdte turne
ringer, sammen med DM været 
tilknyttet Grand Prix systemet. 
I disse turneringer samles point 
i forhold til resultaterne, og ved 
sæsonslut fordeles den udsatte 
præmiepulje mellem de spillere

der gennem sæsonen har sam
let flest points.

For mesterrækkernes ved
kommende er denne sæsons 
årgange mere præget af en stor 
bredde, end af en decideret 
stærk top, idet mange første års 
spillere i aldersklasserne har 
formået at blande sig i toppla
ceringerne ved de enkelte tur
neringer.

T ræ n in g s le jr
I juli måned blev den årlige 
træningslejr afviklet i Nyborg.

Træningslejren blev afviklet i 
samarbejde med UDU, og der 
deltog godt 40 spillere i alders
klasserne U-14 og U-16, og lej
ren forløb tilfredsstillende.

Næste sæsons træningslejr 
vil blive afholdt samme sted, og 
på samme tid (uge 30) med et 
lidt større deltager antal, idet 
samarbejdet med UDU skal 
dække både DBF 1 og DBF 2 
træningskurserne.

S a m a r b e jd e t  m e d  

k r e d s e n e s  U S U
Der er afholdt 2 fællesmøder i 
den forløbne sæson.

De p.t. gældende opryk
ningsbestemmelser, har igen 
været oppe til debat, og igen er 
debatten mundet ud i, at det 
nuværende system slet ikke er 
så dårligt, som nogen vil gøre 
det til.

Vi ved, hvad vi har, og vi har 
styr på oprykningerne i det nu
værende system. Men vi ved 
ikke hvad vi får ved nye syste
mer, da konsekvenserne er 
uhyre vanskelige at beregne.

På møderne har hovedem
nerne ellers været lagt på med
lemsrekruttering, tiltag for 
klubber og kredses breddear
bejde, og ikke mindst de forslag 
der er fremlagt til ny struktur 
for DBF.

Strukturdebatten har speci
elt drejet sig om 3 punkter: 
Valg eller udpegning af USU 
medlemmer, ynglingegrupper
nes placering, ungdomsbredde
arbejdets placering. Konklusio
nerne fra møderne har i fuld 
enighed været: At alt ung
domsarbejde såvel »elite« som 
bredde bør samles i et udvalg

(USU). At ynglingegruppen 
bør tilbageføres til USU, dog 
med »talentgruppen« og yng
lingelandsholdet placeret i eli
tesektionen. At mindst gruppe
lederen for USU vælges af re
præsentantskabet.

F re m tid e n
Den medlemstilbagegang af 
ungdomsspillere, der har været 
i de senere år, ser ud til at være 
ved at vende, men vi må se i øj
nene, at vi i de kommende år 
vil få en forøget konkurrence 
fra de nu sammensluttede, kon- 
kurrende idrætsorganisationer, 
hvorfor udbuddet fra klubber 
distrikter og kredse må udvides 
med flere breddeaktiviteter.

USU vil fortsat opfordre til, 
at der i distrikt/kredsregi ind
føres åbne C rækketurneringer, 
og at disse »køres« som nær- 
tumeringer med beskedne til
meldingsgebyr. Herved kan 
langt flere ungdomsspillere på 
et lavere niveau komme ud at 
møde fremmede spillere, og der 
igennem få nye, og varierende 
udfordringer såvel sportslige 
som sociale.

Vi vil fra USUs side advare 
mod, at der indføres et kontin- 
gentsystem, hvor hver ung
domsspiller skal betale for en 
spillerlicens, og at der opkræ
ves et gebyr fra hver klub, der 
afholder en åben turnering. 
Dette vil efter vores opfattelse 
betyde en væsentlig aktivitets
nedgang, til skade for DBF 
men sikkert til glæde for de 
sammensluttede idrætsorgani
sationer.

Også divisionsforeningens 
forslag (det vi i skrivende stund 
kender) til ændring af holdtur
neringen, ser vi på med bange 
anelser.

Forslaget bygger på en udvi
delse af antallet af holdturne
ringsrunder, og dermed også en 
beslaglæggelse af mange flere 
weekends, ikke mindst i perio
den september-december. Gen
nemføres dette forslag, vil det 
gå ud over mange åbne turne
ringer for ungdom, da hallerne 
vil være optaget af holdkampe. 
Slutteligt skal der lyde en tak til 
alle, der på en eller anden måde 
har arbejdet inden for danske
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Tid til afslapning bliver der ind imellem når man er ude til ung

domsturneringer.

ungdomsbadminton. En helt 
speciel tak til kredsenes ung
domsspilleudvalg og til gruppe
lederne i såvel kreds- som DBF 
regi, og tak for godt samarbejde 
i den forløbne sæson.

U  1 2 -g ru p p e n
Når en ny sæson starter, er det 
altid spændende at se, hvem 
der »er med fremme«. Er det 
dem, der klarede sig godt som 
mikropuslinge? Er det helt 
andre spillere, der pludselig 
dukker frem af disen? Denne 
sæson har modsat sidste års mi- 
nimesterrække været præget af 
en utrolig jævnbyrdighed - in
gen har været sikre. Der har i 
hvert fald i singlerne, den sidste 
halvdel af sæsonen, stået en ny 
øverst på skamlen i hver turne
ring. Skyldes denne skiften, at 
presset har været for stort for 
nogle af spillerne? Bliver de 
ofre for lederes, træners og 
ikke mindst forældres ambitio
ner? Nej, meget skyldes i høj 
grad den måde U-12 spillere 
udvikler sig på - pludselig kom
mer modenhed og motorik 
»dumpende« til en spiller, og 
disse to faktorer har i høj grad 
været med til at skabe de spæn
dende turneringer i år.

Mange af børnene er nok 
trætte af at farte land og rige 
rundt, men de har haft mange 
oplevelser og er ofte mere 
modne end andre på samme al
der - de skal jo klare mange

ting selv. Så længe de voksne 
husker, at det er børnenes fritid 
og ikke sur pligt, så skal de 
unge mennesker nok holde sig 
til badminton.

1 A-rækken har det desværre 
været nødvendigt at aflyse et 
par turneringer, men forhå
bentligt går tendensen i de næ
ste år mod at skabe turneringer 
for børn på alle niveauer - nye 
initiativer er i gang mange ste
der.

DM for gruppen blev holdt i 
Stege. Danmarksmestre blev: 
HS: Thomas Røjkjær, Triton. 
DS: Anne-Katrine Pommerga- 
ard, Gentofte. HD: Thomas 
Røjkjær/Kristian Børsting, 
Triton. DD: Karina Sørensen, 
Hvidovre/Michala Ahn, Skovs
hoved. Mix: Karina Sørensen, 
Hvidovre /  Jonas Lyduck, 
Greve.

Anne-Sophie Askjcer

U 1 4 -g ru p p e n
I årevis har vi i dansk badmin
ton været vant til at vore ung
domsspillere er suveræne i Eu
ropa.

Tendensen har været, at jo 
yngre spilleme er, jo mere do
minerende er danskerne i kraft 
af større modenhed, rutine og 
erfaring fra den berømmede 
danske badminton »skole«.

I den henseende blev årets 
møde med de øvrige stærke eu
ropæiske nationer i U-14-tur-
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enkelt andenplads i damesingle 
til Christina Sørensen fra Hor
sens.

Til gengæld satte de danske 
U-14-drenge deres jævnald
rende modstandere fra Hol
land, England, Tyskland og 
Sverige på plads.

Både i single og double var 
der rene danske finaler, som for 
singlens vedkommende blev 
vundet af Claus Jensen, Vær
løse over Jonas Rasmussen fra 
Odder.

Doublen gik til Jonas Ras
mussen og Anders Hedegaard 
fra Herning, der slog Værløse- 
parret Claus Jensen/Morten 
Grove i slutkampen.

Men ellers en god tur med 
masser af udfordringer for 
U-14-spillere, der samler sig 
rutine og international ballast 
på en helt anden måde, når de 
kommer til en fremmed bad
mintonkultur - langt væk fra de 
hjemlige kødgryder.

Faren for at en tidlig delta
gelse i den slags turneringer får 
dem til at »brænde ud« før de 
bliver til noget som seniorer er 
efter USUs opfattelse ikke sær
lig reel.

Tackler vi som ledere opga
verne på en fornuftig måde er 
plusserne absolut i overskud. 
Og påstanden er da iøvrigt også 
udtryk for en meget elitær 
holdning om, at den eneste be
rettigelse, der er i et ungsdoms- 
arbejde, er at skabe topspillere 
til seniorrækken.

I de hjemlige turneringer har 
der i år været en ganske god 
spredning - og dermed bredde i 
toppen - når man ser på, hvem 
der er nået til finalerne i de otte 
mesterrækketurneringer. Ved 
DM var der imidlertid tale om 
favoritsejre uden undtagelse i 
alle fem rækker:
HS: Claus Jensen, Værløse. 
DS: Christina Sørensen, Hor
sens. HD: Anders Hedegaard, 
Herning/Jonas Rasmussen,
Odder. DD: Christina Søren
sen, Odder/Katrine Kruse, 
TST 79. MX: Anders Hede
gaard, Herning/Katrine Kruse, 
TST 79.

Henning Just

U 1 6 -g ru p p e n
Der har som tidligere år været 
afholdt særdeles mange junior
turneringer over hele landet 
med overvægt i Jylland. 9 ju- 
nior-M-turneringer, 25 A-tur- 
neringer og 39 B-tumeringer 
samt adskillige invitiations- og 
breddeturneringer.

De 8 Grand Prix M-turne-

ringer før DM har samlet de 
fleste M-spillere fra hele landet, 
og antallet af spillere er fordob
let i
sæsonens løb ved oprykninger. 
Der har været kamp om points 
til gavekortpræmierne. Og det 
gøres nu op efter DM, der tæl
ler dobbelt, hvem der skal have 
præmierne for sæsonen, 3 i 
singler og 2 par i doubler får 
andel i dem.

Der har været møde om et 
nyt oprykningssystem, men 
enighed er ikke opnået om no
get bedre, og ligeledes har der 
været ivrig debat om en mulig 
C-række med medfølgende 
klassificeringsproblemer.

DM individuelt blev afviklet 
i Rødovre, og ved et glimrende 
arrangement blev der som tidli
gere enkelte justeringer i for
hold til tidligere resultater og 
dermed seedinger.
Vinderne blev: HS: Anders 
Boesen, Søllerød-som ventet. 
DS: Michelle Rasmussen, Lille- 
rød-som endnu mere ventet. 
HD: Jesper Mikla, Stubbekø- 
bing/John Fisker, Højbjerg- 
noget overraskende. DD: Maj
ken Vange, Højbjerg/Gitte 
Jansson, Ledøje-Smørum-helt 
efter bogen. MD: Majken
Vange, Højbjerg/Steen Thyge- 
sen-Poulsen, Horsens - lidt 
overraskende, nr. 2 gennem 
hele sæsonen.

Kvaliteten af årgangen er 
nok middel med klar overvægt 
til pigesiden.

Henning B. Clausen

Hurra..! Vi vandt!

neringen lidt af en brat opvåg
nen. Turneringen blev i år spil
let i Tyskland.

For første gang i historien 
vandt Danmark ikke holdtur
neringen. Den løb hollænderne 
med efter en kneben sejr på 5-4 
i slutkampen mod de rød/ 
hvide. Og vi måtte nøjes med

sølvmedaljerne.
Heller ikke i den individuelle 

turnering kunne vi præge begi
venhederne i samme grad som 
de foregående år. Hollands pi
ger var en tak stærkere end de
res danske medsøstre, og de 
danske piger måtte tage til 
takke med tredjepladser og en

U n g d o m s s p i l le 

u d v a lg e t
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Com Travel
ComTravel er et landsdækkende net af rejsebureauer, der tilbyder et 
totalt produktprogram for såvel forretnings- som feriemarkedet.

Vi arrangerer alle Dansk Badminton Forbunds rejser over hele verden.

Vil du vide mere om hvordan, vi kan opfylde dine rejseønsker 
så ring til nærmeste ComTravel bureau:

Haderslev 74 52 62 75 

Holstebro 97 40 43 11 

Kolding 75 53 34 00 

København 36 77 26 00

Køge 53 66 31 66 

Roskilde 42 35 33 66 

Rønne 56 95 40 10 

Aabenraa 74 62 81 11

ComTravel -  mere end et alm indeligt rejsebureau
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Formand

Bjørn Holst-Christensen

V e t e r a n 

u d v a l g e t

Det er altid en fornøjelse at 
aflægge beretning for Dansk 
Badminton Forbunds veteran
aktiviteter, idet de i snart 
mange år kun har haft godt at 
berette.

De aktiviteter, som DBF’s 
veteranudvalg er aktivt invol
veret i, DM individuelt, DM for 
veteranhold og kredshold- 
match viser fortsat stigende in
teresse hos deltagere. Vi finder, 
at det mest væsentlige ligger i, 
at DBF’s klubber gør en indsats 
for at bevare interessen for fort
sat turneringsdeltagelse af den 
enkeltes klubs medlemmer, og 
at tilbudene bliver så mangfol
dige som muligt.

Erfaringen viser, at det er 
væsentligt ikke kun at give de 
spillemæssige forhold høj prio
ritet. men også at kombinere 
dette med mulighed for socialt 
samvær.

Da det kun er aldersmæssig 
kvalifikation, der giver adgang 
til veteranrækkeme, er der ikke 
behov for øget samarbejde med 
andre af DBF’s udvalg for at 
ændre på mængden eller kvali
teten af de spillere, der kommer 
til i veteranrækkerne. Derimod 
kan der måske være behov for, 
at nye klubber også forsøger sig 
med veteranarrangementer i 
områder af landet, der idag 
ikke har sådanne arrangemen
ter. DBF’s veteranudvalg er vil
lig og interesseret i at indgå i et 
samarbejde om sådanne arran
gementer.

DBF’s individuelle mester
skaber for spillere o. 40 år, ve
teranmesterskaberne, har i år 
været afviklet i Lillebæltshallen 
i Middelfart 29.-2. - 1.-3.

Det hidtil største antal delta
gere, ca. 180 og det hidtil stør
ste antal spillede kampe (ca.

Selvom det går lidt langsommere end for år tilbage bliver der kæm

pet hårdt, når veteranerne mødes.

210) var opgaven, der skulle lø
ses indenfor det nærmeste fast
satte tidsrum.

Arrangementet blev den 
vanlige succes takket være den 
store stab af dygtige hjælpere 
som Middelfart BK stillede til 
rådighed for DBF.

Vi tror på, at det er en god 
ide at afholde vore arrange
menter på den måde, at vi med 
mellemrum vender tilbage til 
det samme sted, hvor man for
står at afvikle vore arrange
menter på rette vis, og hvor vi 
føler os hjemme. Middelfart er 
et af disse steder.

Som det vil fremgå af listen 
over de mange vindere, så 
kommer de fra mange egne af 
landet, en spredning, som vi 
finder er en af de mange posi
tive ting ved disse mesterska
ber. Positivt er det også at 
holde vor »supertumering« for 
de spillere der ikke har kvalifi
ceret sig til deltagelse i de af
sluttende kampe.

Udover hjælp fra Middelfart 
BK, kunne vi glæde os over 
støtte fra Kvickly, der bistod 
med bl.a. præmier og trøjer 
samt gave til samtlige deltagere, 
og borgmesterens medvirken 
ved bl.a. præmieoverrækkelse, 
der foregik i lyntempo af hen
syn til, at mange af deltagerne 
skulle nå et tog til bestemt tid.

I skrivende stund kendes 
ikke resultatet eller deltagelse i 
DM for veteranhold der atter i 
år afholdes i Ringsted.

Derimod kan berettes om re
sultaterne fra dansk deltagelse i 
All England veterans. I år 
vandt de danske deltagere føl
gende rækker. 45+ mixeddou- 
ble, Kirsten Jørgensen/Leif V. 
Hansen. 45+ damedouble Kir
sten Jørgensen/Ulla Strand og 
damedouble 50+ Brenda And- 
rew/Tonny Holst-Christensen. 
Det var vist den 7. makker 
Tonny har vundet damedouble 
med i disse mesterskaber gen
nem årene.

En af de traditioner vi i vete
ranudvalget holder på med at 
bevare er det gode samarbejde 
med kredse og distrikters vete
ranudvalg, bl.a. gennem det år
lige møde som vi afholder med 
de nævnte samt den kom
mende arrangør af DM indivi
duelt.

En strukturændring i DBF’s 
opbygning er måske en realitet 
efter dette års repræsentant
skabsmødes afslutning. Vi føler 
i veteranudvalget, at det er væ
sentligt for vort område, at de 
aktiver som i dag varetages af 
udvalget, fortsat beholdes i et 
og samme udvalg, og at det 
kommende udvalg eller hvad 
man nu vil kalde det, fortsat 
fungerer på samme vilkår som 
det nuværende udvalg. Det be
tyder en valgt veteranleder for 
DBF’s aktiviteter på veteran
området såvel det afviklings
mæssige som det admini
strative med klassifikationer og 
samarbejde udadtil. Vi er af 
den opfattelse at det hidtil har 
fungeret godt, og at det bedste 
for området vil være at der i 
kredse og distrikter findes

samme opbygning. Sagt med 
andre ord, så er det afgjort ikke 
situationen indenfor veteran
området der nødvendiggør en 
ændret DBF struktur.

Sluttelig en tak til de mange, 
der på den ene eller anden 
måde har bistået udvalget i den 
forløbne sæson og til udvalgets 
medlemmer for et godt samar
bejde.

Dansk Badminton Forbunds 
veteranudvalg har i den for
løbne sæson bestået af Inge Ni
elsen, Peter Gleie og Bjørn 
Holst-Christensen.
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Formand

Bjørn Holst-Christensen

B r e d d e 

u d v a lg e t

I den forløbne sæson har ud
valget bestået af følgende 
medlemmer: Per Larsen,
KBKr, Jonna Balsner, FBKr, 
Axel Sørensen, SBKr, Annette 
Persson, SBKR, Ole Hansen, 
BBKr, Poul J. Nielsen, 
LFBKr, Bjørn Danielsen, 
NBD, Leif Engler, ØBD, Kurt 
Skrøddergård, VBD, Alfred 
Døring, SøBD, samt Steen 
Bojsen som formand og i pe
rioder Bjørn Holst-Christen
sen som fungerende formand.

Udvalget der som sin opgave 
har, har at skabe ideer til ud
nyttelse af den del af DBFs 
medlemmer, der ikke er omfat
tet af det landsdækkende tur
neringssystem, er et ide-udvalg 
hvor de mange repræsentanter 
fra kredse og distrikter udvek
sler ideer og sammen forsøger 
at føre nogle af disse ideer ud i 
livet.

I denne sæson har man ar
bejdet med flere produkter, der 
forhåbentlig er ved at være 
fuldført med udgangen af 
denne sæson. Det drejer sig 
især om - skolebadminton - 
ældrebadminton - firmaturne
ringstilbud og en viderebear- 
bejdelse af erfaringer fra turne
ringer hvori alle deltagere spil
ler lige mange kampe, med er
faringer fra afholdte 
ægtepartumeringer hvor dette 
spillesystem praktiseres.

Også arbejdet med uddan
nelse af konsulenter, der skal 
besøge samtlige landets klub
ber har forbindelse til bred
deudvalget, og det samme gæl
der uddannelse af instruktører, 
der specielt skal tage sig af

ser, at der gøres noget for dem 
også, gør det nødvendigt at ud
brede de muligheder, der er for 
at aktivere spillere på ethvert 
niveau.

Vi har noteret med tilfreds
hed at tilbudsmængden i 
kredse og distrikter er stigende 
og glæder os over positiv mod
tagelse af disse initiativer.

Hvis dette er lejligheden til 
at udtrykke ønsker for fremti
den, så må det være at der fort
sat vil være frivillige ledere, der 
vil tage en tøm indenfor bred
deområdet. Det er jo i modsæt
ning til det eliteprægede ar
bejde svært at se resultaterne af 
ens indsats på breddeområdet.

Aktiviteter for alle - fra de alle- 

ryngste til de ældste - står på 

breddeudvalgets program.

motionistgruppen har været 
med i udvalgets arbejde i den 
forløbne sæson.

Det er svært at måle de resulta
ter som kommer ud af udval
gets arbejde, men det synes 
som om der er en stigende er
kendelse af at arbejdet med 
bredden skal aktiveres, og dette 
kan aflæses af stigende aktivitet 
på de nævnte områder inden
for kredse og distrikter.

Vi har kunnet glæde os over 
mange klubber har benyttet sig 
af vort tilbud om materiale til 
hverveinitiativer umiddelbart 
efter VM og over flere artikler 
omkring badminton i magasi
ner, der uddeles i meget store 
oplag. På samme måde har vi 
noteret os at pressen har opda
get, at også DBF udfører bred
dearbejde til gavn for de mange 
badmintonspillere, der er in
denfor DBF, og hvor kun en 
meget lille del er topspillere.

Erkendelsen af, at det er de 
mange, der betaler for de få i 
klubberne og den kendsger
ning, at mange af klubbernes 
motionistmedlemmer gerne

ED B -system et til id ræ tsk lu b b er
DFD Idræt er specielt udviklet til idrætsklubber og 
hjælper effektivt til at klare de administrative opga
ver.

D F D  Id ræ t ka n  a n v e n d e s  p å  a lle  »P C  k o m p a tib le «  o g  in 

d e h o ld e r  i b a s is u d g a v e n :

—  m e d le m s k a r to te k , m e d le m s k o m m u n ik a t io n , k o n t in 

g e n tre g n s k a b , m e d le m s k ø b , g iro k o r t,  r e s ta n c e p ro 

c e d u re  o g  fo re n in g s re g n s k a b . R a p p o r te r in g  o g  re g n 

s k a b  i.h.t. F o lk e o p ly s n in g s lo v e n .

S y s te m e t k a n  s u p p le re s  m e d  u d v id e t ø k o n o m is ty r in g , 

P T G -m o d u l o g  » b a n e s ty r in g « .

L e t fo rs tå e l ig  b ru g e rv e jle d n in g  o g  h jæ lp e fu n k t io n  p å  

s k æ rm e n .

HØJ KVALITET - LAVE PRISER: kr. 1.850 ( in c l. m o m s )

R in g  e lle r  s k r iv  e fte r  g ra tis  d e m o -d is k e t te  o g  b ro c h u re 

m a te r ia le .

V i a fh o ld e r  in t r o d u k t io n s - /b r u g e rk u rs e r  e fte r  d it  b e h o v .

Dansk
r _____ l t - i -  S ig e rs levve s terve i 18 • 3 6 0 0  F re d erikssu nd

forenings U3ta Telefon 47 3 8 4 7  68
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Kom flyvende til sejren
Kvit den lange og trættende rejse til udekampene. Flyv.

Det sparer på kræfterne. Og på rejseudgifterne, hvis man udnytter 
mulighederne for at flyve med grupperabat. Kontakt det sædvanlige 
rejsebureau eller Danair og få alle —^
oplysninger. Få samtidig fartplanen. # M / M w M J  

God kamp.
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A r r a n g e m e n ts 
u d v a lg e t

Formand

Frede Kruse-Christiansen

Dansk Badminton Forbunds 
arrangementsudvalg har i sæ 
sonen 1991/92 bestået af: Sø
ren Nielsen, arrangementsle
der, Lars Jørgen Andersen, 
turneringsleder og Frede Kru- 
se-Christiansen, formand.

D a n is h  O p e n
Danish Open i oktober 1991 
afvikledes i Solrød Idrætscen
ter i samarbejde med klubberne 
fra Jersie og Solrød.

Solrød Idrætscenter har tid
ligere været rammen om andre 
af forbundets arrangementer, 
og planlægningsfasen gennem
førtes professionelt og målbe
vidst via en fælles arrange
mentsstyrelse, hvor de to klub
ber, Idrætscentret og AU 
havde sæde.

Antallet af frivillige officials 
var i Solrød noget større end 
ved tidligere arrangementer, 
idet særligt servicen over for de 
deltagende nationer var priori
teret højt og blev gennemført 
med et stort antal tolke, guides 
og chauffører.

Arrangementet gennemfør
tes perfekt, og på baggrund af 
et godt forberedt og tilrettelagt 
spilleprogram med mange an
noncører og en god tilskuerop
bakning fik begge klubber et 
pænt økonomisk resultat ud af 
anstrengelserne.

Tak til alle, der under 
Idrætscentrets eller klubbens 
faner sørgede for en arrange
mentsmæssig succes.

D IF -D M
Kampen om Dansk Idræts- 
Forbunds individuelle badmin
tontitler var henlagt til Silke
borg, der den 1. februar, midt 
under selve arrangementet, 
kunne fejre 50 års jubilæum.

Mange praktiske opgaver skal klares før arrangementsudvalget kan 

invitere publikum indenfor i hallen.

Efter et godt forberedelses
arbejde - herunder et samar
bejde med Hotel Scandic - gen
nemførte Silkeborg Badminton 
Klub i Silkeborghallerne et 
DM-arrangement, hvor alt 
klappede, som det skulle.

De mange anstrengelser be
virkede, at klubben i tilgift fik 
et pænt økonomisk overskud i 
jubilæumsgave.

Tak til Silkeborg og det fri
villige team af ledere, der sør
gede for et arrangement helt i 
top.

H o ld -D M
Afslutningen på sæsonens 
DM-turnering var henlagt til 
Gladsaxe Sportshal, der under 
stor tilskuertilstrømning blev 
rammen om en utrolig spæn
dende holdkamp.

Arrangementsudvalget siger 
tak til de frivillige fra Gladsaxe, 
der gav AU en hånd med ved 
arrangementets afvikling.

Under afviklingen af såvel 
Danish Open som DM, måtte 
vi desværre konstatere, at re-

V M -a rra n q e m e n t i

stauratørerne ikke levede op til 
hverken forventninger eller 
indgåede aftaler, på trods af, at 
de lokale ledere efter vejled
ning fra AU havde gjort meget 
for at forklare og tilrettelægge, 
hvad der forventes ved vore ar
rangementer.

Da det ikke har skortet på 
vejledning, men alene skyldes 
en »Jeg alene vide«-holdning 
fra restauratørernes side, vil 
AU ved de kommende arran
gementer selv forhandle/vej
lede direkte med de pågæl
dende restauratører, herunder 
stille krav om skriflig aftale.

TV-2, der var med ved både 
Danish Open og DM, udvikler 
med stort held badminton- 
transmissionerne efter model
len fra Verdensmesterskaberne 
i 1991. På de indre linier har 
samarbejdet fungeret perfekt, 
hvorfor jeg på AU’s vegne siger 
tak for et godt og udbytterigt 
samarbejde - såvel på journalist 
- som teknikersiden.

Team Danmarks marketing
afdeling afløste i august 1991

to p
Telesport som samarbejdspart
ner på sponsorområdet. AU si
ger tak for et konstruktivt sam
arbejde og håber, at vi sammen 
kan videreudvikle afviklingen 
af forbundets arrangementer i 
samarbejde med sponsorerne.

F lo t te r e
a r r a n g e m e n te r

Ved verdensmesterskaberne i 
1991 fik forbundet nye banean
læg samt nye dommerstole, og 
for første gang er vi i besiddelse 
af tæpper til afdækning af hal
gulve. Disse ting har gjort ar
rangementerne flottere, og i 
skrivende stund arbejdes der 
sammen med TV-2 og Team 
Danmark på at udvikle og kon
struere et mobilt lysanlæg, såle
des at semifinale- og finale
kampe kan præsenteres endnu 
flottere, end det kan gøres idag.

Endelig fortsætter AU sam
men med Poul Rosengaard ud
viklingen af det elektroniske 
tællesystem i den hensigt at 
gøre resultatformidlingen til 
publikum, presse og TV mere 
direkte, hurtigere og nemmere.

På det spillemæssige og ar
rangementsmæssige område 
arbejdes der sammen med TV- 
2, Team Danmark og Senior
spilleudvalget med mulighe
derne for at skabe endnu et år
ligt spillemæssigt højdepunkt i 
Danmark i form af en Masters 
turnering eller lignende.

Afslutningsvis vil jeg på Ar
rangementudvalgets vegne 
rette en tak for et godt samar
bejde til alle på forbundets 
kontor, til bestyrelse og øvrige 
udvalg samt pressens repræ
sentanter og forbundets spon- 
sporer.

AU er på banen igen ved 
Danish Open 1992 i Aalborg 
Stadionhal i dagene 14.-18. ok
tober.

31









Fa ld e n d e  k u rsu sa k t iv it e t

Uddannelsen af trænere og instruktører er fundamentet i uddannel
sesudvalgets arbejde.

I 1990 besluttede repræ sen 
tantskabet - efter en vis tu rbu 
lens siden ’87 - a t æ ndre ud 
dannelsesstrukturen endnu 
engang.

I de to år, vi nu har kunnet 
koncentrere os om vort egent
lige arbejde, er der - ud over at 
passe den daglige dont - sat 
mange nye ting i gang, men det 
må erkendes, at nogle planlagte 
projekter er blevet lettere for
sinkede. Kæppen i hjulet har 
mestendels været det sidelø 
bende - »ret« tidskrævende 
VM arrangement, hvor alle ud 
valgenes medlemmer nød at 
være engageret på forskellig 
vis.

Nu ændres hele D B F’s 
struktur måske på dette repræ 
sentantskabsmøde - forhåbent
lig skal der ikke bruges for 
mange ressourcer på at finde 
nye ben, der skal stås på.

S ta tu s
I ikke prioriteret rækkefølge 
kan nævnes, at udvalgene bl.a. 
har arbejdet med følgende:
1. A t anvende de tildelte midler 
kvalitativt, men også kvantita 
tivt.
2. At færdiggøre og fremstille 
nye materialer.
3. At følge op på og igangsætte 
nye aktiviteter.
4. At fastholde og udbygge det 
udbytterige samarbejde med 
DIF’s uddannelsesfaktor samt 
de alternative uddannelsesste 
der.
5. At gøre brug af og følge med 
i udviklingen indenfor video 
området.
6. At afklare hvorfor kursus 
deltagerantallet er faldende.
De enkelte arbejdsopgaver er 
klaret suverænt i udvalgene. 
Vores vigtigste fællesemne har

været at forsøge at klarlægge, 
hvorfor der er så få tilmeldinger 
til kurser. LED U  har igen i år 
væ ret ramt, men ITU  er i år 
heller ikke gået ram forbi. G e 
nerelt har nogle kurser måttet 
aflyses p.gr. af manglende til
meldinger - andre er gennem 
ført med ledige pladser. Meget 
få melder om overvældende til
slutning.

En egentlig konklusion er 
ikke nået, men de bedste resul
tater ses de steder, hvor der fø 
res »stramme« kartoteker og 
derfor kan laves en meget næ r 
og opfølgende kontakt til den 
potentielle gruppe. D ette er ta 
get ad notam, og der er taget 
initiativer på denne front. 
Kredse og distrikter er f.eks. 
blevet opfordret til at foranle 
dige, at det af de lokale hånd 
bøger fremgår, hvem i klub 
berne der er kontaktperson/ 
ansvarlig for uddannelsen/træ - 
nergerningen, da vi har haft 
gode erfaringer med den per
sonlige kontakt.

Det er ikke uventet, men be 
klageligt at måtte konstatere, at 
Torsten Berg nu udelukkende 
vil hellige sig de internationale 
opgaver. Tak for mange gode 
arbejdsår, og specielt at du på 
tog dig opgaven med at stable 
en lederuddannelse på benene.

U d d a n n e ls e  o g  

m a te r ia le r
Den stipulerede kursus- og se
m inarrække er endnu ikke af
sluttet, eksempelvis afholdes i 
juni et seminar med emnet træ 
ning af danske topspillere og 
kursus for undervisere på bør- 
nekurser. Ved denne lejlighed 
skulle det længe ventede be 
gyndermateriale og vejledning 
til børnekurserne foreligge.

Der nedsættes løbende nye 
arbejdsgrupper, når der er be 
hov. I skrivende stund afventer 
vi en spørgeskemaundersøgelse 
over pigers og kvinders situa 
tion i dansk badminton, et 
emne arbejdsgruppen skal fo 
redrage om  på det kom mende 
EBU-trænersem inar.

ITU ’s initiativ til en alsidig 
pjece - ITU-inform ation - må 
betegnes som en særdeles god 
nyskabelse, og arbejdet med at 
redigere videobånd med speci
fikke emner, som er i sin vor
den, ser også ud til at blive en 
succes. Lederhåndbogen må

ligeledes forventes at blive en 
stor hjælp for klubber og 
kredse i dagligdagen.

S tru k tu r
Den nye struktur har været 
drøftet i udvalget. Umiddelbart 
vil det nok ikke give de store 
omvæltninger for os, men vi 
har stillet et par spørgsmål bl.a. 
vedr. elitetræneruddannelsens 
placering i systemet, da der er 
såvel en pæ dagogisk/uddan 
nelsesmæssig- som en økono 
misk og jobplaceringsmæssig 
side af sagen.

M ed hensyn til, at medlem 
m er skal udpeges til vores ud 
valg, havde vi ikke de store ind 
vendinger, da vores udvalg al
drig har været påvirket af noget 
decideret »politisk« islæt.

F re m tid
Mange emner ligger på sinde, 
når m an gør status og tænker 
frem - hermed et udpluk, set i 
relation til det forgangne samt 
de nye tanker: Får en ny struk 
tur afgørende indflydelse på 
vores om råde og i givet fald 
hvordan? Skal elitesektoren 
uddanne elitetrænere, når der 
findes en uddannelsessektor? 
Hvilke forpligtelser har de 
kommende elitetrænere over
for DBF og omvendt? Hvordan 
får vi rekrutteret flere frivillige 
ledere? Hvorfor er frafaldspro 

centen til videreuddannelse så 
stor? Vil det være en fordel, 
hvis flere uddannelser lægges 
ud i kredsregi - og hvilke skal 
det så være? E r D BF’s uddan 
nelsessystem synligt nok - får vi 
respons fra D B F’s »besøgsven
ner« i klubberne.

Afslutningsvis en stor tak til 
mine udvalgsmedlemmer og 
deres særdeles velfungerende 
og produktive medarbejdere, 
bestyrelseskolleger samt det al
tid hjælpsomme personale på 
kontoret. I år en speciel hilsen 
til de mange gamle og nye an 
sigter, der var utrolig imøde
kommende overfor vores »en 
klave« under VM.

L ED U ’s og ITU ’s initiativer 
og aktiviteter fremgår af for- 
m ændenes selvstændige beret
ninger.
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M a n ge  nye in it ia t ive r

In s t r u k to r -  o g  

T r æ n e r u d d a n n e ls e s 
u d v a lg e t

Instruktør- og T ræ ner-U ddan 
nelsesudvalget har i indevæ 
rende sæson bestået af H enrik 
A nderson og Finn Trærup- 
H ansen m ed hjæ lp fra de to 
tidligere IT U ’ere Tonny Holst- 
Christensen og Lars Tind- 
holdt.

Sidstnævnte forlod i løbet af 
sommeren 1991 ITU  for at hel
lige sig de stadig større og kræ 
vende opgaver i firmaet. Denne 
anledning skal bruges til at 
takke Lars både for den store 
arbejdsindsats og for de ekstra 
ressourcer, han har stillet til rå 
dighed for ITU og dermed 
dansk trænervirksomhed.

Vi er naturligvis glade for, at 
vi kan trække både på Lars’ og 
Tonnys erfaringer.

ITU  forsøger at skabe de 
bedste forhold for DBFs træ 
nere og instruktører på alle ni
veauer, hvad enten de ønsker at 
virke som træ nere for de bedste 
spillere eller som trænere for 
bredden. Dette arbejde betyder 
også, at udvalget løser en lang 
række opgaver, som ikke er 
centreret omkring uddannelse. 
U dover fremstilling af m ate 
riale og PR-initiativer, formid 
ling af træ nere til meget for
skellige opgaver i såvel indland 
som udland har denne sæsons 
store opgave væ ret at udar
bejde en ITU-håndbog. Heri er 
samlet adresselister, sæson 
checkliste, beskrivelse af ITUs 
forskellige arbejdsfunktioner, 
beskrivelse af grundlag for ar
bejdsgrupper og projekter. 
Håndbogen fastlægger proce 
durer for de tilbagevendende 
opgaver, hvilket gør det muligt 
at uddelegere forskellige opga
ver og at aftale arbejdsfordeling 
mellem DBFs administration 
og udvalg.

F o rb u n d s k u rs e t i 
N y b o rg

Forbundets uge-kurser i 1991 
bestod af et dobbelt DBF-1 
kursus med 33 kursister (heraf 
fem kvinder og to nordiske del
tagere). På forrige kursus var 
også fem kvinder, men det ud 
af et hold på kun 24 DBF-1- 
ere. Det er ITUs mål, at få flere 
kvinder uddannet som trænere, 
og vi må derfor gøre en yderli
gere indsats for at få flere kvin
der med såvel i kreds- som for
bundsregi.

For første gang i meget lang 
tid var der besvær med at ud 
fylde pladserne på kurserne. 
E n  af årsagerne hertil var, at 
der ikke afholdtes DBF-2, så 
der var plads til 48 kursister på 
DBF-1. H erudover har der dog 
også kunnet konstateres en 
stagnation i antallet af perso 
ner, der søger på badm inton 
kurser. Det står klart, at der ef
terhånden skal en konstant eks
traordinær indsats til for at 
skærpe folks interesse for at gå 
på badmintonkursus.

Årets DBF-1-kursister fik 
lejlighed til at træ ne USU-spil- 
lem e fire gange i modsætning 
til tidligere, hvor der kun var to 
gange praktisk træning med 
medier. Herved opnår kursi
sterne bedre muligheder for at 
udvikle sig i løbet af kurset, 
fordi de kan udnytte deres erfa 
ringer i planlægningen af den 
efterfølgende træning. U nder
viserne får et bedre kendskab 
til kursisternes færdigheder og 
kan bedre rådgive. Det betød 
dog en ulempe for de unge m e 
dier, der m åtte »lægge ryg til« 
otte gange, når der var to kur
sist-hold.

Udover det fortsatte arbejde 
med at skabe en dynamisk kur
sus-række, der hele tiden søger 
at være up-to-date på det fag 
lige område, har ITU  i forbin 
delse med det forestående kur
sus udbygget inform ationen om 
kurserne og kursisternes forud 
sætninger.

E lite tr æ n e r -
p r o je k te t

I løbet af forsommeren 1991 
udvalgtes Mika Villesen, Lille
rød, Michael Kjeldsen, Å rhus 
og Ron Daniels, Jægerspris til 
det 3-årige uddannelsesforløb,

der tager sigte på at udvikle 
kvalificerede elitetrænere til 
ansættelse i divisionsklubber, 
forskellige Team Danmark- 
funktioner og projekter i for
bundet.

Det første år er prim ært gået 
med at analysere forskellige in 
ternationale doublespillere 
med det formål at få kendskab 
til de krav, som en talentspiller 
skal arbejde på at opfylde, når 
der satses på en elite-karriere.

Kandidaterne har endvidere 
været træ nere på DBFs samlin
ger for talentgruppen, og de 
har været observatører i forbin 
delse med store danske turne 
ringer. ITU forestår uddannel
sen med Finn Trærup-H ansen 
som projektleder.

U d d a n n e ls e s -
m a te r ia le r
I skrivende stund færdiggøres 
DBFs foreløbige sidste uddan 
nelseshæfte om børne-badm in- 
ton. Derm ed er første fase af et 
efterhånden seks år langt pro 
jekt med at fremstille forbun 
dets egne uddannelsesmateria 
ler afsluttet.

Forbundet har nu seks hæ f 
ter, som behandler henholdsvis 
teknik, taktik, psykologi, orga 
nisation, træningslære og be 
gynder-badminton.

A rbejdet med undervis 
ningsvejledningerne fortsættes 
løbende, så nye ideer og juste 
ringer kommer ind.

Teknik-materialet har indtil 
videre solgt bedst, og et nyt

Det gælder om at lære det helt 
rigtigt lige fra starten.

oplag forberedes. Det kan kon 
kluderes, at forbundets investe
ring i projektet har været frugt
bart og til glæde for en bred 
skare af badminton-interesse
rede.

A n d re  k u rs e r  og  

u d d a n n e ls e r
Trænerskolen i Aalborg er un 
der Kenneth Larsens ledelse 
igang med det tredje hold på 
syv studerende. Hvoraf en dog 
er holdt op p.g.a. sygdom. De 
studerende skal op til eksamen 
i juni, hvorefter de indplaceres i 
DBFs uddannelsessystem. U d 
dannelsen i Aalborg forbedres 
stadigt, og i denne sæson er der 
etableret et samarbejde med 
Team Danmark Centret, så de 
studerende får praktiske erfa 
ringer gennem deres medvirken 
i centrets træning.

Også en række højskoler er 
autoriseret til at uddanne træ 
nere/instruktører på kredsni
veau. I henhold til aftalen mel
lem ITU og kredsene/distrik- 
ternes I-ledere fastlægges så 
danne uddannelsesaftaler 
lokalt, når det drejer som de 
første kurser i DBFs uddannel
sessystem. ITU har udarbejdet 
en aftale -kontrakt, som kred- 
sene/distrikterne anvender, når 
aftaler med skolerne etableres.

Højskoler, der uddanner
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badm intontrænere, er Idræ ts 
højskolen i Sønderborg og 
Nordjyllands Idrætshøjskole.

ITU  forbereder en inform a
tionsskrivelse til andre højsko 
ler med badm inton på pro 
grammet for at gøre opm ærk 
som på denne mulighed.

I forbindelse med Danish 
O pen i Solrød afvikledes et tre 
timers seminar med den i 
Norge boende kinesiske tidli
gere topspiller og nu træner, 
Wang Jian. H an fortalte om 
den kinesiske indgangsvinkel til 
slagteknik og benarbejde.

U nder forberedelse er også 
to ITU-kurser i Kerteminde. 
H er afvikles på samme tid et 
kursus for de kommende un 
dervisere på DBFs børnekur- 
ser, og et kursus om træning af 
danske topspillere.

Førstnævnte kursus om 
handler intentionerne i DBFs 
bøm ekursus og giver idéer til 
indhold. Deltagerne autoriseres 
herefter som undervisere på 
børnekurser. Sidstnævnte kur
sus har til hensigt at bringe de 
træ nere sammen, som arbejder 
med landets bedste spillere i 
henholdsvis forbund og klub. 
Som noget specielt er også 
klubbernes skadebehandlere 
indbudt. Information og ny vi
den skal udbredes og erfaringer 
udvekles.

D er er nedsat en arbejds
gruppe til at udarbejde et ung 
domskursus, som tager ud 
gangspunkt i de specielle for
hold omkring ungdomsspillere 
og samtidig er en naturlig fort 
sættelse af børnekurset.

K re d s s a m a rb e jd e
En gang årligt mødes ITU og 
en eller flere repræsentanter fra 
kredsenes og distrikternes ud 
dannelsesfolk.

Ikke alle kredse har været 
repræsenteret ved disse møder. 
ITU  er meget stærkt interesse
ret i, at alle kredse deltager, da 
vi betragter uddannelsesmødet 
som det væsentligste forum for 
udveksling af erfaringer og kur
sus-programmer, diskussion 
om nye tiltag og samarbejde.

Samarbejde er et nøgleord, 
når tilgangen af træ nere skal 
forbedres, og når uddannel
serne skal udvikles. Derfor øn 
sker ITU  blandt andet:
-at alle kredses/distrikters in 
struktionsledere har et udvalg, 
der varetager arbejdet med ud 
dannelse.
-at ITU  modtager referater og 
oplysninger om aktiviteter fra 
disse udvalg.
-at kunne støtte det lokale ar

bejde og idéer.

P ro je k te r
ITU  har i denne sæson ydet 
støtte til et projekt om kvinder i 
badminton. Formålet med 
spørgeskemaundersøgelsen er 
at skabe klarhed omkring kvin 
delige spilleres situation i bad 
minton i dag - både økono 
misk, socialt og træningsmæs
sigt. Projektgruppen består af 
Birgit Eriksen, SBKr, Kirsten 
Larsen, Nettie Nielsen og 
Tonny Holst-Christensen.

ITU har i samarbejde med 
Tonny Holst-Christensen udar
bejdet en del faglige video-op 
tagelser. Uddrag fra praktiske 
foredrag er optaget m ed hen 
blik på at kunne udlejes til in 
teresserede personer.

ITU  har endvidere nedsat en 
arbejdsgruppe, der skal forbe 
rede optagelserne af en eller 
flere videoer om teknik.

U d s e n d e ls e  a f  

t ræ n e re
Deltagelse i EB U  Summer 
School, juli 1991 i Presbaum, 
Østrig: Carsten B. Nielsen, 
Stubbekøbing og Søren Schultz 
- Pedersen, Arhus.

Der har ikke været udsendt 
trænere til Grønland i denne 
sæson, men i forbindelse med 
deltagelse i Island Games har 
det grønlandske badm inton 
landshold været i træningslejr i 
Ikast under ledelse af Torben 
Steen Nielsen.

IT U  o g  fre m tid e n
Vi har løst nogle af de opgaver, 
vi så frem til ved sidste årsbe 
retning. Vi har blandt andet 
gennem arbejdsbeskrivelser 
muliggjort at nogle opgaver 
kan uddelegeres og andre kan 
klares af det professionelle per
sonale.

IØ B D  har Henrik A nderson 
kørt et pilotprojekt, hvor klub 
berne skulle udpege specielle 
uddannelsesfolk. Vi ved jo, at 
mange postmodtagere (ofte 
form ænd) enten drukner i in 
formationer eller simpelthen 
glemmer at viderebringe oplys
ninger hurtigt til personer, der 
kunne have glæde af dem. Der
for kan personer, der har særlig 
interesse eller har fået ansvar 
for et om råde, være med til at 
skabe en brugbar kontakt til de 
folk, der interesserer sig for 
badm inton og uddannelse. 
Derved kan vi måske øge til 
gangen af træ nere og ledere.

ITU  har etableret en egentlig 
underviserstab (DUS), som det

...I skal længere frem på banen i tredje sæt...

skal være attraktivt at være 
medlem af. Overblik over un 
dervisernes kvalifikationer og 
interesser skal danne grundlag 
for rekruttering og uddannel
sestilbud. Som skrevet sidste år 
er faglig kompetence, engage 
ment og gennemslagskraft nøg 
leord.

Men vi må fortsat gøre en 
ekstra indsats, hvis vi vil fast
holde børn og unge i den orga 
niserede idræ t og specielt i 
badmintonsporten.

Vores PR for uddannelse må 
styrkes, vore træ nere der tager 
imod børnene må dygtiggøres, 
og flere må motiveres.

Den internationale satsning 
på badm inton som olympiade
sport fordrer, at vi dygtiggør os 
på eliteplan.

ITU  er parat til en struktur
ændring, men alt er jo  ikke 
gjort alene med det. Så derfor 
skal det gentages, at ITU  fort 
sat er af den opfattelse at en 
væsentlig forudsætning for at 
lykkes med vore opgaver til 
glæde for bredden og kvalite
ten i DBF er, at forbundet inve

sterer i ansættelse af en eller 
flere konsulenter for træ n er/ 
uddannelses-om rådet på hel
tid, halvtid eller opgaveafløn 
ning.

Sluttelig en tak til personalet 
på forbundets kontor for hjælp 
til stort og småt, og tak for sam 
arbejdet til alle de folk, der har 
været involveret i arbejdet med 
DBFs instruktør- og træ nerud 
dannelser.
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Formand Torsten Berg

L e d e r u d d a n n e l s e s 

u d v a lg e t

Lederuddannelsesudvalget har 
i sæsonen 1991/92 bestået af 
Torsten Berg, Form and, Peter 
Jensen, Søren Chr. Jensen og 
Steen A ndersen.

Udvalget har fortsat arbejdet 
med markedsføring og udvik
ling af i første ræ kke det grund 
læggende kursus »bliv en ny 
badm intonleder«. Den lærer
kreds, som er etableret i de se

neste år, er nu udvidet til også 
at omfatte en række lærere bo 
siddende øst for Storebælt.

De erfaringer, som er op 
nået, har ført til, at dette kursus 
nu tilbydes i to former:

Et basiskursus, der sigter på 
lederrekruttering og fasthol
delse af unge og ny ledere, samt 
et målsætningskursus, der på 
grundlag af samme kursusma
teriale tilpasses til anvendelse i 
klubber, som har vanskeligt ved 
at samles om  et fælles mål eller 
på anden m åde er i krise.

Udvalget har endvidere fort 
sat arbejdet med at udvikle et 
turneringslederkursus samt et 
med at fremstille en lederhånd
bog for klub- og kredsledere 
m.fl.

I denne sæson har arbejdet 
med lederuddannelse til dels 
måttet spille andenviolin, på 
grund af udvalgsmedlemmer
nes engagement i andre bad 
minton-aktiviteter, først og 
fremmest strukturarbejdet, så

vel i DBF som andetssteds.
Efter en årrække i uddan 

nelsesarbejdet siger jeg nu far
vel og tak i denne omgang for 
at samle mine kræfter om inter
nationale badmintonopgaver i 
de kommende år. Jeg benytter

lejligheden til at sige rigtig 
mange tak til alle de, jeg har ar
bejdet sammen med i de år, der 
er gået, og til at rette en ganske 
særlig tak til LEDUs og UDU s 
medlemmer gennem disse år.

M e d  EDB s p a re s  tid  o g  penge, 

s a m tid ig  m e d  a t fo ren in g en  få r  

b e d re  s ty r  på  økonom i o g  m e d 

lem m er.

D an sk Id ræ ts -F o rb u n d  h a r s a m 

m en m e d  b a n ke r o g  sp a re k a s s e r 

u d v ik le t nye E D B -p ro g ra m m e r til 

id ræ ts fo re n in g e rn e .

Eneforhandler: Avista A/ S

Sendes til:
Avista A/ S 
Tavleholmsvej 1 
Postboks 70 
2600 Glostrup

Priseksem pel ve d køb af en 
Com m odore  PC med 4 0  M b ha rd 
disk , m onokrom  skæ rm , Sta r LC 
2 4 -1 0  printer, M edlem sprogra m  II, 
Fina nsprogra m  II, a fvik le t  over 3 
å r med k va rtå rlig rente t ilsk rivning 
og en rente på pt. 1 3 ,7 5 %
( årlig nominel rente  1 4 ,4 7 5 %) .

M edlemsprogra m II
Medlemsprogrammet er et kartotekssy
stem med mulighed for udskrivning af 
girokort, labels samt søgning på alle 
medlemsoplysninger. Der kan produceres 
alle former for lister - såvel standard 
som egne - eksempelvis:

•  M e d le m s lis te

•  T e le fo n lis te

•  P o s to m d e lin g s lis te

•  R e s ta n c e lis te

Indberetningsliste 
over for både 
DIF og kommuner 
Labels

Fina nsprogra m II
Flnansprogrammet er et bogføringsprogram 
til styring af foreningens regnskab.
Det omfatter bl.a.:

•  Bogføring •  Perioderesultater 
m/ posteringjournaler •  Råbalance

•  Kontoudtog •  Resultatopgørelse
•  Budgetter

Endvidere kan Indbetalingsdata overføres 
automatisk fra medlemsprogrammet.

M e re  tid  til fritid  f
Send venligst yderligere m ate ria le  vedrørende:

[ ]  Uddybende brochurer

□  S yste m b eskrive lse  for

m ed le m s- o g  fin an sprog ra m

□  A k tu elle  p rise r og b etin ge lse r 

på prog ra m m e r, PC og tilb eh ør

F o re n in g

N a vn

Kontakt egen bank eller sparekasse for 
finansieringstilbud. fra kr. 630,- pr. måned*

A d re s s e



B A D M I N T O N

Pæn tilgang a f dom m e

Sidste års appel til kredse og 
klubber har hjulpet! De 
»mørke« pletter på landkortet 
er blevet færre, bl.a. har SBKr 
fået tilgang af I I  dom m ere, 
som om et par år e r klar til at 
påtage sig nye divisionskampe, 
hvor vort mål stadig er, også at 
kunne dække alle 2. divisions
kam pe med dom m ere. D et er 
vi desværre ikke i stand til 
idag, men nu har vi fået den 
fremgang vi så længe har øn 
sket. Så lad os håbe den fort 
sætter.

Desværre må vi konstatere 
at vort forslag vedrørende ad 
varsler og eventuel konsekvens 
for de implicerede spillere, ikke 
har vundet gehør for at blive 
brugt til et forsøg på at fjerne 
noget af den »verbale vold« på 
banerne.

Vort håb om at komme disse 
ting til livs er dog så stort, at vi 
stadig holder forslaget åbent og 
imødeser en reaktion fra såvel 
holdturneringsudvalg som divi
sionsforeningen.

Indenfor vore egne rækker 
skal vi nu til at se på, om  vor 
opbygning stadig er hensigts
mæssig efter at have kørt i 2 år 
med den model som opstod, da 
vi blev til Dom merorganisatio 
nen

Det er især vore udvalgsar
bejder der skal en tur under 
luppen - om noget - kan gøres 
mere hensigtsmæssigt, eller om 
vi har fundet de vise sten fra 
begyndelsen af.

Aktivitetsudvalget: v/Palle 
Christensen, Erik jegstrup  og 
John Larsen.

Det blev den hidtil flotteste 
sæson for vore forbundsdom 
mere. Efter en flot og dygtig 
indsats under V M -91 i 
Brøndby, er det strømmet ind

med invitationer fra udlandet 
for at få danske dom mere til de 
respektive landes O pen-turne- 
ringer. Flottest var reaktionen 
nok fra IBF, hvor man udtog 
alle tre danske IBF- 
dom mere til Thom as/U ber 
Cup Interzone finalerne i H ol
land, samt en, der sammen med 
en tysk dommer, er ene om at 
repræsentere Europa ved T ho 
m as/U ber Cup finale i Malay
sia. Endelig fik vi udtaget 2 
dom mere til Olympiaden 92 i 
Barcelona.

G odt at vi ikke selv skal 
dække rejseomkostningerne til 
disse stævner, hvor vi endda 
har m åttet sige nej tak til nogle 
O pen-turneringer for at holde 
vort budget. Vi håber selvfølge
lig at denne aktivitet også vil 
lokke nogle til at gå ind i dom- 
mergerningen.

Yderligere har danske dom 
mere været til 4 EBU-stævner 
og 14 Open turneringer, altså 
alt i alt en flot og travl sæson.

F å  b e d ø m m e re
Bedømmerudvalget: v /Preben 
Nøies, Palle Christensen, Finn

B. H ansen og Ole Krogdahl.
Bedømmernes virke i den 

forgangne sæson har begræn 
set sig til Danish Open i Solrød 
samt DM  i Silkeborg. D erud 
over har udvalget haft et ekstra 
møde. D et er et ønske i fremti
den at kunne foretage mindst 4 
bedømmelser af hver forbunds
dom m er i løbet af en sæson. 
Men da bliver det nødvendigt i 
en vis udstrækning at foretage 
bedømmelserne i forbindelse 
med divisionskampe. Kravet 
om, at forbundsdommere, skal 
virke ved mindst 4 stævner (læs 
enten Danish Open, DM eller 
ved divisionskampe), for at 
kunne opretholde deres status 
som forbundsdom m er har be 
virket en let øget aktivitet.

Uddannelsesudvalget: 
v/Poul Erik Pedersen, Ole 
H ansen og Nils Kullenbcrg.

I denne sæson har udvalget 
kørt på et lavere blus end ellers, 
idet der ikke har været afholdt 
egentlige forbundsdom m erkur
ser eller kredsdommerkurser, 
og alligevel er det lykkedes os 
at få 4 nationale forbundsdom 
mere uddannet til internatio 

nale forbundsdommere, nemlig 
i forbindelse med VM i Brønd 
by hallen, (3 dommere) og 1 
dom m er ved Danish Open i 
Solrød.

D er har været afholdt et 
møde i denne sæson, nemlig 
som start på sæsonen, 7. juli 
1991, hvor de nye Brush Up 
spørgsmål for sæsonen 91 /92  
blev rettet til.

Der er kommet god gang i 
Dom m erhåndbogen, som nu er 
omsat i ca. 175 eksemplarer og 
vi håber på at stadig flere vil in 
vestere i bogen.

Undervisningsmaterialet 
det vil sige det materiale under
viseren bruger - er under revi
dering, således at vi fremover 
kan være sikre på, at det er 
samme materiale, der ligger til 
grund for undervisningen alle 
steder rundt om i landet. Vi er i 
gang med at forbedre det visu
elle materiale, overheads m.m., 
bl.a. på baggrund af udtalelser 
fra forskellige kredsdommerle- 
dere.

En del af dette materiale hå 
ber vi at have klar i forbindelse 
med et dommerkursus i Rønne 
på Bornholm den 21. og 22. 
marts 1992.

Med hensyn til den kom 
mende sæson, ved vi i skri 
vende stund ikke, hvor vi står, 
og hvilke konsekvenser den nye 
struktur i Dansk Badminton 
Forbund vil få for udvalget. 
Men vi håber naturligvis at 
kunne fortsæ tte det arbejde vi 
har i gang.

Til sidst vil jeg udtrykke en 
stor tak til Dommerorganisa- 
tioens medlemmer, udvalg 
smedlemmer samt klubber og 
kredse for et godt og behageligt 
samarbejde, og ikke mindst til 
»kontoret« for en altid tjenst
villig indsats. Tak for sæsonen 
1991/92.

▲
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S æ s o n p la n læ g n in g s '
u d v a lg e t

Formand
Bjørn Holst-Christensen

Samling af trådene, udlægning 
af grundlaget, finde de tomme 
huller. N oget i den retning 
kunne være en omskrivning af 
sæsonplanlægningudvalgets 
kommisorium, der er den 
overordnede planlægning af 
forbundets aktiviteter og der 
med også kredsenes holdtur 
neringsrunder m.m.

Der er ved en sådan over
ordnet planlægning meget at 
tage hensyn til, hvoriblandt er 
efterårsferie og vinterferie i 
skoleregi, ønske om samme in
terval mellem tumeringsrun- 
der, udenlandske turneringer, 
DM, VM og meget andet.

Den brede sammensætning, 
som udvalget har, giver grund 
lag for muligheden af at tage 
mest muligt hensyn til de fleste 
af de aktiviteter, der foregår i 
forbundets regi.

Det er naturligvis ikke m u 
ligt at gøre alle tilfredse, og der 
er da også mulighed for at gøre 
planlægningen endnu bedre.

Det er i virkeligheden æ n 
dringer i den oprindelige plan, 
der volder problemerne. Disse 
kunne dog formindskes, hvis de 
parter, der berøres af æ ndrin 
ger, straks når disse er kendt, 
tager kontakt med hinanden, 
for at løse de problemer æ n 
dringen forvolder. Æ ndringer 
kan nemlig ikke undgås i så 
om fattende en plan, som DBFs 
sæsonplan er. D e negative virk
ninger af ændringerne bør 
imidlertid i videst mulige om 
fang undgås.

Forbundets, kredsenes og di
strikternes sæsonplaner er ud 
tryk for et meget bredt tilbud til 
de, der ønsker at spille turne 
ringer under en eller anden 
form.

Det ser um iddelbart ud til, at

DBF i lighed med mange andre 
idrætsgrene, bør udvide sin sæ 
son både tidligere og senere.

En sådan udvidelse skal 
blandt andet imødekomme de 
ønsker om tildeling af turne 
ringsterminer, som i dag ikke 
kan imødekommes samt stille 
flere weekends til rådighed for 
arrangementer under kredse og 
distrikter.

U æ n d re t
En evt. ændring af DBFs ledel
sesstruktur bør indeholde et 
udvalg med samme indhold og 
lignende sammensætning som 
det nuværende udvalg.

Der har i den forløbne sæ 
son været fremsat ønske om 
ændring af måden, hvorpå vi

tildeler turneringer og tids 
punkter for indsendelse af an 
søgningskemaer om tildeling af 
terminer. Der findes klubber, 
for hvem det vil være af betyd 
ning om sidste frist kunne ligge 
tidligere på året og klubber, der 
finder det vigtigt, at det bliver 
så sent på året som muligt. 
Begge ønsker har sit udspring i 
hvorledes, man i den enkelte 
kommune bærer sig ad med 
hensyn til tildeling af haltimer.

Fremtidig planlægning af de 
grundlæggende om råder skal 
finde sted så tidligt muligt, en 
rullende planlægning, således 
at m an også har mulighed for 
en forlods accept af turnerings 
term iner for de klubber, hvis 
kommunale planlægning er

forud for andres.
Som tidligere omtalt er 

DBFs sæsonplan m ed sine 
mere end 400 indenlandske ar
rangementer udtryk for en me
get bred vifte af turneringstil 
bud til alle aktive medlemmer 
af Dansk Badminton Forbund 
fra motionist til elitespiller, fra 
mikropusling til veteranspiller 
over 60 år.

Stadig flere aktiviteter kræver, 
at sæsonen gøres længere.
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N y C arina S m ed  æ g te  ABS 
-h u rtigst fra 100-0!

I den  nye eksklusive C arina S-Series 
e r det ikke kun den  attraktive pris, 
d e r får én  til at stoppe op.

Toyotas elektroniske ABS brem ser 
gø r Carina S 1.6 GLi Classic til en  
sæ rdeles sikker b il i selv  d e  m est kri
tiske situationer. System et m uliggør 
optim al opbrem sning i al slags føre 
og  forhindrer farlig blokering af 
hjulene.

U nder m ere norm ale kørselsfor
hold  viser b ilen  også sin styrke -  blot 
se  p å  udstyrslisten til højre. D en 16- 
ventilede tw in-cam  m otor p å  105 HK 
sikrer en  topfart p å  185 k m /t, og 
Toyotas 3 års Totalgaranti gø r yder-

<
’ TOYOTA 3ARS \
TOTALGARANTI  )>

100.000 KM. / /

ligere den  nye Carina 
S-Series til et af klas
sens sikreste køb.

Stop op hos Toyota -  og  lad  en  prøve 
tur vise vejen  frem!

♦ ABS b rem ser__________________
♦ Servostyring__________________
♦ C entrallås____________________
♦ Elruder______________________
♦ E lsidespejle__________________
♦ Elopvarm ede forsæ der_________

Carina S 1.6 GLi Classic kr. 174.994,-
(ekskl. lev. kr. 2.388,-)
Ny C arina S-Series fra kr. 164.994,- 
(ekskl. lev. kr. 2.388,-)
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M e d le m st ilb a g e g a n g  
sk a l v e n d e s

Tilråbene hjalp ikke nok... Lillerød måtte »nøjes« med sølvmedal
jer i DH-finalen.

S j æ l la n d s  
B a d m in t o n  K r e d s

Badm intonsæsonen 91-92 er 
snart færdig, og hvordan er 
det så gået m ed vore planer og 
m ålsætninger?

Vort hovedmål: at virke til 
gavn for dansk badminton, 
badmintonspillet og sjælland
ske klubber og medlemmer, må 
vi lade repræ sentantskabet om 
at vurdere. Men vi synes selv, vi 
nåede et godt stykke fremad 
m.h.t. mange af vore delmål.

D enne beretning vil sammen 
m ed næstform ændenes og ud 
valgenes beretninger samt kas 
sererens regnskab og budget 
give et billede af denne opfat
telse, og om hvordan vi mener 
sæsonen er forløbet, og hvilke 
planer vi har for fremtiden.

Det er derfor mit håb, at vort 
repræsentantskabsm øde 1992 
også bliver en debat omkring 
SBKr‘s fremtid. A t vi ikke bru 
ger al tiden til at tale om forti
den. Selvfølgelig skal der udde 
les såvel ris som ros, og selvføl
gelig skal vi lære af vore fejlta
gelser, men fremtiden, og 
hvordan vi løser fremtidens op 
gaver, må ikke glemmes.

B e s ty re ls e n
Vi har mange og velkvalifice
rede ledere i SBKr, som alle går 
op i den frivillige indsats med 
stor iver og flid.

D et var rigtigt set, at vi fik 2 
næstform ænd, een med ansvar 
for administrationen og een 
m ed ansvar for de spillende ak 
tiviteter. Det har givet et løft og 
en fremgang på begge områder. 
Det var også rigtigt, at vi fik 
sekretærfunktionen genetable
ret, herved har vi fået mere styr 
på os selv og vore forskellige

funktioner samtidig med, at det 
ser ud til at være en væsentlig 
økonomisk besparelse på sigt.

Vore spillende udvalg funge
rer godt med mange spæ n 
dende aktiviteter. Vi har dyg
tige, stabile ledere, som hele ti 
den får ideer til nye tiltag. Disse 
sætter vi meget gerne igang, vi 
skal blot have økonomi til det.

Vi har nu  en bedre ledelses 
struktur i SBKr. og er igang 
med at få detaljerne i de for
skellige funktioner helt på 
plads. Vi har haft mange, og 
lange m øder i sæsonens løb, vi 
har været på heldagskursus om 
sam arbejde og kom munikation 
arrangeret af USU og DIF. V  
har diskuteret og forbedret 
kontorfunktionen, kassereijob- 
bet, sekretærarbejdet og ud 
dannelsesafdelingen og meget 
mere. D er er også nedsat en ar
bejdsgruppe m.h.t. fremtidig 
EDB og brugen af samme.

Men alt sammen med det 
samme formål: at blive bedre til 
at betjene vore klubber og de 
res medlemmer.

Der er stadig et stykke vej, 
før vi selv er tilfredse, og vi m å i 
vore bestræbelser ikke glemme, 
at det vigtigste trods alt er selve 
badmintonspillet.

F o rb u n d e t
SBKr har en ikke ringe indfly
delse på arbejdet i DBF, hvor 
der heldigvis også er mange 
velkvalificerede ledere, men 
derfor er det stadigvæk vigtigt, 
at SBKr er med til at præge ud 
viklingen i dansk badminton.

Verdensmesterskaberne blev 
en succes for dansk badminton, 
badm intonsporten og dermed 
også for SBKr. Derfor forven 
ter vi en stigende interesse for 
badm intonsporten, hvilket i sig 
selv bliver en fortrolig opgave.

Mange af de sjællandske le
dere brugte timer, dage og uger 
til VM, ligesom flere af vore le 
dere har brugt megen fritid i de 
forskellige udvalg under DBF. 
Det vil jeg gerne benytte lejlig
heden til at sige varmt tak for.

M e d le m s k lu b b e rn e
Desværre må vi igen i år no 
tere, en om end beskeden, min 
dre tilbagegang i medlemstallet.

Det har vi talt meget om, og 
der er givet mange forklaringer 
herpå: Øgede fritidstilbud til de 
unge, faldende tilgang af unge 
fra 70‘em e og 80‘erne, den 
økonom iske afmatning, kon 
kurrence fra andre sportsgrene 
og idrætsorganisationer, og 
hvad man ellers mener.

En ting må dog være klart, 
det må ikke være fordi, vi ikke 
er gode nok til at gøre badm in 
tonsporten interessant. Det må 
heller ikke være fordi, vi ikke er 
dygtige nok som ledere i SBKr 
og klubberne, eller fordi vi 
mangler ledere, og det må hel
ler ikke være fordi, vi mangler 
aktiviteter til vore spillere.

101 Ic ĵ rt m  i c
Vel egentlig god og sund, vi har 
rimelig styr på finanserne. Dog 
kunne vi ønske at blive helt 
selvfinancerende - hele året -, 
og vi kunne også ønske, at vi 
blev i stand til at sætte idéer 
omkring aktiviteter i gang, især

for de mange. Og helst mange 
og hurtigt.

Regnskabet taler næsten for 
sig selv, vi er også her på den 
rigtige vej.

F re m tid e n
Det store spørgsmål. »Hvordan 
fastholder vi vor nuværende 
medlemsskare, og hvordan får 
vi tilgang af nye medlemmer.«

Svaret er nemt: »Ved at gøre 
det endnu mere interessant og 
spændende at spille badminton 
i en af SBKr‘s klubber.«

Løsningen er derim od svær, 
men det kan lade sig gøre, hvis 
vi blot trækker på samme ham 
mel. Hvad kan SBKr gøre?

Vi forsøger at genetablere en 
egentlig breddeafdeling, hvis 
formål bliver rekruttering af 
nye medlemmer, aktiviteter for 
de mange og øget indsats i de 
egne af Sjælland, hvor SBKr 
ikke har det rigtige fodfæste.

Vi tænker også på at ud 
bygge vor uddannelsesafdeling
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til udover uddannelse også at 
tage fat på PR, inform ation og 
udvikling.

Derudover skal vi gennem 
en nøje vurdering af brugen af 
vore midler. Vi har jo  ikke al
verden, men bruger vi nu også 
dem vi har, til de rigtige aktivi
teter og opgaver? Dertil skal 
også undersøges, om  vi kan 
forøge vore sponsorindtægter, 
både til SBKr og til klubberne. 
G ør vi det rigtigt, har vi jo no 
get fornuftigt at tilbyde.

Endelig deltager vi i den 
strukturdebat som for tiden fo 
regår i DBF, samtidig med, at vi 
skal tilrette vor egen struktur, 
så den bliver tilpasset DBF’s, 
og vi derved får den optimale 
gavn af samarbejdet med DBF 
og de øvrige kredse.

Og kan vi samtidig mindst 
bibeholde vort aktivitetsniveau 
for de spillende udvalg, og hele 
tiden være klar til at sætte nye 
ideer i gang, så har vi nok at 
tage fat på.

K lu b b e rn e
Hvad kan klubberne gøre?

Først og fremmest erkende, 
at vi er til for jeres skyld og 
bruge os derefter. Vi har mange 
gode tilbud i vort uddannelses
regi, lederuddannelse på 
mange niveauer, dom m erud 
dannelse, træneruddannelse 
m.m. I år fik vi 11 nye dom 
mere - fint, men vi kunne godt 
ønske, der blev uddannet flere 
ledere. Mange klubber fungerer 
i dag på grund af få, dygtige le
dere, men har man reserverne 
klar ved en pludselig afgang?

Dertil de mange daglige pro 
blem er og opgaver i klubberne, 
folkeoplysningsloven, reklame- 
og sponsoreringsmuligheder, 
klubstrukturer, sam menlæg
ninger og andet. Vi hjælper 
gerne til og kommer ud til en 
lille »snak« omkring opga 
verne, bare I kontakter os.

Vi kunne også godt tænke os 
at høre lidt om, hvad de enkelte 
klubber mener om  SBKr og 
vort arbejde, formelt sker det 
på årsmødet, men det kan også 
godt ske lidt mere uformelt i lø 
bet af året.

Til slut vil jeg gerne takke 
alle i bestyrelsen og i udvalgene 
for et godt samarbejde i sæso 
nen, et godt humør og gå-på- 
mod. Det ser godt ud for frem 
tiden for SBKr.
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Et godt ungdomsarbejde er et varemærke for mange jyske klubber.

J y d s k  B a d m in to n  

K re d s

Ligesom  i min beretning sidste 
år skal jeg undlade at nævne 
noget om  det sam lede m ed 
lemstal for kredsen. D er er 
under de enkelte distrikters 
beretninger anført, hvordan si
tuationen er, m en det er min 
opfattelse, at det slet ikke ser 
slemt ud for Jydsk Badm inton 
K reds’ vedkommende.

D en megen »malen Fanden 
på væggen« har altså slet ikke 
været nødvendig, eller også 
kan man sige, at det har haft sin 
virkning.

Kendsgerningerne er i hvert 
tilfælde, at vi kan konstatere, at 
mange nye klubber har meldt sig 
under fanerne. Det sker selvføl
gelig ud fra vores favo
rable kontingentordninger de 
første år, samt - forhåbentlig, 
trangen til nye udfordringer. Der 
skal lyde et stort velkommen til 
disse klubber. Vi håber at kunne 
leve op til jeres forventninger til 
medlemskab hos os.

Desværre må vi konstatere, 
at en del klubber forlader os. 
Jeg tror bestemt ikke, dette 
skyldes utilfredshed med vore 
tilbud. Tværtimod. Blot er 
disse tilbud for adskillige klub 
bers vedkommende for dyre.

D et er nu engang sådan, at 
også sportsmarkedet styres af 
udbud, efterspørgsel og priser. 
Kort sagt: Vores kontingentpo 
litik er ikke rigtig. Herom mere 
senere i min beretning.

Men ellers vil jeg nok engang 
understrege, at jeg synes, der 
gøres et flot stykke arbejde 
rundt omkring i kredsen. Især 
synes jeg distrikternes bredde 
arbejde kører flot. Det afspejler 
sig bedst i de store holdturne 
ringer.

S Ø B D  k o n tra  S I
I foråret 1991 kom det til brud i

samarbejdet SØBD-SI. Heref
ter skulle SØBD på egen hånd 
til at have selvstændig holdtur
nering, mesterskaber, instruk 
tørkurser m.m.

Med spænding har JBK fulgt 
SØBDs »frigørelseskamp«. 
Vores bidrag har været 5.000 
kr. til køb og opbygning af det 
administrative apparatur. DBF 
hjalp ligeledes SØBD med et 
beløb på 10.000 kr.

De foreløbige bulletiner fra 
det søndeijyske er langt over
vejende positive. En hel del nye 
klubber er kommet til, holdtur
neringen kører - især for senior 
- godt, de individuelle mester
skaber er blevet afviklet på en 
god måde.

Vi kan således nu konstatere, 
at JBK fra nord til syd består af 
»den rene vare«.

J B K s  fre m tid ig e  

s tru k tu r

Efter årsmødet 1990 blev der 
nedsat et strukturudvalg, der - 
med baggrund i årsmødets dis
kussioner og afgørelser - skulle 
forsøge at komme m ed forslag 
til, hvordan JBK skulle se ud og 
fungere fremover.

Udvalget gav sig selv det 
kommissorium, at ved årsmø
det 1991 skulle der foreligge en 
rapport. Det gjorde der, og rap 
porten blev stort set godkendt 
uden kommentarer.

Herefter skulle rapporten 
udm øntes i love og reglemen
ter, og det er nu sket med de 
lovforslag, som vi har til afgø 
relse her i dag. H er i skrivende 
stund mangler budgettet for 
JBK efter en vedtagelse af 
strukturlovene, men det skulle 
være klar til årsmødet.

Det er indlysende, at ved en 
eventuel vedtagelse af lovfor
slagene, vil der komme drifts
besparelser. Navnlig på senior
om rådet og administration 
(årsm ødet, bestyrelse).

Hvad disse besparelser skal 
bruges til, er op til repræsen 
tantskabet.

K o n k u rre n c e n
D B F -D G I

U anset hvordan man vender og 
drejer tingene, så falder snak 
ken i løbet af et badm intonar
bejdsår adskillige gange på 
medlemstal, til- og afgang af

klubber, konkurrencen med de 
andre organisationer.

Om kort tid fusionerer 
D D G U  og DDSG&I. Så har vi 
- i dansk badm inton - en samlet 
konkurrent at forholde os til, 
hvor vi hidtil har snakket om 
forskellige »fjender«.

I denne tid, hvor forslag 
trods alt har været fremme om 
at spalte JBK i flere mindre 
kredse, så fusionerer vore kon 
kurrenter altså. Vi må forvente 
en større konkurrence fra den 
nye store m astodont organisa
tion. Vi skal bl.a. være op 
m ærksomme på den simple 
kendsgerning, at D G I vil være i 
stand til at lave landsdækkende 
arrangementer af alle slags.

DBF og D G I bliver at sam 
menligne med to store konkur
rerende superm arkeder med 
»alt under et tag«. Hoved 
spørgsmålet bliver kun, hvem 
der har det bedste varesorti- 
m ent til de rigtige priser.

Jeg er ikke i tvivl om, at 
DBFs varer er de bedste i kvali
tet, men er det også til de rig
tige priser for den enkelte vare?

Man får jo  ikke til stadighed 
nogle kunder til at betale over
pris for nogle varegrupper, for 
at andre kan købe pelsfrakken 
langt under kostprisen eller 
måske endda få den smidt gra 
tis i nakken.

Man kan som bekendt be 
drage alle i nogen tid, og nogen 
kan man bedrage hele tiden, 
m en man kan ikke bedrage alle 
hele tiden.

K o n tin g e n ts y s te m -
b ru g e rb e ta lin g

Derm ed er vi tilbage ved vores 
kontingentsystem. Der kan 
ikke herske nogen som helst 
tvivl om, at det afholder mange 
klubber fra at blive medlemmer 
hos os, at vi kræver kontingent 
for hvert enkelt medlem uanset 
spilleniveau.

Vores kontingentfacon er 
ganske enkelt »asocial« og for- 
kvaklet:

Medlemsklubberne skal op 
give antal af m edlemmer for at 
få lov til at betale kontingent til 
distrikt, kreds og forbund.
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Kun en meget lille brøkdel af 
forbundets klubber får lidt igen 
fra forbundet, medens der na 
turligvis falder noget mere af 
fra distrikter og kredse.

Det er logisk, at klubber, der 
finder ud af, at de kan få deres 
behov dækket i andre organisa
tioner til langt billigere penge, 
ganske enkelt vælger D BF fra.

Det er lige så ulogisk, at en 
klub kan få lov til at opgive sit 
medlemstal til DBF og får lov 
til at betale for det, hvorefter 
DBF »skummer al fløden« ved 
at beholde hele beløbet fra tips
midlerne.

M å jeg minde om, at der fak 
tisk var engang, hvor der blev 
sendt penge fra DBF til kred 
sene. D et er lige som om, at det 
er glemt i debatten.

Den bedste måde at få påbe 
gyndt en ændring af systemet 
er, at DBF indledningsvis stop 
per med at opkræve sine 4 kr. 
pr. medlem. DBF skal kunne 
undvære dette beløb, der ca. 
udgør 10% af årets driftsbeløb.

Herefter overlades det til 
den enkelte kreds og det en 
kelte distrikt at finde en kontin 
gentform, der primært tager sit 
udgangspunkt i faste beløb pr. 
klub, samt brugerbetaling.

Det vil gøre os konkurrence 
dygtige på prisen, og det vil 
give os masser af nye klubber 
og mange flere medlemmer.

I disse tider, hvor stalinismen 
falder i øst, hvor Berlinmuren 
er faldet, så må det også være 
muligt at få ændret oven 
nævnte. Lad os nu komme i 
gang, fremfor snak og snak og 
snak. Vi skal ganske enkelt i 
gang nu.

R e g n s k a b  o g  
b u d g e t
Regnskabsåret 1989-90 viste et 
underskud på 64.000 kr. i for
hold til budgettet. Heldigvis 
kan vi konstatere et overskud, 
hvad angår 1990-91. Cirka
37.000 kr. lyder budgetover
skuddet på. Alt andet vil da 
også være uacceptabelt set i ly 
set af kredsens formue.

Ligeledes ser indeværende 
sæson ud til at kunne holde 
budgetterne, hvilket også er 
strengt nødvendigt med de no 
get vigende indtægter (læs 
kontingenter).

Budgetterne i årene frem 
over bliver naturligvis meget 
afhængige af JBKs fremtidige 
struktur.

Der er ingen tvivl om, at JBK

Ungdomsspillerne er helt afhængige af, at der fortsat kan findes frivillige og ulønnede ledere i klubberne.

med en udvidelse af Jyllandsse- 
rien fra to til fire puljer, er ble 
vet mere synlig på landkortet. 
Det er af stor vigtighed, at 
klubberne kan se, der ikke er 
langt op til Jyllandsserien og 
dermed JBK.

På samme m åde bør det 
være med DBF. D erfor mener 
jeg, at JBK skal hive sit tidligere 
forslag med otte Danmarksse 
rier op af skuffen igen. Derved 
bliver DBFs holdturnering 
100% pyramideformet, hvor 
alle vindere rykker op. Det lø 
ser så samtidig vores JS-pro- 
blem, hvor to puljevindere des 
værre ikke kan rykke op.

Forslaget bør indføres straks, 
fordi det er omkostningsfrit, og 
fordi det ikke går ud over no 
gen mht. at rykke ned. Det vil 
heller ikke koste penge, idet 
klubberne med mindre afstand 
til udekam pene får mindre rej
seudgifter.

Centret i Aalborg har ikke kørt 
optimalt, som et hovedcenter 
skulle gøre. Vejle er afviklet 
med baggrund i oprettelse af 
centrene i Århus og Odense.

For Vest- og Sønderjyllands 
vedkommende findes der nok 
frem til en model med flere

klubber involverede. I disse to 
om råder bliver der tale om ta 
lentudviklingscentre.

JBK er ikke tilfreds med de 
manglende inform ationer fra 
centertræ nem e til spilleudval
gene, ligesom vi heller ikke kan 
acceptere m åden hvorpå, træ 
neren selv håndplukker spillere 
til centrene uden om spilleud 
valgenes indstillinger. Vi håber 
helt klart, hurtigst muligt at få 
klar procedure for udtagelse/ 
indstillinger til træ ning i cen 
trene.

Med få ord skal jeg prøve at 
udtrykke betydningen af denne 
overskrift.

Jeg er alvorligt bange for, at 
den flok af frivillige, ulønnede 
ledere, som sporten i rigtig 
mange år har trukket store 
veksler på, langsomt m en sik
kert er ved at forsvinde.

Man kan straks konstatere, 
at der ikke kommer nye til i den 
målestok, som andre forsvin
der.

En stadig mindre flok 
trække et stadigt større læs, 
idet kravene vokser til sports 
klubberne i disse år fra alle si
der:
- fra det offentlige i form  af æ n 

drede lokaletilskudsordninger - 
fra udøvernes side, fordi der er 
så m ange andre tilbud, de ellers 
ville vælge
- fra forældre til de unge 
sportsfolk, fordi disse er vant til 
stor service vedrørende deres 
børn fra det offentliges side. 
Når først den store lederskare, 
som har været med, da vores 
sport fik den store fremgang, er 
væk, så forudser jeg virkelig 
store problemer, som på det 
nærm este forekommer uløse
lige.

Jeg håber, at jeg tager godt 
og grundigt fejl.
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Øk on om i på  fod e  igen

Formand 
Jørgen Jørgensen

K ø b e n h a v n s  

B a d m in to n  K re d s

Kredsens medlemstal er 
13.005 seniorer og 3.815 ju 
niorer. D er er tilm eldt 171 
hold 119 ungdomshold og 95 
veteranhold, ialt 385 hold, og 
der skal afvikles 1398 kampe.

Alle disse kam pe tilrettelæg
ges af Claus Eskildsen, som her 
udfører et stort arbejde. På 
vore bestyrelsesmøder har vi 
selvfølgelig drøftet økonomi, 
og vi har haft stor glæde af 
sponsorstøtten fra Tuborg. 
Denne har gjort, at vi har kun 
net hjælpe mange i udvalgene. 
Vi håber, at samarbejdet med 
sponsoren kan forlænges 
endnu nogle sæsoner, og at vi 
forsat kan tilgodese udvalgenes 
ønsker.

Vi har efter nogle drøje år 
med økonomien nu - med den 
nye kasserer - fået tingene til at 
fungere, og der er orden i regn
skaberne. Tak til kasserer og re 
visor for den store arbejdsind 
sats.

Vi ved da godt, at sponsorer 
ikke står i kø for at støtte, så vi 
har talt med en marketing 
mand, og han har måske nogle 
gode idéer, som selvfølgelig 
skal afprøves, hvorfor han vil 
blive kontaktet i den nye sæ 
son.

De sportslige arrangementer 
- på såvel senior- og ungdom s
plan som kurser - er alle afvik
let tilfredsstillende, hvilket også 
vil fremgå af udvalgenes beret
ninger. H er skal lyde en tak til 
udvalgene for et godt udført ar
bejde i den forløbne sæson.

B ræ n d t h a l
Desværre skete der det i slut
ningen af 1991, at KBK’s hal 
nedbrændte. Der er udført et 
stort arbejde for at hjælpe KBK 
med hensyn til afvikling af

kampe (flytning) m.m. Tak til 
de klubber, der straks rakte en 
hjælpende hånd til undsæ t
ning. Desværre ved jeg ikke i 
skrivende stund, om hallen bli
ver genopbygget, eller om man 
flytter et andet sted hen. M en i 
kredsen står vi fortsat gerne til 
rådighed, hvis man måtte ønske 
dette.

I forbindelse med den me
gen stramning, der er sket med 
den nye folkeoplysningslov og 
de midler, man kan søge, er det 
desværre sådan, at en klub, der 
m odtager støtte på over kr. 
100.000, skal have en statsau 
toriseret revisor til at ordne 
regnskabet, hvilket fordyrer 
klubbens administration alvor
ligt. Jeg undersøger via KAI, 
om der kan laves en ændring, 
m en har ikke noget svar endnu.

Vi har været indkaldt til Øst- 
Vest-møde i Ringsted angå 
ende lederuddannelse. Des
værre kunne ingen fra bestyrel
sen deltage, men vi vil gerne på 
et senere tidspunkt være med.

Der har været afholdt møde 
m ed Københavns Dommer
klub vedrørende dennes øko 
nomi. Dette som følge af den 
på repræsentantskabsm ødet 
nævnte »uenighed« vedrø 
rende budgettet. M ødet forløb 
godt, og samarbejdet har siden 
fungeret upåklageligt.

I den kommende sæson og 
fremover, vil vi i kredsen prøve 
at gøre noget mere for »bred 

den«. Det er nyt, og jeg håber, 
at det kommende udvalg vil få 
held med denne opgave.

I løbet af sæsonen måtte vi 
rokere lidt rundt i SSU, idet 
formanden, Carsten Laugesen, 
blev indvalgt i DBF’s SSU. I 
hans sted overtog Bo Helmer 
Andersen jobbet.

I DBF vil man i den kom 
m ende tid drøfte »Ny struk 
tur«, da dette er et væsentligt 
punkt på repræsentantskabs
m ødet 2.-3. maj 1992. Vi har 
da også drøftet dette store for
slag i kredsen, og er klar over, 
at der skal nytænkning til i 
DBF, men er enige om, at nogle 
af punkterne i oplægget skal 
ændres, før KBKr kan støtte 
forslaget.

N y tæ n k n in g
Endvidere har man drøftet 
Badmintonbladet, sponsorer, 
økonomi, elite, træner, konsu 
lent og meget lidt bredde.

Holdtum eringen har ikke 
mere »flagskibsstatus«, og 
hvad kan der så gøres ved det? 
Det er i hvert fald et spørgsmål, 
som KBKr har tæ nkt sig at 
drøfte. Det kan da ikke være 
rigtigt, at vort såkaldte »flag
skib« hele tiden bliver tilside
sat.

Vi har ligeledes behandlet et 
forslag fra D BF’s kontingent
udvalg. Dette forslag kan vi 
ikke gå ind for, og vi har svaret, 
at vi i kredsen selv arbejder

med et nyt kontingentforslag 
beregnet for københavnske 
klubber.

Divisionsforeningen har af
holdt møder, hvor man bl.a. 
har drøftet afvikling af Super 
C up’en (ændring af D H -turne- 
ringen).

Med hensyn til afvikling af 
Super Cup’en er der ikke noget 
endeligt, men den vil blive be 
handlet på næste divisionsfor
eningsmøde.

Hvad angår DH -tum eringen 
vil der blive fremsendt et for
slag om ændringer, f.eks. 5 sæt 
til 9 m.m., men for at få en så
dan ændring igennem på re
præsentantskabsmødet, skal 
oplægget bearbejdes først, 
hvorfor det er på tide, vi ser det 
endelige udkast.

Vi har været repræsenteret 
ved et par festlige lejligheder: 
Lilli Henriksen (D BF’s kontor) 
fyldte 50 år og Ole M ertz fyldte 
60 år.

Form andsmødet afholdes i 
år den 18. maj 1992 kl. 19.00 i 
KMB.

Til slut en tak til bestyrelse, 
udvalg, dommere, kredse samt 
DBF for godt samarbejde i den 
forløbne sæson.

▲
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M e d le m st a l gå r  opa d igen

Formand
Flemming Terkildsen

M edlemsstatistik: 1991 66
klubber, 9803 seniorer, 3929 
juniorer ialt 13732 m edlem 
mer. 1992 72 klubber, 10167 
seniorer, 3997 juniorer ialt 
14164 medlemmer. Fremgang 
på 6 klubber, +  364 seniorer, 
+  68 juniorer og i a lt +  432 
medlemmer.

Velkommen til: FBK r’s 6 
nye klubber: Brobyværk,
Brylle, Gelsted, Holluf Pile, 
Hillerslev og Kværndrup.

Id ræ ts p o lit ik
»I de sidste 2 år har vi fået et 
nyt problem  at kæm pe med, 
nemlig en markant tilbagegang 
i medlemstallet. D ette skyldes 
ikke kun de små ungdomsår
gange, men også at familien 
Danm ark er ved at ændre hold 
ningen til deres m åde at bruge 
fritiden på.

DBF og dermed FBK r skal 
hurtigst muligt bearbejde dette 
forhold og opstille en hand 
lingsplan«.

D ette citat fra sidste års be 
retning kan forhåbentlig be 
tragtes som historie, da m ed 
lemstallet for DBF er status 
quo og for FBKr’s vedkom 
m ende stigende igen! G læ de 
ligt og utroligt, at de fynske 
klubber kan beholde deres 
medlemstal i disse tider, hvor 
frivillige ledere ikke hæ nger på 
træ erne, og hvor de økonom i
ske forhold forværres. D er er 
stadigvæk trivsel i fynsk bad 
minton.

På dette sted kan jeg ikke 
lade være med at komme med 
en kommentar til Claus Bøje og 
Søren Riskærs »Videnskabe
lige rapport om badm inton 
sportens fremtid« skrevet i 
»Idrætsforsk«, Gerlev Idræ ts 
højskoles forskningsinstituts

blad, hvor disse »forskere« 
spår, at badm intonsporten i 
DBF regie år 2000 vil udgøre 
mindre end 50.000 m edlem 
mer (i dag ca. 160.000) og i år 
2003 vil »den sidste badm in 
tonbold være slået«.

Vi er mange, der vil gøre me
get, for at disse »spåkoners« vi
denskabelige produkt aldrig 
kommer i næ rheden af spå
dommen.

D B F
På næste DBF repræ sentant
skabsmøde den 2.-3. maj skal 
der tages stilling til ny struktur - 
forslag om nyt kontingentsy 
stem og eventuelt forslag fra di- 
visionsforeningen om ny hold 
turnering (hvis de kan blive 
enige og nå at fremkomme med 
et forslag!).

I øjeblikket sker der heldig 
vis en masse i DBF. Jeg tror den 
nye struktur går igennem og 
håber, vi får et mere effektivt 
fungerende forbund. En ny 
struktur er desværre ikke en 
garanti for bedre udført ar
bejde. Kun indsigtsfulde og ar
bejdsomme ledere kan gøre 
DBF bedre. Disse ledere skal 
findes, da mange dygtige ledere 
har valgt at stå af på næste re
præsentantskabsmøde.

Et forslag om nyt kontin 
gentsystem bliver også fremsat. 
På nuværende tidspunkt kan 
kun siges, at målet er billigere 
medlemskab af DBF til gavn 
for små klubber og nye klub 
ber.

F o lk e o p ly s n in g
»Mange havde håbet på en for
bedring af den brede idræts 
stilling i samfundet med Folke
tingets vedtagelse af loven om 
støtte til folkeoplysning, men 
viljen fra politikernes (kom m u
nalpolitikernes) side til at prio 
ritere anderledes i fritidssektio 
nen er der åbenbart ikke 
endnu. A lt tyder i øjeblikket 
på, at denne lov er en sparelov, 
kun en aktiv indsats fra idræ t
tens side i de kommunale folke 
oplysningsudvalg kan rette op 
på dette forhold«.

Igen et citat fra sidste års be 
retning. Desværre har det klart 
vist sig at denne lov er en spare 
lov - det har også vist sig, at 
idrættens repræ sentanter i fol
keoplysningsudvalgene de fle
ste steder slet ikke er kommet

med nytænkning omkring hal
lejen, som loven dog åbner m u 
lighed for, men badm inton 
sporten må stadigvæk kæmpe 
med alt for dyre hallejer i 
mange kommuner. D ette er for 
mig at se den største fare for 
badmintonsporten, da man 
simpelthen ikke har råd til at 
dyrke badminton på konkur
renceplan i disse kommuner. 
Der er grænser for, hvor mange 
timer frivillige ledere v il/kan 
bruge til at finde sponsorer bare 
for at få det til at løbe rimeligt 
rundt.

F B K r i s æ s o n
1 9 9 1 * 9 2
FBKr har sat sig som mål at til
byde badm intonaktiviteter for 
alle badmintonspillere lige fra 
de få elitespillere på Fyn til ny
begyndere og motionister og 
overholde det, som altid har 
stået i vores formålsparagraf.

Breddeudvalget har gennem 
nogle år arbejdet intenst med 
planlægning af stævneaktivite- 
tet. I denne sæson har vi set 
frugten af deres arbejde. 
Mange stævner med mange 
jævnbyrdige kampe for spillere 
inddelt på fire niveauer. Bred 
deudvalget arbejder stadigvæk 
med at forbedre dette system 
og kommer hele tiden med nye 
tiltag - nu f.eks. med individu 
elle mesterskaber for gruppe II 
og III spillere.

På samme m åde arbejder 
holdturneringsudvalget med 
forbedring af holdturneringen 
især for børn, som nu kan spille 
på hold inddelt i fire forskellige 
styrkeniveauer.

Kredsens bestyrelse arbej
dede med et strukturforslag, 
som skulle gennemarbejdes af 
bestyrelsen og senere af alle ud 
valgsmedlemmer, inden det 
kom på FBKr’s repræ sentant
skabsmøde den 28. april.

Politiske overvejelser om 
kring fordelingen af FBKr’s 
sparsomme ressourcer blev ta 
get op ved samme lejlighed.

Bestyrelsen er enige om, at 
kredsen skal tilbyde ungdoms
spillere fra alle klubber til at 
komme til åbne stævner rundt 
omkring i Danmark.

Klubberne skal tilmelde til 
FBKr, og kredsen vil sørge for 
ledere og alt det praktiske be 
svær. D ette tiltag, da alt for

mange klubber ikke har kræ f
ter/ledere til dette arbejde.

S a m a rb e jd e  m e d  

k lu b b e rn e
Tirsdag den 4. februar afholdt 
FBKr det årlige m øde med 
klubberne. Som altid var 
mange klubber repræsenteret. 
Ideen med disse m øder er, at 
klubberne kan komme med ris/ 
ros og nye forslag, som kan ta 
ges op på repræsentantskabs 
mødet.

R is/ros og nye forslag - en 
kelte gamle forslag - nytænk 
ning - kritik. Sådan forløb afte
nen, og sådan skal den forløbe.

Nye forslag kom m er både 
fra bestyrelsen og fra klubberne 
til vores repræ sentantskabs 
møde.

T e a m  D a n m a rk
Team Danm ark Centret i 
Odense fungerer særdeles 
godt. FBKr er meget glad for 
Team Danm ark Centret og hå 
ber, det må være en vedva
rende placering. Men det kan vi 
ikke være sikre på, for grundla 
get i spillermaterialet skal jo 
også være til stede.

Det er derfor vigtigt, at Fyn 
kan stille med kvalificerede 
kandidater hele tiden, derfor 
har vi i FBKr et ønske om at 
styrke indsatsen omkring mini- 
og puslingeårgangene, så FBKr 
virkelig gør en indsats for at 
kunne stille med kvalificerede 
15-16 - årige hvert år.

De, der kan og vil, skal have 
chancen, og det vil kredsen 
hjælpe til med.

S a m a rb e jd e
Til slut en tak til alle kluble
dere, der desværre må udføre 
et stadig større stykke frivilligt 
arbejde, da rekrutteringen af 
ledere bliver stadig vanskeli
gere.

En tak til FBKr’s udvalgs- og 
bestyrelsesmedlemmer for en 
uegennyttig og stor arbejdsind 
sats.

En tak til dommere, instruk 
tører og alle, der frivilligt arbej
der til gavn for fynsk badm in 
ton.

A
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D ansk Badm inton Forbund 
gjorde virkelig propaganda for 
badm intonsporten ved at lave 
det flotteste V M -arrangem ent, 
der nogen sinde er blevet af 
holdt endnu til alle spilleres, 
lederes, tilskueres og pressens 
store tilfredshed. For ikke at 
nævne alle dem  hjem m e bag 
fjernsynsskærm ene.

Desværre kom forbundet 
ikke helskindet ud af det, for 
det blev til et m indre under
skud på trods af at ca. 1000 fri
villige ledere deltog i arrange
mentet. Men dette flotte VM- 
stævne var ikke nok til at lokke 
flere folk til at spille badm inton 
her på øen, som vi kan se ud af 
medlemstallet.

M e d le m s ta lle t
Vi har desværre ikke fået stuk 
ket en kæ p i hjulet for vores 
nedadgående medlemstal i 
kredsen endnu. Hvis alle klub 
berne ellers opgiver de korrekte 
tal til kreds og forbund, for 
kreds og forbund er afhængig 
af, hvor stor medlemsskaren er. 
Jo  flere medlemmer der er, jo 
flere penge er der at gøre godt 
m ed til medlemmerne. M ed 
lemstallet var 2798 i 1990 og i 
1991 er det faldet til 2766 m ed 
lemmer, en lille tilbagegang på 
ca. 1%. I det øvrige land er der 
fremgang vest for Storebælt, 
men tilbagegang øst for Store 
bælt. For hele landet er m ed 
lemstallet gået frem med ca. et 
par tusinde, men det havde 
m an også håbet på efter det 
flotte VM - arrangement, vi 
holdt i maj 1991.

A t gå til badminton er ikke kun at spille fjerbold på banen.

D er blev tilmeldt 86 ungdoms
hold og 67 seniorhold til hold- 
turneringen 91-92, det er fire 
hold færre end i holdturnerin 
gen 90-91. De fleste klubber er 
blevet kloge af skade og tilmel
der ikke mere for mange hold 
netop for at undgå proble 
m erne ved holdsætningen til de 
forskellige holdturneringsrun 
der, hvilket holdtumeringsud- 
valget er meget tilfredse med 
og derved undgår problemerne 
med trukne hold, hvilket 
mange gange ellers kan øde 
lægge turneringsrunderne.

De største problemer er der 
stadig med juniorrækkerne

Med vore øjne ser det ikke 
godt ud for vores to hold i DS 
Rønne og Allinge. De ligger 
begge to til nedrykning, og det 
betyder, at vi kun bliver repræ 
senteret med et hold i DS for 
sæsonen 92-93, hvilket er et 
stort tilbageskridt for os. Men 
som resultatet viser, har vi ikke 
materiale, som er godt nok til at 
begå os i denne række. Især på 
for herresiden kniber det geval
digt, men på spindesiden har vi 
nogle af de allerbedste i DS. 
Om  et øhold kunne begå sig er 
svært at sige, men hvis vi skal 
have to hold igen, skal et sam 
arbejde nok etableres på den 
ene eller anden m åde for vores 
egen interesses skyld, og det 
hold som vinder BS får aldrig 
nogen chance for at rykke op i 
DS, så længe vi har nedrykkere 
fra DS, som det sker for tiden.

T e a m  D a n m a rk
Team D anm ark Centret er gået 
særdeles godt i 1991-92. Vi har 
fået træningstid fra 18-20, som 
de unge mennesker har været 
meget tilfredse med. Så har de 
også tid til at hygge sig lidt fre
dag aften, som jo efterhånden 
er blevet en familieaften i alle 
danske hjem. Livet er trods alt 
andet end badm inton, flere af 
disse spillere træ ner jo  både 
med ungdommen om eftermid 
dagen og med senior om afte 
nen, selvfølgelig Team D an 
mark om fredagen, og så hold 
kam pe eller stævner i hver 
weekend hele vinteren igen 
nem. Man godt blive badm in 

ton-træ t i løbet af sæsonen.
Bornholm BKr er meget til

freds med Team Danmark 
Centret. Vore talenter kan få et 
ekstra skub med på vejen. Det 
kan styrke bornholmsk bad 
m inton fremover, hvis vi vel at 
m ærke får lov til at beholde 
spilleren på øen, hvilket var 
meningen m ed dette talentcen 
ter.

N y  s tru k tu r
I 1991 nedsatte DBF et udvalg, 
som skulle lave forslag til en ny 
struktur inden for Dansk Bad 
m inton Forbund. Forslaget blev 
fremlagt den 4. januar 1992, 
for de indkaldte repræ sentan 
ter fra kredse og udvalg samt 
andre repræ sentanter fra de 
forskellige udvalg under for
bundet. A lt i alt en udbytterig 
dag. Selv om de nye forslag 
ikke alle faldt i god jord, fik 
strukturudvalget noget med 
hjem til yderligere gennemar
bejdning de indkaldte repræ 
sentanter til yderligere gen 
nemarbejdning, og kan de få 
det sat rigtig sammen, kan det 
være, at forslaget bliver vedta 

get på repræsentantskabsm ø
det i maj.

K o n tin g e n t
Kontingent til D BF er ikke alle 
klubbers livret. De mener, at de 
får for lidt til deres medlemmer, 
hvis de ikke deltager med nogle 
hold i DH turneringen. Derfor 
har DBF også nedsat et kontin 
gentudvalg, som skal prøve at 
lave et fornuftigt kontingentsy
stem, som kan tilfredsstille 
både klubber, distrikter og 
kredse. Det er nok tvivlsomt 
om det kan lade sig gøre. Born 
holms BK er udm æ rket tilfreds 
med det nuværende system, og 
ingen klubber herovre har no 
get imod at betale kontingent 
til forbundet.

Tak for et godt samarbejde i 
den forløbne sæson.
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Formand Bent Vedsø

L o lla n d -F a ls te r  

B a d m in to n  K re d s

I  LBFK r har vi m ed interesse 
noteret os formandens forslag 
om , a t de tre kredse øst for 
Storebælt satte sig sam m en og 
drøfter en evt. æ ndret kreds 
opdeling.

Det vil vi gerne medvirke til 
at tage initiativet til umiddel
bart efter forbundets repræsen 
tantskabmøde, og vi vil i øvrigt 
finde det rigtigst at tage B om 
holmskredsen med for at ind 
drage deres geografiske proble
mer i debatten.

Det er jo  ingen hemmelig
hed, at LFBKr gennem mange 
år har været utilfredse med for
bundets uhensigtsmæssige ge
ografiske kredsopdeling.

Jeg skal ikke her opremse de 
mange fordele, der vil være ved 
en mere ligeværdig inddeling af 
forbundet. Men alene det, at 
samarbejdet mellem kredsene 
vil finde sted på helt anderledes 
jævnbyrdige præmisser, er for 
os et særdeles tungtvejende ar
gument.

Om en udvidelse af Lolland- 
Falster kredsen også vil kunne 
standse den efterhånden be 
tænkelige tilbagegang i antallet 
af aktive spillere, er ikke godt at 
vide.

Selvom antallet af klubber er 
uændret 37 forhåbentlig med 
en ny på vej, så er det aktive 
antal spillere igen reduceret 
med et par hundrede, - og des
værre er tilbagegangen størst 
blandt spillere under 18 år.

Vi har drøftet indgående 
hvilke modforholdsregler vi 
kan tage, og foreløbig sæ tter vi 
vor lid til to initiativer:

1. Den tænketank, der blev 
lanceret på sidste repræsen 
tantskabsmøde, er nu i fuld

gang med arbejdet.
Den består af fem tidligere 

meget aktive ledere, som sam 
men med vor dynamiske cen 
tertræ ner allerede har holdt en 
række m øder og adskillige pro 
jekter er på vej for at udm ønte 
de foreløbige målsætninger, 
der er sat i reelle handlingspla
ner.

2. Vort lille, men særdeles 
energiske og effektive ung 
domsspilleudvalg har ansat tre 
hjælpetrænere til hver sin 
gruppe af ungdomsspillere.

Det er tanken at disse tre 
sammen med Carsten B. Niel
sen skal yde en ekstra indsats 
overfor den talentmasse, som 
allerede kendes og som forven 
tes udvidet betydeligt, når det 
talentudviklingsprojekt, som er 
i støbeskeen, træ der i kraft i 
den nye sæson.

L e d e rk r is e
På sidste års repræ sentant
skabsmøde drøftede vi grundigt 
den lederkrise, der har gjort sig 
gældende de sidste år såvel på 
kredsplan som i klubberne. Til 
syneladende er spørgsmålet 
midlertidigt løst, men det kan 
hurtigt blive aktuelt igen, og vi 
er derfor glade for at vor på 
pegning af problemet har m ed 

ført, at DIFs amtskreds er gået 
aktivt ind i sagen, og vi forven 
ter nogle konstruktive ideer til 
afhjælpning af dette vigtige 
spørgsmål.

Kontingentudvalgets forslag 
om licensspillerordning er vi i 
og for sig positive overfor, men 
vi er bange for de administra 
tive problemer, der knytter sig 
til forslaget. En afgjort betin 
gelse for, at vi vil støtte dets 
gennemførelse er, at ordningen 
administreres centralt, men vi 
er selvfølgelig tilhængere af, at 
»forbundsskatten« ophæves 
for kredsenes vedkommende.

Pointsystemet har været un 
der debat gennem længere tid, 
men man kommer åbenbart 
ikke videre end til diskussio 
nen.

Vi har tidligere gennemført 
et landskamparrangement, 
hvor der blev spillet bedst af 
fem sæt til 9, og vor Super Cup 
i år blev ligeledes spillet efter 
dette system.

Begge disse stævner blev 
væsentlig større publikumssuc
cesser end vi har haft tidligere, 
og da næsten alle deltagende 
spillere også var tilfredse, fore 
slår vi, at DBF nu for alvor fo 
retager en undersøgelse af ef
fekten ved en ændring, hvilket

eksempelvis kunne ske ved, at 
hele DH-turneringen blev af 
viklet m ed denne tælleform.

Det vil vi finde nem t og en 
kelt at gennemføre, og det vil 
afgjort medføre en række erfa 
ringer, som vil kunne videre 
bringes til IBF.

Endelig skal nævnes, at 
kredsen via et pæ nt tilskud fra 
Storstrøms A m t er gået aktivt 
ind i en bekæmpelse af idræ ts 
skader. D et første kursus med 
over 30 deltagere er afholdt, og 
vi agter ved forespørgsel til 
klubberne at undersøge, om 
det m edfører målbare resulta 
ter.

Tak til alle sam arbejdspart
nere for god og positiv kontakt 
i den afviklede sæson.
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T ilf re d sst ille n d e  
t rod s u n d e rsk u d

Hans Henrik Fløe

K a s s e r e n s

b e r e t n in g

Spådommen i sidste års beret 
ning viste sig desværre at 
holde stik, idet forbundet efter 
3 år med overskud må notere 
røde tal på bundlinien, nemlig 
et underskud på 192.000 kr. 
H eri indgår et underskud på
95.000 kr. fra VM -91, en hen 
sæ ttelse på 60.000 kr. til D H - 
turneringen 1991/92 sam t en 
hensættelse på 60.000 kr. til 
advokatudgifter i forbindelse 
med en voldgiftssag.

Om vendt er indtægtsført en 
uforbrugt hensættelse på
62.000 kr. fra 1989/90, således 
at det reelle underskud på for
bundets norm ale drift udgør
39.000 kr.

D er er naturligvis flere årsa 
ger til, at det ikke lykkedes at 
nå det budgetterede overskud 
på 37.000 kr., men generelt må 
det konstateres at den overbe 
lastning VM - arrangementet 
påførte forbundets bogholder 
førte til at den månedlige bud 
getkontrol- og opfølgning ikke 
fungerede optimalt.

D ette m edførte bl.a., at de 
første meldinger om  regnskabet 
var positive, men i takt med at 
diverse hængepartier og efter- 
posteringer blev bragt på plads 
i forbindelse med regnskabsaf
slutningen, ændredes resultatet 
til et underskud, hvilket isoleret 
set ikke er tilfredstillende.

U nderskuddet skal dog ses i 
lyset af, at der i dette indgår an 
skaffelse af 6 nye baner, 6 dom 
merstole samt diverse video- og 
kontorudstyr. Efter m odreg 
ning af et tilskud fra Team 
Danmark til banerne m.v. på 
ialt 104.000 kr., er anskaffel
serne udgiftsført med ialt

232.000 kr. I lyset af at forbun 
det nu har fået financieret disse 
nødvendige anskaffelser og er 
»sluppet« med et underskud på
192.000 kr. må resultatet be 
tegnes som tilfredsstillende.

S lu t  m e d  T e le -S p o rt
Et flerårigt samarbejde med 
Tele-Sport ApS ophørte med 
afslutningen af regnskabsåret, 
og beklageligvis er det endt 
med at forbundet har været 
nødsaget til at indbringe slutaf
regningen for voldgiftsretten.

I forbindelse med ophør af 
samarbejdet stillede Tele-Sport 
ApS en række honorarkrav på 
ialt 1.3 mili. kr. dækkende pe 
rioden 1986 til 1993, samtidig 
med at Tele-Sport ApS tilbage 
holdt 1.1 miil. kr. af forbundets 
sponsorm idler fra VM.

Forbundets bestyrelse har 
fundet kravene ubegrundede, 
hvorfor disse er afvist og sagen 
indbragt for voldgiftsretten. 
Der er ikke i regnskabet hensat 
beløb til imødegåelse af disse 
krav, idet forbundet forventer 
at få medhold i, at kravene er 
ubegrundede. Vi skal dog un 
der alle om stændigheder betale 
vores egen advokat samt en del 
af voldgiftsrettens udgifter, 
hvilket er baggrunden for den 
foretagne hensættelse til advo 
katudgifter.

D rifts re g n s k a b
Indtægtssiden giver en mindre 
m erindtægt i forhold til det re 
viderede budget, hvilket pri 
m æ rt skyldes en givtig kapital 
forvaltning, som m edførte en 
renteindtægt på 160.000 kr. 
mere end budgetteret. Sammen 
med andre mindre m erindtæg 
ter opvejer det m indreindtæg 
terne på kontingentet og spon 
sorsiden.

Det er værd at bem ærke sig, 
at sponsorindtægten er faldet 
fra ca. 1.7 mili. kr. i 1989/90 til 
0.5 mili. kr. i 1990/91.

På kontingentsiden indikerer 
medlemstallene pr. 1. januar 
1992, at udviklingen er ved at 
vende, hvorimod det tidligere 
niveau for sponsorindtægter 
ikke umiddelbart ser ud til at 
vende tilbage, og forbundet er 
da også i skrivende stund uden

hovedsponsor.
A t folkeoplysningsloven er 

en besparelse viser sig i forbun 
dets regnskab 1991/92, idet 
konsulent- og kursustilskudet 
(tilskud iøvrigt) viser en fal
dende tendens.

På udgiftssiden må det kon 
stateres at seniorspilleudvalget 
og arrangementsudvalget har 
overskredet budgetterne samt 
at VM-91 resulterede i et un 
derskud på 95.000 kr. mod et 
forventet overskud på 24.000 
kr.

Seniorspilleudvalgets over
skridelse kan henføres til D an 
marks deltagelse i VM-91. U d 
valget havde kalkuleret med en 
udgift på 180.000 kr. som efter 
tilskud fra IBF skulle påføre 
forbundet en udgift på 100.000 
kr. Udvalget brugte 225.000 
kr. samtidig med at forbundet 
ikke fik rejsetilskud fra IBF.

Arrangem entsudvalgets 
overskridelse kan henføres til 
reparation af baneudstyr samt 
anskaffelse af 6 nye dommer
stole.

Det reelle mindreforbrug 
vedrørende holdturneringsud 
valget udgør 84.000 kr., men 
som nævnt indledningsvis er 
der hensat 60.000 kr. til DH- 
turneringen 1991/92.

H o ld e  ig e n
Som næ vnt i sidste års beret
ning kom bestyrelsen i februar 
1991 med en henstilling til ud 
valgene om at holde igen med 
udgifterne som følge af svig
tende sponsorindtægter. Hen 
stillingen kom sent på sæsonen 
og um iddelbart ser denne hen 
stilling ikke ud til at have haft 
nogen effekt.

En nærm ere analyse, hvor 
der bl.a. ses bort fra VM-91 
samt ovennævnte delvis und 
skyldelige overskridelser, fører 
til, at besparelsen udgjorde 
knapt 8% sat i forhold til et mål 
på ca. 10%. Dette samt udval
genes budgetstyring iøvrigt, 
foranlediger mig til endnu en 
gang at komplimentere udval
gene for den måde de har for
valtet de økonomiske midler 
på.

U nder udvalgsaktiviteter er 
indtægtsført ikke forbrugte

hensættelser for 1989/90 ved 
rørende kurset »Kvinder kan- 
vil-tør« som blev aflyst på 
grund af manglende tilmeldin 
ger samt ungdomslandholdets 
tur til Kina som blev 50.000 kr. 
billigere end forventet.

Fællesudgifter iøvrigt over
skrider budgettet med 114.000 
kr., men heri indgår nettoudgift 
ved køb af baner med 69.000 
kr. samt mødeudgifter vedr. 
strukturudvalget, hvilket ikke 
var budgetteret.

Overskridelsen vedrørende 
kontorpersonale skyldes yderli
gere hensættelse til feriepenge
forpligtelse, og anskaffelse af 
kontorartikler er årsagen til 
overskridelsen vedrørende 
kontorudgifter. Posten ekstra 
ordinære poster er forbundets 
overskud af landslotteri 1991.

V M -m in u s  p å
2 4 5 .0 0 0
Optimismen fra sidste års be 
retning holdt ikke, og forbun 
det må konstatere at målet med 
at tage et sådant mam mut-ar 
rangem ent kun delvis blev op 
fyldt.

Målet med at arrangere et 
perfekt stævne og skabe PR for 
badminton i Danmark blev op 
fyldt, hvorimod den økonomi
ske målsætning led en krank 
skæbne. Fra en tro på at for
bundet kunne tjene mange 
penge på arrangementet, til til
fredshed med et 0-resultat 
endte vi med et underskud på
245.000 kr. Takket være un
derskudsgarantier fra Team 
Danmark og D IF blev vores del 
af smnerten »kun« 95.000 kr.

Forbundets almindelige 
budgetteringsregler blev over
ført til VM -regnskabet, men 
alene at få opstillet budgetter 
voldte store problemer og de 
blev ikke mindre af, at der fak 
tisk ikke var hjælp at hente i 
papirerne fra VM-83. At bud 
getterne ikke var af samme ka 
rat som dem vi opererer med i 
den løbende drift var ikke over
raskende, med at enkelte konti 
afveg men så store beløb var 
dog ikke forventet.

Realistisk bedøm t skulle 
disse udgifter afholdes, når vi 
nu ville lave verdens bedste
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VM , omvendt kunne vi for
mentlig have sparet lidt hist og 
her uden helhedsindtrykket 
havde lidt nævneværdig skade 
herved - men det er altid nem 
mere at vurdere i bakspejlet 
end når musikken spiller, og set 
i det store regnskab ville der al 
ligevel være tale om småpenge.

Udgiftssiden indeholder en 
lang række mindre overskridel
ser, men specielt overskridelsen 
på 91.000 kr. vedrørende be 
klædning af officials, hensæt
telse af 40.000 kr. til advokat
udgifter i forbindelse med vold
giftssagen, overskridelsen på
150.000 kr. vedrørende trans 
porten af officials og spillere 
samt ikke mindst det nye tiltag 
med »beduinbyen« har m ed 
virket til det dårlige slutresultat.

Overskridelsen på transporten 
skyldes at kørslen til landenes 
træning og diverse officials ar
rangementer blev væsentligt 
dyrere end forventet.

På indtægtssiden kan note 
res en merindtægt på billetsal
get og værelsesadministratio 
nen, men disse opvejes til fulde 
af bl.a. m indreindtægt på
95.000 kr. vedrørende sponso 
rer, mindreindtægt på 65.000 
kr. vedrørende program og 
souvenier samt ikke mindst 
Teltbyen som gav en min 
dreindtægt på 123.000 kr. i 
forhold til budgettet.

Teltbyen blev etableret med 
udgangspunkt i, at den via salg 
af standpladser skulle hvile i sig 
selv og udskænkningen skulle 
så give overskuddet. Det lykke
des ikke at sælge det planlagte 
antal stande, og da samtidig 
udskænkningen var dårligere 
end forventet, måtte vi notere 
et underskud på denne nye ak 
tivitet på ialt 154.000 kr. Disse 
dystre tal in mente, og dog m e 
ner jeg projektet indeholder 
nogle gode ideer, som ved rig
tig brug af de dyrt købte erfa 
ringer, gør noget lignende ak 
tuel ved en given senere lejlig
hed.

Hver investeret krone har bi
draget til et perfekt arrange
ment, givet god PR for bad 
minton og har samtidig givet 
900 frivillige - uden deres 
hjælp var et VM i Danmark 
umuligt - en god og positiv op 
levelse. Tak for hjælpen - på 
gensyn i år to tusind og ?.

Ved sidste beretning glædede 
jeg mig over, at egenkapitalen

nu havde nået en størrelse som 
stod i rimeligt forhold til om 
sætningen, og dette er da heller 
ikke på papiret rykket nævne 
værdigt ved.

Specielt set i lyset af den ver
serende voldgiftssag er der i 
dag grund til at kikke lidt næ r
mere på forbundets midler.

Forbundets egenkapital ud 
gør 1.659.000 kr. hvortil kom 
m er udviklingsfonden på
355.000 kr., eller ialt 2 mili. kr.

Tidligere års overskud ved 
lotterier er stillet til rådighed 
for »Badminton« således at 
forbundets tilgodehavende nu 
udgør 430.000 kr. Det må kon 
stateres at selv om bladets fi
nancielle status er forbedret, 
har det ikke fået det lift forbun 
det forventede, hvilket bl.a. 
skyldes en stor rentebyrde men 
ikke mindst klubbem es/m ed- 
lemmernes manglende opbak 
ning.

Herudover er der som nævnt 
den verserende voldgiftssag 
hvor Tele-Sport ApS har rejst 
honorarkrav overfor forbundet 
på 1,3 mio. kr., hvilket jo i det 
omfang kravene måtte blive

imødekommet, ville udhule 
forbundets egenkapital ganske 
væsentligt.

Usikkerheden om størrelsen 
af forbundets reelle egenkapital 
må føre til, at den stramme sty
ring og udgiftspolitik fasthol
des.

Den stramme budgetstyring er 
fortsat i 1991/92 og efter sene
ste budgetrevision i februar 
1992 forventes et overskud på
400.000 kr. Hertil kommer en 
besparelse på 100.000 kr. som 
følge af at U ber Cup-holdet 
ikke kvalificerede sig til finaler- 
underne.

Forbedringen i forhold til 
det oprindelige budget findes 
på øgede sponsorindtægter 
samt forventede mindreforbrug 
på udvalgsaktiviteterne.

Set i lyset af usikkerheden 
omkring voldgiftsagen er det 
glædeligt at konstatere, at tallet 
på bundlinien igen får den rig
tige kulør.

Landslotteriet 1992 er det 4. i

rækken, og de deltagende 
klubber har indtil nu tjent små 
5 mili. kr. og forbundet ca. 0.5 
mili. kr., som er brugt til at sta 
bilisere økonom ien i bladet 
»Badminton«.

På denne baggrund kan det 
måske virke mærkeligt at der er 
risiko for at denne aktivitet ind 
stilles, men såvel lotteri 1991 og 
1992 har vist en vigende inter
esse, og begge lotterier blev 
igangsat selvom bestyrelsens 
krav om 200.000 solgte lodder 
ikke var nået ved deadline.

Ved en meget stor indsats af 
Bjørn Danielsen har lotteriet 
1992 dog passeret 200.000 
lodder, men det er en uholdbar 
situation, hvis vi ikke kan få 
mere end 1 /3-del af klubberne 
med, og at der hvert år skal 
bruges mange ressourcer bare 
for at nå 200.000 kr.

Lad os se skriften på væggen 
og konstatere, at vi har set det 
sidste landslotteri, medmindre 
klubberne nu vågner op og 
bakker op om lotteriet - klub 
berne ønsker vel ikke at miste 
1-1.5 miil. let tjente kroner!

R e su l t a t o p g ø r e lse  f o r  t i d e n  1. j u l i  1 9 9 0  -  3 0 .  j u n i 1 9 91

8 9 / 9 0
tkr.

R E G N S K A B
9 0 /9 1 T E A M  D A N M A R K  

1 9 9 0 /9 1

B U D G E T
Rev.
tk r.

9 0 /9 1
O p r .

tk r.

9 1 / 9 2
Rev.
tk r.

K o n tin g en t k r e d s e n e ......................... 6 4 2 6 0 9 .5 9 2 ,0 0 6 4 0 6 6 0 6 1 0
D IF  t ilsk u d  ( tip sm id le r)  ................... 3 0 7 3 3 .2 7 3 .6 5 9 ,0 0 3 2 4 0 3 2 4 0 3 4 9 5
T eam  D a n m a r k .................................... (1 6 6 0 ) 1 .8 9 7 .3 5 1 ,0 0 2 035 1887 2 5 3 0
T ilsk u d  fo rd e lt  ....................................
S p o n so re r  g e n e r e l t ..............................

-1 6 6 0
9 8 6 0 ,0 0

-2 0 3 5
0

-1 8 8 7
0

-2 5 3 0
0

S p o n so re r  (a r ra n g em e n tsa fh æ n g ig ) 6 9 2 5 0 6 .2 5 0 ,0 0 7 0 0 1000 1 200
T ilsk u d  i ø v r i g t .................................... 2 3 8 2 4 0 .6 4 2 ,5 2 235 225 2 1 3
A n d re  i n d tæ g t e r .................................. 6 7 8 3 9 9 .6 5 8 ,1 3 368 368 197
R e n te r  m v . ............................................ 315 3 6 2 .7 5 1 ,0 9 2 0 0 145 2 5 0

In d tæ g te r  ( fæ lle s )  i a lt  ..................... 6 6 2 4 5 .3 9 2 .5 5 2 ,7 4

1 .8 9 7 .3 5 1 ,0 0

5 3 8 3 5 6 3 8 5 9 6 5
S erv icev irk s. ( d æ k n in g s b id r a g ) ----- 68 8 3 .6 3 8 ,6 3 7 0 70 7 0

In d tæ g te r  &  D B  se rv icev irk s. i a lt 6 6 9 2 5 .4 7 6 .1 9 1 ,3 7 1 .8 9 7 .3 5 1 ,0 0 5 4 5 3 5 7 0 8 6 0 3 5

T eam  D a n m a rk - træ n in g s c e n tre  . . .  
S en io rsp illeu d v a lg  .............................. . .  SSU 1225 1 .0 7 4 .8 2 7 ,4 4

8 3 3 .1 0 8 ,0 0
1 .0 2 2 .1 5 3 ,0 0 995 1 1 6 0 1241

U n g d o m ssp illeu d v a lg  ....................... .. u su 4 5 0 3 .4 9 .5 0 7 ,1 5 371 365 3 6 5
B red d eu d v a lg  ..................................  B R E D U 95 5 5 .1 2 3 ,5 3 54 54 5 4
H o ld tu rn e r in g e r  .................................. . . . H U 4 2 2 2 2 6 .2 1 0 ,1 0 2 5 0 2 5 0 141
A r r a n g e m e n ts u d v a lg ......................... . . . A U 6 5 7 5 6 5 .0 5 1 ,4 6 5 2 7 5 2 7 4 7 5
V e te ram u d v a lg  .................................... V E T U 41 6 7 .1 5 8 ,8 1 7 0 7 0 7 0
U d d a n n e lse su d v a lg  ............................ . U D U 193 1 8 3 .9 9 4 .5 7 261 3 0 3 2 4 7
D o m m e ro rg a n is a t io n ......................... . . . D O 102 1 1 7 .6 9 2 ,7 8 122 122 114
In te rn a t io n a l t  u d v a l g ......................... . IN T U 31 2 4 .5 7 1 ,0 4 32 3 2 32
V M  1991 (jfr. sæ rsk ilt  r eg n sk ab )  . . 0 9 4 .9 1 2 ,2 3 -2 4 0 0
H e n s æ t t e l s e r ........................................ 365 -6 2 .3 6 0 ,4 0 -5 0 0 0

U d v a lg sak tiv ite te r  (N e tto )  i a lt  — -3 5 8 1 -2 .6 9 6 .6 8 8 ,7 1 -1 .8 5 5 .2 6 1 ,0 0 -2 6 0 8 -2 8 8 3 -2 7 3 9

R e su lta t  fø r  fæ lle so m k o s tn in g e r  . . . 3 111 2 .7 7 9 .5 0 2 ,6 6 4 2 .0 9 0 ,0 0 2 845 2 825 3 2 9 6

R e p ræ s e n ta n ts k a b s m ø d e  ................. 66 7 8 .3 9 8 ,7 2 7 0 7 0 8 0
B e s ty re ls e n ............................................ 115 8 1 .5 3 0 ,0 8 80 8 0 105
F o r re tn in g s u d v a lg e t ........................... 69 6 6 .7 7 0 ,5 5 7 5 75 8 0
F æ lle su d g ifte r  i ø v r i g t ....................... 321 5 2 1 .3 3 0 ,8 9 4 0 7 3 8 2 4 3 2

F æ lle su d g ifte r  i a l t .............................. -5 7 1 -7 4 8 .0 3 0 ,2 4 -6 3 2 -6 0 7 -6 9 7

R esu lta t  fø r  a d m in is tra t io n  ............. 2 5 4 0 2 .0 3 1 .4 7 2 ,4 2 4 2 .0 9 0 ,0 0 2 2 1 3 2 2 1 8 2 5 9 9

K o n to rp e rso n a le  incl. la n d s træ n e r  . 1 453 1 .7 3 3 .0 9 3 ,6 3 4 2 .0 9 0 ,0 0 1691 1 5 8 2 1698
K o n to ru d g if te r  .................................... 4 4 3 5 0 3 .1 7 5 ,5 8 4 8 5 4 6 4 4 8 9

A d m in is tra tio n su d g if te r  i a lt ........... -1 8 9 6 -2 .2 3 6 .2 6 9 ,2 1 -4 2 .0 9 0 ,0 0 -2 1 7 6 -2 0 4 6 -2 1 8 7

R esu lta t  fø r  ek s tra o rd . p o s te r  ........ 6 4 4 -2 0 4 .7 9 6 ,7 9 37 172 4 1 2
E k s tra o rd in æ re  p o s t e r ....................... 304 1 3 .2 3 8 ,0 0 0 0 0

Å re ts  r e s u l t a t ........................................ 9 4 8 -1 9 1 .5 5 8 ,7 9 0 37 172 4 1 2
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Velkommen til 
badminton
G o d  in tro d u k t io n  fo r  » n ye  b a d m in -  

to n m e d le m m e r<

A 5  fo ld e r,  8  s id e r  

Kr. 3 ,-  in c l. m o m s .

Badmintontræf
In s p ira t io n  t i l  k lu b -  o g  s k o le 

a rb e jd e

A 5  h æ fte , 16 s id e r  

Kr. 5 ,-  In c l. m o m s .

Spilleregler
H æ fte , 14 s id e r  

Kr. 5 ,-  In c l. m o m s .

Psykologi i ^  
badminton
T il k u rs u s  o g  in s p ira t io n  i t ræ n e r 

jo b b e t.

A 4  h æ fte , 2 4  s ider.

Kr. 50 ,-  In c l. m o m s .

Teknik i 
badminton
T il k u rs u s  o g  in s p ira t io n  i træ n e r 

jo b b e t .

A 4  h æ fte , 7 6  s id e r.

Kr. 110,- In c l. m o m s .

Taktik i 
badminton
T il k u rs u s  o g  in s p ira t io n  i træ n e r 

jo b b e t.

A 4  h æ fte , 5 6  s ide r.

Kr. 75,- Inc l. m o m s .

Træningslære i 
badminton
T il k u rs u s  o g  in s p ira t io n  i træ n e r 

jo b b e t.

A 4  h æ fte , 4 4  s id e r.

Kr. 7 5 -  In c l. m o m s .

Organisation iQ  

badminton
T il k u rs u s  o g  in s p ira t io n  i træ n e r 

jo b b e t.

A 4  h æ fte , 4 6  s ide r.

Kr. 70,- In c l. m o m s .

TURNERINGSFORMER

BADMINTON

Turneringsformer 
i badminton
In s p ira t io n  ti l k lu b a rb e jd e  

A 4  h æ fte , 15 s id er.

Kr. 20 ,-  In c l. m o m s.

Håndbog 10
U u n d v æ r lig t  v æ rk tø j fo r  a lle  b a d 

m in to n in te re s s e re d e .

A 5  h æ fte , 2 0 8  s id e r  

Kr. 50 ,- In c l. m o m s .

Materialerne kan bestilles direkte på forbundets kon

tor. Alle priser er excl. forsendelse.

V id e o b å n d . Vi har et udvalg af VHS bånd til udlej
ning. Udlejning kr. 70 ,-. Incl. moms pr. uge pr. bånd.

Send nedenstående kupon til: 
D a n s k  B a d m in to n  F o rb u n d  

B r ø n d b y  S ta d io n  2 0 , 2 6 0 5  B rø n d b y . 

T lf .  * 4 2  4 5  5 5  5 5

K lu b - Nr. EU A n ta l N r. □ A n ta l Nr. □ A n ta l

A d r - Nr. □ A n ta l N r. □ A n ta l Nr. □ A n ta l

Nr. □ A n ta l Nr. I I A n ta l Nr. ED A n ta l

T lf . B e lø b e t  kr. e r  v e d la g t  i c h e c k . Nr. □ A n ta l



B A D M I N T O N

»N y «  tu r n e r in g :

G o d e  e r f a r in g e r  m e d  
a t  s a m le  j u n io r - y n g l in g e

Det er bestemt værd at fort
sætte med at samle både ju
niorer og ynglinge til mester- 
række-stævne i »overgangen« 
mellem to sæsoner. Det vur
derer Per Treldal, medlem af 
senior-spilleudvalget i DBF og 
ansvarlig for ynglinge-områ
det, på baggrund af den første 
turnering af den art i Nr. 
Broby.

D et vil nok være helt ideelt, 
hvis vi i fremtiden kan finde en 
model, så turneringen er åben 
for førsteårs-ynglinge sam t ju 
niorer - U  17 gruppen. D erm ed 
for juniorerne, som står foran 
at rykke op i ynglinge-rækken 
lejligheden til at markere sig for 
alvor - men jeg synes da også, 
vi alligevel i Nr. broby fik set, at 
der ikke er så langt op for de 
bedste juniorer til ynglinetop- 
pen, siger Per Treldal.

Det blev junior-DM -vinde- 
ren Anders Boesen, Søllerød, 
der markerede sig stærkest ved 
at nå igennem til semifinalen 
efter sejre over bl.a. de seedede 
ynglinge, Niels Chr. Kaldau, 
Herning, og Torben Jensen, Nr. 
Broby.

Yderligere et par af junior
drengene, Jesper Mikla, Stub 
bekøbing, og Rasmus Tharsga- 
ard, Lyngby, der er første års 
junior, viste flotte takter.

Allerede ved DM for junio 
rer faldt netop Jesper Mikla i 
øjnene som doublespiller - ikke 
alene, fordi han her vandt m e 
sterskabet, m en også fordi han 
viste godt blik for spillet, frem 
hæver Per Treldal. Junior-pi
gerne kunne derim od ikke slå 
afgørende igennem overfor 
ynglingene. D er var set frem til 
specielt Michelle Rasmussens

optræ den i turneringen. I ja 
nuar nåede hun finalen i yng 
linge-turneringen i Herning, 
før M ette Pedersen, Nr. Broby, 
satte hende på plads. Men Mi
chelle udeblev fra stævnet i Nr. 
Broby.

M ette Pedersen kunn sikre 
sig endnu en sejr i sin sidste 
ynglingesæson. Hun besejrede 
Lone Sørensen, Herning, i en 
meget velspillet finale.

I herresingle stod Kenneth 
Jonassen, for fjerde gang i 
denne sæson overfor klubkam 
m eraten Thomas Søgaard, i en 
finale - og for tredje gang vandt 
Jonassen. Han fik dermed un 
derstreget, at han har været sæ 
sonens ubestridte bedste - selv 
om DM -titlen gled ham  af 
hænde.

I herredouble afrundede 
Brian Rasmussen, Hillerød, og

M orten Reegaard, Birkerød, 
deres ungdoms-Karriere med 
en sejr. De slog første-års-par- 
ret Thomas Søgaard, H erning/ 
Thomas Staungaard, Lillerød, 
efter tre sæt.

I dam edouble var der en ny 
sejr til DM -vinderne M ette Sø- 
rensen/Ingrid Pedersen, triton. 
De finale-besejrede sara R une 
sten, Lillerød Susanne Olsen.

Thomas Staungaard/Sara 
Runesteen, Lillerød, tog sig af 
sejren i mixedouble finalen 
mod Brian Rasmussen, Hille
rø d /A n ja  W. Larsen, SB-50.

Nogle af de bedste ynglinge 
deltog ikke i Nr. Broby. Tho 
mas Damgaard, Herning, Jim 
Laugesen og Peter Rasmussen, 
Gentofte, samt Rikke Olsen, 
Greve, var nemlig med D BF’s 
talenttrup til en turnering i Po 
len. sv.e.

N y t f ra  k re d s e n e

F y n s k  d o m in a n s  
i K r is t ia n s a n d

Danske spillere i almindelig
hed og fynske spillere i særde
leshed kom til at dominere 
den traditionsrige »CB-cup« i 
Kristiansand, Norge.

For Henrik Sørensen, Nr. 
Broby, blev turneringen det 
helt afgørende gennem brud 
med sejren i heresingle-ræk- 
ken, og i damesingle viste Bir
gitte Hindse, Nr. Broby, at det 
fortsat er muligt at nå til tops 
med et fint slagrepertoire, om 
tanke og erfaring.

H enrik Sørensen im pone 
rede m ed sejr i en langvarig 
kamp mod Torben Carlsen, 
Triton Aalborg, samt overbevi
sende sejre mod Jim Laugesen, 
Gentofte, i semifinalen, over 
Erik Lia, Norge, i finalen.

I den anden semifinale im 
ponerede Peter Rasmussen, 
Gentofte, med en flot kamp 
mod Erik Lia, der vandt 17-15 i

afgørende sæt. Jim Laugesen 
indledte fornem t med sejr over 
den bedste norske spiller, Hans 
Sperre.

Birgitte Hindse kunne over
raskende nok hævde sig i en 
langvarig tresæts-finale mod 
Lotte Thom sen, Kastrup. E n  så 
meget større præstation, fordi 
hun også m åtte slide hårdt for 
sejren i semifinalen m od 
A nette Hurup, abc Aalborg.

A nette Hurup, abc/K arin 
Janum , Triton Aalborg, sikrede 
sig sejren i damedouble. De vi
ste sig som klart bedste i ræ k 
ken, og det blev til en let finale
sejr mod Pernille S trøm /L otte 
Thomsen.

Odense-parret Lars Peter 
H erm ansen/H enrik From kla 
rede efter tur de bedste norske 
par. Først Arils Langnæ s/Ø i 
vind Berntsen i semifinalen 
også Hans S perre/E rik  Lia i fi

nalen. Claus Overbeck gled 
hurtigt ud i single - men benyt
tede til gengæld lejligheden til 
at markere sig i mixeddouble 
sammen med M arianne Friis. I 
en ren Nr. Broby-finale besej
rede parret Flemming Thom 
sen/B irgitte hindse.

F in a le r e su l t a t e r :
Herresingle: Henrik Sørensen, Nr. 
Broby - Erik Lia, Norge 15-8, 15-10. 
Damesingle: Birgitte Hindse, Nr.
Broby - Lotte Thomsen, Kastrup 11-6, 
5-11, 9-12.
Herredouble: Lars Peter H erm ansen/ 
Henrik From, Odense - Hans Sperre/ 
Erik Lia, Norge 15-9, 15-10. 
Damedouble: Karin Janum, T riton/ 
A nette Hurup, abc Aalborg - Pernille 
S trøm /L otte Thomsen, Kastrup 15-9, 
15-2.
Mixeddouble: Flemming T hom sen/ 
Birgitte Hindse, Nr. Broby - Claus 
O verbeck/M arianne Friis, Nr, Broby 
8-15, 11-15.

Venskabs
klub i 
Tyskland
B a d m in to n k lu b b e n  SG B re m th a l 

i T y s k la n d  s ø g e r  d a n s k  v e n 

s k a b s k lu b  t i l  u d v e k s lin g  a f b a d - 

m in to n e r fa r in g e r  o g t i l  a t  s p il le  

v e n s k a b s k a m p e  m e d .

SG B re m th a l A b t. B a d m in to n  e.V. 

e r  s t i f te t  i 1 9 8 5  o g  h a r  p .t. ca. 6 0  

a k tiv e  s p il le re  - f le s t  I a ld e rs 

g ru p p e n  2 0 -3 5  år. K lu b b e n  h a r  

e t ju n io rh o ld  o g to  s e n io rh o ld ,  

h v o ra f d e t e n e  s p i l le r  I d e n  n e - 

d e rs te  ty s k e  s e r ie  o g d e t a n d e t 

en k la ss e  over.

K lu b b e n  h ø re r  h je m m e  i b ye n  

E p p s te in , d e r  l ig g e r  i R h in -M a in  

o m rå d e t,  2 5  k m  fra  F ra n k fu r t  a m  

M a in . In te re s s e re d e  b e d e s  k o n 

ta k te :

SG B re m th a l 

A b t. B a d m in to n  

P re s s e w a rt in  

M o n ik a  Z im m e rm a n n  

S te in w ie s e n w e g  7 

D -6 2 3 9  E p p s te in  2
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B A D M I N T O N

Ta’ på 

idræ ts 

højskole  

og få en  

instruktør 

e lle r leder-

uddannelse

K U R S E R :
16 u g e r: s e p te m b e r - d e c e m b e r 

20  u g e r: ja n u a r  - ju n i 
3 6  u ge r: s e p te m b e r - ju n i

* n

i
N ORDJYLLAN DS

I DRÆTSHØJSKOLE
P a rk ve j 61 - 9 700  B rø n d e rs le v  

T lf. 9 8  8 2 5 3  00 

F o rs ta n d e r: T a g e  E lk jæ r

Fra k re d s e n e

L e d  i s p o rts lig  s a ts n in g :

St ort  ha l- projek t  
i H ern ing

H erning Badm inton Klubs tid 
i den om kring 20 år gamle hal 
på Ydunsvej kan snart være 
forbi.

E t stort hal-projekt kan for
mentlig snart sættes i værk, og 
hvis alt går som vi håber, kan 
hallerne være klar til brug 
forud for sæsonen 1993-94, si
ger klubbens formand, Jens 
Erik Østergård.

- Vi har gennem længere tid 
arbejdet med løsninger på at få 
øget vores halkapacitet. I første 
omgang var der lagt op til at 
udvide den nuværende hal på 
Ydunsvej med yderligere fem 
baner og bedre service-facilite
ter.

- Herning Kommune har 
imidlertid sat sig imod det pro 
jekt, og i stedet henvist os til et 
om råde til idrætsform ål i byens 
udkant, hvor blandt andet Her
ning Ishockey Klub allerede har 
etableret sig, forklarer forman 
den.

H er arbejder klubben nu 
med et helt nyt projekt, der 
rum m er en dobbelthal til bad 
m inton med hver fem baner 
samt et squash-center med seks 
baner. D esuden var der også på

et tidspunkt indarbejdet et an 
læg til en af landets førende 
klubber inden for skydning, 
Lind Skytteforening.

2 0  m io . k r.
Det bragte projektet helt op på 
20 millioner kroner, men skyt
teforeningen har i første om 
gang sagt fra, så projektet revi
deres for øjeblikket.

Det kommende badm inton 
center skal opføres og drives 
som en selvejende institution, 
og badmintonklubben rejser en 
stor del af den nødvendige ka 
pital ved at sælge hal og grund 
på Ydunsvej til et boligselskab.

- M ed det nye anlæg ønsker 
vi dels at skabe bedre faciliteter 
for vore medlemmer og dels at 
få en opvisningshal med gode 
tilskuerforhold. I den ene af 
hallerne bliver der plads til 
600-800 tilskuere, forklarer 
Jens Erik Østergård.

Det spiler også ind, at klub 
ben med de nye haller vil være i 
stand til at fordoble sit m ed 
lemstal til omkring 800.

- Og det vil give bedre for
hold for vores senior- og ung 
domselite, ligesom alle de øv-

rige medlemmer får bedre for
hold at dyrke deres sport un 
der, understreger Herning- for
manden.

Halprojektet er derfor også 
et væsentligt elem ent i den 
langsigtede sportslige satsning, 
der er sat i gang for at udvikle 
nye topsspillere - og fastholde 
dem  i det midtjyske område.

S a m a rb e jd e
- Vi har også tilbudt et samar
bejde med en af de store 
oplandsklubber, Tjørring BK, 
som imidlertid har sagt fra over 
for tanker om en fusion med 
Herning BK, siger Jens Erik 
Østergård.

Med Herning Ishockey Klub 
som nabo og dynamo tegner 
der sig også et andet spæn 
dende perspektiv for det nye 
badm inton/squash-center, ef
tersom  der arbejdes med planer 
om et sportshotel eller vandrer
hjem i forbindelse med Her
ning Isstadion.

- Det må kunne bane vejen 
for, at Team D anm ark placerer 
et center i Herning - også for 
badminton, anfører Jens Erik 
Østergård. sv.e.

FJELLHAMAR BADMINTONKLUBB 
søger træner til Norge

H a r du  p la n e r o m  a t fly tte  til O s lo ?  F je llh a m a r B a d m in to n k lu b b  s ø g e r en træ - 

n e r /s p il le r  til s æ s o n e n  1 9 9 2 /9 3 . E r du In te re sse re t tag  d a  kon ta kt m ed :

Jø rn  L a n g d a le n , H a a ko n sg t. 7 ,2 0 0 0  L ille s trø m , tlf. 0 0 9  47 6 814195

T R Æ N E R  S Ø G E S
Tuse N æ s  B a d m in to n k lu b  s ø g e r en s e n io r træ n e r til 1 9 9 2 /9 3  sæ so n e n . K lu b 

b e n  h a r h o ld  i S B K r’s S jæ lla n d s s e rie , S e rie  2 o g 6. T ræ n in g  m a n d a g  o g o n s 

d a g  a ften . H e n ve n d e lse  til:

H e n rik  S a n d a l - K is s e ru p v e j 11 A  - U d by  - 4 3 0 0  H o lb æ k  - Tlf. 53  4 6  10 13
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B A D M I N T O N

D M  f o r  » d e  g a m le « :

H id t i l  s t ø r s t e  v e t e r a n - t u r n e r in g

Gert Gran- 
gaard, Vi
borg og 
Elise Gert- 
strøm, Hor
sens nåede 
finalen i mi- 
xeddouble.

Karsten
Bach,
Skive-Resen 
og Per Ul- 
dall, Holste
bro vandt 
herredoub
len over 45

J y s k e  v e t e r a n - m e s t e r s k a b e r :

90  dystede løs

Stadig flere hadmintonspillere 
på den anden side af 40 vil 
gerne dyste i turneringer og 
m esterskaber.

Det fik DBF’s veteranudvalg 
et kontant bevis på, da m an in
viterede til sæsonens danske 
mesterskaber i Middelfart. N æ 
sten 180 spillere meldte sig, og 
med 210 kam pe er det det hid 
til største DM -arrangem ent i 
veteranrækken, der er spillet.

Form anden for veteranud 
valget, Bjørn Holst-Christen- 
sen, Ringsted, glæder sig speci
elt over, at deltagerne kom m er 
fra mange forskellige klubber 
ud over landet.

M iddelfart BK hjalp til med 
at afvikle turneringen, hvor by
ens borgmester stod for p ræ 
mieoverrækkelsen.

F in a le resu lta te r:
Over 40 år:
Herresingle: Claus B. Andersen, Hille
rød - Henrik Fahrenholz, Himmelev 
15-12, 15-4.
Damesingle: Lis Rathsach, Hillerød - 
Pia Holm, Gladsaxe 11-7, 11-6 
Herredouble: Claus B. A ndersen/Sø- 
ren Birkholm, Hillerød - Henrik A n 
dersen, L illerød/K urt Fals, Nivå 15-6, 
15-10.
Damedouble: Jette Hansen, Ø stfyn / 
Vibeke Bechtold, Odense - Jette  Boyer, 
L illerød/Helle Guldborg, Hvidovre 15- 
10, 5-15, 15-2.
Mixeddouble: Anne Marie Bagger/ 
Morten Fredslund, Vejle - Hanne 
Gram, R anders/Frank Holst A nder 
sen, Værløse 8-15, 15-13, 15-6.

Over 45 år:
Herresingle: Carsten Roug, Skibby - 
Hans Jørgen Jonassen, Herning 15-12, 
15-4.
Damesingle: Solveig Sørensen, Vrå - 
Vibeke Bechtold, Odense 11-7, 11-3.

Herredouble: Klaus K aagaard/H ans 
Henrik Svendsen, Skovshoved - Rene 
Toft/Jesper Arendrup, Over Jerstal 15- 
6, 15-10.
Damedouble: Ulla Strand/K irsten Jør
gensen, Gladsaxe - Liselotte Thomsen, 
Nyborg/Vibeke Bechtold, Odense 15- 
1, 16-18, 15-9.
Mixeddouble: Ulla S trand/O le Holm, 
Gladsaxe - Kirsten Jørgensen/Leif V. 
Hansen, Gladsaxe 15-11, 15-12.

Over 50 år:
Herresingle: Bendt Rose, Skovshoved - 
Preben Skov, Thurø 15-1, 15-2. 
Herredouble: Bendt R ose/B o Cramer 
Johnsen, Skovshoved - Henning Borch, 
K astrup/Leif V. Hansen, Gladsaxe 
15-1, 15-5.
Damedouble: Elvi Høyer Larsen, Hel- 
singe/Vibeke Brisson, Mou - Inge Ni
elsen, Lyngby/Birgit Jørgensen, Char
lottenlund 15-2, 15-6.
Mixeddouble: Elvi Høyer Larsen, Hel- 
singe/H enning Borch, Kastrup - Vi
beke Brisson, M ou/Preben Skov,
Thurø 15-10, 14-4.

Over 55 år:
Herresingle: Henning Jørgensen,
Greve - Tommy Bune, Gundsølille 15- 
8, 9-15, 15-6
Herredouble: Poul Erik Nielsen, Skovs
hoved/ Leif Jensen, Odense - Poul A. 
B uch/H enning Jørgensen, Greve 15-9, 
12-15, 15-11.
Damedouble: Tonny Holst-Christen- 
sen, A m ager/Inger Kjærgaard, Kol
ding - Inge Birgit Anker Hansen, 
KBK /Sonja Jeppesen, Båring 15-6, 15- 
5.
Mixeddouble: Vibeke Brisson, M ou/ 
Jørgen Jensen, Vrå - Tonny Holst- 
Christensen/Bjørn Holst-Christensen, 
Am ager 4-15, 15-5, 15-7.

Over 60 år:
Herresingle: Ole Hansen, Slagelse/Ej- 
nar Hansen, DVL, København 15-7, 
15-6.
Herredouble: Ole Hansen, Slagelse/ 
E jnar Hnasen, DVL - Preben O tt, abc 
A llborg/Poul Erik Nielsen, Skovsho
ved 15-2, 15-1.
Mixeddouble: Inge Birgit A nker Han 
sen, KBKi/Poul Erik Nielsen, Skov
shoved - Inger Kjærgaard, Kolding/
Ole Hansen, Slagelse 15-8, 15-7.

90 spillere m ødtes for andet år 
i træ k i Viborg Badm intonhal
til sæsonens jyske m esterska 
ber for spillere over 40 år.

Selv om fysikken og hurtig 
heden ikke hos alle er, hvad 
den har været, blev der dystet 
på livet løs - kampgejsten er der 
absolut ikke noget i vejen med, 
fortæ ller Magnus Bertelsen fra 
Viborg BK.

U d over det sportslige blev 
der også tid til socialt samvær, 
hvor mange gamle minder og 
historier blev frisket op i løbet 
af aftenen.

Klubben i det midtjyske vil 
gerne stå som faste arrangører 
af sæsonens jyske veteranm e
sterskaber, og klubben ser også 
gerne, at veteran-m esterska 
berne udvides med et jysk me
sterskab for klubhold, siger 
Magnus Bertelsen.

Over 40 år:
Herresingle: Kurt Hansen, Silkeborg. 
Damesingle: Anni Bøgh Hansen, Tri
ton Aalborg.
Herredouble: Mogens Nedergaard/ 
John Ozimek, Hjallerup.
Damedouble: Lotte N ielsen/Anni 
Bøgh Hansen, Triton Aalborg. 
Mixeddouble: M orten Fredslund/ 
Anne Marie Bagger, Vejle.

Over 45 år:
Herresingle: Svend Brixen, Ikast. 
Herredouble: Per Uldall, H olstebro/ 
Karsten Bach, Skive-Resen. 
Mixeddouble: Flemming Steen, Å rhus/ 
Annemarie Bagger, Vejle.

Over 50 år:
Herresingle: Ingemann D. Nielsen, Er- 
ritsø.
Herredouble: Erling Skov, Å rhus/B ent 
Steffensen, Frederikshavn.

Over 60 år:
Herresingle: Preben Ott, abc Aalborg. 
Herredouble: Kristian Thusing, Høj- 
b jerg/Preben Ott, abc Aalborg.

TVe v e t e r a n t i t le r  

v e d  A ll E n g la n d
M ens det kniber for d an 
skerne m ed at vinde titler i 
den »rigtige« All England- 
turnering, er der stolte tra 
ditioner for, at de rød/hvide 
henter trium fer i »All Eng 
land Veterans«, der spilles i 
weekenden før hovedturne 
ringen.

I den henseende var årets 
turnering i London ingen 
undtagelse. Tonny Holst- 
Christensen fra A m ager 
vandt - traditionen tro - d a 
medouble. Det var denne

gang i rækken for spillere 
over 50 år, og hendes makker 
var engelske Brenda Andrew.

Det var i øvrigt den syv
ende makker Tony Holst- 
Christensen har vundet tur 
neringen sammen m ed gen 
nem årene.

I aldersgrupen over 45 år 
vandt Kirsten Jørgensen og 
Leif V. Hansen fra Gladsaxe 
mixed double, mens Ulla 
Strand og Kirsten Jørgensen i 
samme aldersgruppe tog sig 
af damedoublen.
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In te rn a tio n a lt is læ t
Ølstykkes veteran-turnering, der i år blev afviklet for tredje år i 
træk, havde denne gang et internationalt islæt. Seks stærke holland
ske spillere mødte op, og de var i høj grad med til at sætte præg på 
turneringen. Blandt andet en meget dygtig mixeddouble-konstella- 
tion, der imidlertid var så uheldige at trække den tidligere lands
holdsspiller Ulla Strand og Brian Nielsen iførste runde. Danskerne 
vandt efter tre hårde sæt.

Turneringen blev spillet i tre aldersklasser - over 40, over 45 og 
over 50 år - og man kårede vindere i både mesterrækken, A-rækken 
og B-rækken. Der blev afviklet ca. 200 kampe, og til næste år vil ar
rangørerneforsøge at få endnu flere udenlandske spillere med - men 
der er også plads til flere danske veteranspillere, fortæller Anders 
Madsen fra Ølstykke BC.

J y s k / f y n s k  v e d  h o ld - D M
Det var især de jyske og fynske klubber, der præ gede begivenhe
derne, da sæsonens danske mesterskaber for klubhold blev afviklet 
i begyndelsen af april. Højbjerg, der to gange har præsteret det me
get flotte resultat at vinde samtlige tre rækker, havde i år mulighe
derne for at gentage bedriften.

I Hvide Sande lagde juniorerne for med at vinde titlen efter en 
spændende finale, som århusianerne vandt med 8-5 over Herning, 
mens Lillerød fik bronze.

I U14, som blev spillet i Nr. Broby var Højbjerg tæ t på, men 
tabte den afgørende kam p m ed 6-7 til Horsens, som derm ed vandt 
guld. V ærløse blev num m er tre.

Endelig m åtte Højbjerg i U12 »nøjes med« bronzem edaljerne, 
mens fynske Nr. Broby tog sig af guldet efter finalesejr på 9-4 over 
Greve. -I næste »Badminton« mere fyldig omtale af D M ’em e.

FJELLHAMAR BADMINTONKLUBB 

Venskabsklub søges
F je llh a m a r B a dm in to n k lu b b  søger en ve n ska b s 

k lub  i N ord jy llan d som  vi kan a rra ng e re  s p il/ tu rn e -  

ring m ed. H vis I e r in te re sse re t kon takt da:

Jytte  Pøhis (dansk), E inerve ien  8,

1470 Lørenskog, tlf. 009 47 2 974128

Østeuropa blev væ k
De internationale tyske ung 
dom sm esterskaber blev groft 
generet ved udeblivelse af rus 
siske, bulgarske og polske spil
lere.

D e tyske arrangører stod 
klar med al tænkelig service for 
de tre landes spillere, herunder 
hotel-reservation - m en de fik 
ikke et ord om afbud eller for
klaring på udeblivelsen.

-D et er meget kedeligt, at 
der fortsat kan ske den slags 
ting, betoner vicepræsidenten i 
EBU, Torsten Berg.

-D et er ikke umiddelbart et 
problem, EBU  tager sig af. Det 
er faktisk IBF, der skal tage sig

af eventuelle sager af denne art. 
Men vi er opm ærksomme på 
problemerne i de internationale 
organisitioner og tager også ini
tiativer til at lave kurser m.v. 
for de »nye« badminton-lande. 
Det har f.eks. været en succes i 
Afrika.

-Vi må anse det for forskel
lige overgangsproblemer i de 
østeuropæiske lande ovenpå de 
politiske og økonomiske om 
væltninger.

-D er er kommet mange nye 
ledere til, men jeg ser fortrøst
ningsfuldt på samarbejdet i de 
kommende år, siger Torsten 
Berg.

F je r og fe r ie
Oplev Østrig, Malta, Ungarn 
eller Tjekkoslovakiet - og læ r 
samtidig noget mere om bad 
minton.

Sådan lyder tilbuddet fra det 
østrigske badm intonforbund, 
som igen til sommer inviterer 
på kombinerede ferie- og bad 
mintonlejre.

A rrangørerne indbyder til i 
alt fem lejre, og af dem  holdes 
de to i hjemlandet, en på Malta, 
en ved Balaton-søen i Ungarn 
og den sidste i Tjekkoslovakiets 
hovedstad, Prag.

Nogle af lejrene henvender 
sig især til dygtigere spillere, 
men de fleste af dem  tager 
imod badmintonspillere i alle 
aldre - ja selv hele familier kan 
komme på badmintonlejr.

Flere danske træ nere har 
gennem årene deltaget som un 
dervisere på lejrene, og i år 
medvirker Søren Schultz fra 
Århus, oplyser arrangørerne.

Østrigs Badminton Forbund 
kan give nærm ere oplysninger 
om arrangementerne.

Penge ud deles ...
Distrikter og kredse, der har 
gode ideer til nye veje i børne- 
og ungdomsbadminton, kan nu 
igen søge om udviklingsmidler 
fra en særlig fond i Dansk 
Idræts Forbund.

Siden 1987 har DIF hvert år 
sat 100.000 kroner af i en pulje, 
og i to omgange har DBF fået 
15.000 af midlerne.

Man kan for eksempel søge 
om tilskud til m øder og semi
narer hvor udvikling af bømei- 
dræ t står på programmet. Og 
man kan også søge til konkrete 
projekter som idrætsdage, »al
ternative« stævner og træf. 
Også udstyr og udvikling af ud 
styr til bøm eidræ tten og hver
vekampagner kan man søge til
skud til.

Forsøgsmidleme er først og 
fremmest for børn op til 12 år - 
men der kan afviges fra den re
gel. Alle ansøgninger skal sen 
des gennem forbundet, og se
nest to m åneder efter får man 
svar på ansøgningen, lover 
Dansk Idræts Forbund.

F ir e  n y e  i e l i te g r u p p e n
Peter Espersen fra Lillerød, der fik lidt af et gennembrud ved kvali
fikationskam pene til Thomas Cup i Holland i februar, er - naturlig 
vis - kommet med i elitegruppen under Team Danmark. Også 
Christian Jakobsen, Gentofte, og de to Skovshoved-piger, Maiken 
M ørk og Marlene Thomsen er indtrådt i elitegruppen.

I talentgruppen er de to Herning-spillere, Thomas Søgaard og 
Kenneth Jonassen, indlemmet sammen med Janek Roos fra Ring 
sted.

På pigesiden er U  16-spilleren Michelle Rasmussen fra Lillerød 
kommet med - sammen m ed de to U18-spillere, Mette Sørensen 
fra Triton og Rikke Olsen, G reve Strand.



B A D M I N T O N

V i forsøger igen
Desværre havde redaktionen ikke opfanget et par fejl i 
de slutstillinger, vi bragte fra holdturneringen i »Bad 
minton« nummer 3. D erfor bringer vi her de rigtige 
stillinger i de rækker, hvori der var fejl.

3. division, pulje 1 
Oprykningsspil
Ringsted ............................ .............  10 92-38 10
Århus ............................... .............  10 82-48 8
Tåstrup ............................. .............  10 66-64 5
Charlottenlund ................. .............  10 58-72 3

Nedrykningsspil
Resultaterne rettet i følgende kam pe på grund af brug 
af ulovlig spiller:
Tåstrup - Amager ................. ......  13- 0
Højbjerg 3 - A m a g e r............ ......  12- 1
Amager - TST 79 ................. ......  5- 8

Højbjerg 3 ............................. ......... 10 62-68 5
TST 7 9 ................................... ........  10 68-62 4
A m a g e r .................................. ......... 10 46-84 3
F rederikssund........................ ........  10 46-84 2

Fra danmarksserien rykker følgende hold op: A IA  
Tranbjerg, Østfyn, Ballerup, Frem Hellebæk, Lystrup, 
Skagen, Rødovre og Skovshoved 3.

R in g s te d  fo r  fø r s te  g a n g
Ringsted er for første gang i klubbens historie i 2. divi
sion fra den kommende sæson.

Vi ønsker sjællænderne tillykke og benytter lejlighe
den til at beklage, at vi »Badminton« num m er 3 ud 
råbte klubben til comeback i 2. division.

D B F (IT U ) in v ite re r  h e rv e d  k re d s e  

o g  d is tr ik te r  til a t s e n d e  p o te n ti 

e lle  u n d e rv is e re  in d e n fo r  b ø rn e 

o m rå d e t på:

»Børnekursus«
Underviser-seminar

L ø rd a g /s ø n d a g  d e n  1 3 .-14 . ju n i 1 9 9 2  

K e rte m in d e h a lle n  - K e r te m in d e  V a n d re rh je m  

E fte r  a t h ave  lig g e t u n d e rd re je t i læ n g e re  tid , 

v il d e t n y u n d e rv is n in g s h æ fte  » Bø rn  i b a d m in 

ton«  a f Tonny H o ls t-C h r is te n s e n , K e n n e th  

S c h ø d t o g  N ie ls  G a d e  b liv e  k la r  til d is tr ib u tio n  

s e n e s t 1. ju n i. I fo rb in d e ls e  m e d  u d a rb e jd e l 

se n  h a r fo rfa tte rn e  s a m t A rn e  T op hø j u d a rb e j 

d e t u n d e rv is n in g s v e jle d n in g  fo r  f le re  k u rs u s 

fo rlø b  b y g g e t o p  m e d  b o g e n  s o m  u d g a n g s 

p un k t.

S e m in a re t v il in d e h o ld e  p ræ s e n ta tio n  a f b o 

g e n  o g  k u rs u s fo r lø b e n e  s a m t in te n tio n e rn e  

m e d  d is s e  s a m t u d a rb e jd e ls e  a f id é k a ta lo g  til 

p ra k tik - o g  te o r ile k t io n e r.

D e lta g e rg e b y r: kr. 2 5 0 ,- 

T ilm e ld in g s fr is t: T o rsd a g  d e n  2 3. a p r il 1 992. 

T ilm e ld in g s a d re s s e : DBF, Id ræ tte n s  Hus, 

B rø n d b y  S ta d io n  2 0 ,2 6 0 5  B rønd by.

Mvh. DBF’s
Instruktør- og Trænerudvalg

"N OGLE 
H A R ET  

FJERN SYN  
- AN D RE 
H AR
LO EW

ÅR ET S STØ R STE TV - N YH ED
LOEW E er 90’ernes mest avance
rede satellit-TV. Et helt nyt digital 
farve-TV med knivskarpe billeder 
og ægte stereolyd i ægte CD-kvali- 
tet. Digitalteknologien giver dig 
adgang til en helt ny TV-verden, 
hvor ingen har været før. Kom ind 
og prøv det - og se, når »dyrenes 
konge« viser tænder.

TANK MIMTID-TANK

LOEWE.
LOEW E St u d io  6 3  S
25” Farve/stereo-TV 
Introduktionspris: Kr. 7 .995 ,-  

Audio-Gruppen har eneforhandling af LOEW E i 
Danmark. Audio-Gruppen har omkring 100 forret
ninger fordelt over hele landet. Audio-Gruppen kan 
give dig helt op til 6 års tryghedsgaranti på 
LOEWE.

Telefon 86 28 70 33 anviser nærmeste forhandler.
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D a n m a rk s  s m u k k e 

s te  fe r ie b y . M e d  e t 

h a v  a f o p le v e ls e r  

f o r  h e le  fa m ilie n .

T il  fo d s ,  på cy ke l 

o g  t i l  h e s t. 

B a d m in to n , te n n is  

o g  a e ro b ic .  S o l, 

s v ø m n in g  o g  f is k e r i . . .

-X;' ■ ;X*

ØD EVENTYRET

DE 7 ØER -

E r e t æ g te  h a v n e 

m i l jø  m e d  d e t re n e  

v a n d  o g  ø r re d e r  

d e r  b id e r  på k ro 

g e n . Ik k e  k u n  fo r  

b å d fo lk e t  m e n  f o r  

e n h v e r  s o m  ø n s k e r  

e n  a k t iv  o g  a n d e r 

le d e s  fe r ie .

H o ld  f r i  f ra  k ø k k e 

n e t o g  n yd  en læ k 

k e r  m id d a g  i re 

s ta u ra n te n  t i l  r im e 

l ig e  p r is e r .

WEEKENDOPHOLD
LØRDAG-SØNDAG
Pr. p e rs . v /4  p e rs . i h us: 

KR. 263,-

H v is  De s e lv  v i l  la 

ve m a d e n , k a n  v i 

t i lb y d e  e n  fæ rd ig  

p a k k e  t i l  h e le  o p 

h o ld e t f r a  v o re s  

k ø b m a n d  på t o r 

v e t, s å  a lt  e r k la r  

n å r  De k o m m e r .

P r ise n  e r in c l.  leje a f 

k o m p le t u d s ty re t 

h u s  m e d  lin n e d , ei 

o g  re n g ø r in g .

T illæ g  fo r  fre d a g :

Pr. p ers. v /4  p e rs . i 

h u s : KR. 200,-

SPORTSPAS
K o m  o g  b y t  d e n n e  k u p o n  

o g  få  g ra t is  a d g a n g  

t i l  m a n g e  a k tiv ite te r.

DE 7 ØER -

l ig g e r  k u n  e t s te n 

ka s t fra  M o ls -L in ie n  

o g  m e d  k o r t

a fs ta n d  t i l  

T ir s t ru p  L u fth a v n  

o g  G re n aa -H u nd e sted  

L in ie n .

T L F .  86  3 4  OO OO



Id ræ ts o p h o ld /id ræ ts re js e r

F Æ R D IG P A K K E D E

ERSKO LEN  

A A LB O R G
-  e n  s p æ n d e n d e  s k o le  

m e d  p e rs p e k tiv e r  

o g  m a n g e  m u lig h e d e r . . .

BADM INTON
1 -årig
træ neruddannelse

% T ræ n in g s le jre

#  K u rs e r

#  T e s tn in g

#  F o rs k n in g

Rekvirér brochure for yderligere 
oplysninger på telefon 98103111

T R Æ N E R S K O L E N  A A LB O R G
A n n e b e rg v e j 5 5  ■ B o x  1 20 • 9100  A a lb o rg  ■ T lf .  9 8  10 31 11

HAN HERRED FRITIDS CE NTER

FJER R ITSL EV VA N D R ER H JE M  

S 98 211190

Adresse:

Postnr.:

(K uponen indsendes i lukket kuvert)

PRIVATHOSPITALET EBELTOFT

T H E  M E R M A ID  C L IN IC
Lundbergsvej 2 ■ 8400 Ebeltoft • Tlf. 86 34 00 11 

Hverdage kl. 9 - 17, lørdage kl. 9 - 14

TRÆ NING SLEJRE

Præcis diagnostik / Hurtig behandling 
Individuel genoptræning

På Privathospitalet Ebeltoft m odtager vi patienter til hurtig  vurdering 
og behandling. Ring på tlf. 86 34 00 11 eller indsend kuponen.

Jeg ønsker at modtage yderligere oplysninger om:

O  Idrætsklinikken

O  A n d e t______________________________________________

Navn:

Idrætsskader.
K lip  u d  o g  s e n d  Ind

NYT NYT NYT

N u d e jl ig e  

2 -4  sengs  

v æ re ls e r
___ l  m . b a d

o g  to i 
let.

Kursus- 
og træ nings- 
ophold
•N y  id ræ ts h a l m e d  m o tio n s c e n te r.

•F in e  o m k læ d n in g s fa c ilite te r .  
•S v ø m m e h a l o g  frilu ftsb ad .

•S a u n a e r  o g  so la rie r.
•T e n n is b a n e r.

• 14 fo d b o ld b a n e r .
M ø d e lo k a le r  m . A V -u d sty r. 
•O p h o ld s s tu e  m . TV o g  v id e o .

• B illard o g  b o rd ten n is . 
•C a fe te r ia  m e d  g o d  m a d .  

»En m ass e  ra re  m e n -  

^  n e s k e r, som  e r d e r fo r
d in  skyld!

V ild b je r g  F r it id s c e n te r
Stadionvej. 7480 Vildbjerg

Tlf. 97 13 25 33
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B A D M I N T O N

L a n d s lo tte r i ’9 2 :

Foto: Stenum Grafisk Reklame

tS’-VTX

B ile n  v u n d e t  i R y

Steen Havsgaard fra Ry fortryder ikke, at han 
købte en lodseddel af en ung badm intonspiller fra 
G alten Gym nastikforening.

Lodsedlen gav nemlig ikke bare gevinst. D en ud 
løste hovedgevinsten i Dansk Badminton Forbunds 
landsdækkende lotteri, en Toyota Corolla til en 
værdi af 135.000.

Steen Havsgaard synes imidlertid, at en Toyota 
Hi Lux 2.4 D er en mere spændende og brugsrigtig 
bil, når han hver dag skal ud på landevejen for at nå 
sin arbejdsplads i Århus.

H an forelagde derfor sit ønske for leverandøren, 
Toyota i Skanderborg, og sammen fandt de hurtigt 
en løsning, så Steen Havsgaards gamle Lada kunne 
blive afløst af noget mere solidt.

På billedet ses Steen Havsgaard ved rattet sam 
men med en repræsentant for Toyota og den unge 
sælger af lodsedlen.

Næstved Idræts Forening aftog 1000 lodsedler og 
var blandt de klubber, der udviste et godt initiativ og 
fik  gang i salget via sine ungdomsspillere.

Man sendte dette brev til ungdomsspillerne og de
res forældre.
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B A D M I N T O N

L æ s e r k o n k u r r e n c e :

In g en  tro e d e  på G e n to fte
DH-konkurrencen om at 
gætte op- og nedrykkere i 
årets DH-turnering gav ne
denstående resultater.

Kun 1. division voldte læ 
serne problemer. Ingen havde 
den rigtige rækkefølge - så alle
rede her tabte mange mellem 
20 g 5 point. De øvrige resulta 
ter var stort set forudsigelige.

De 3 bedste fik 20 point og 
ved lodtrækning er rækkeføl
gen følgende:

1000 kr.
Steen Pedersen, Tranevang 5, 
3450 Allerød.
250 kr.
Allan Kristiansen, Vejledalen 

6, 4. th., 2635 Ishøj.
H. Stærm ose, Nørrebrogade 
37, 1., 2200 København N.
100 kr.
Line Agersbæk, Jernbane Allé 

27, 2630 Taastrup.
Lasse Petersen, Bregnerødgade 
9, 4. th., 2200 København N.

Brørup Badmintonklub, Post
boks 61, 6650 Brørup.
Bjarne Eriksen, Højdevej 28, 
2750 Ballerup.
Flemming Lørup, Sporemager- 
vej 17, 3400 Hillerød.
Lotte Jensen, Grævlingevej 6, 
Horreby, 4800 Nykøbing E  
Jan Kaiser, Studiestræde 14, 
st., 4300 Holbæk.
Steen Keller, Gudenåvej 103, 
7400 Herning.
G erd Hansen, Klintevej 11,

9000 Aalborg.
Henrik Madsen, Hegnsgården 
24, 1. tv., 2670 Greve.

1. DIVISION

Guld: Gentofte

2. DIVISION, pulje 2

Nr. 1: Triton

3. DIVISION, pulje 3

Nr. 1: Esbjerg SG

Danmarksserien, pulje 2

Nr. 1: Ballerup

Sølv: Kastrup-M agleby Nr. 8: Hvidovre Nr. 8: SB 50 Ishøj Nr. 8: SB 50 Ishøj

Nummer 7: Greve 

Nummer 8: Hvidovre 3. DIVISION, pulje 1

3. DIVISION, pulje 4

Nr. 1: Hillerød

Danmarksserien, pulje 3

Nr. 1: Lystrup

Nr. 1: Ringsted Nr. 8: Albertslund Nr. 8: Beder-Malling

2. DIVISION, pulje 1

Nr. 1: Herning

Nr. 8: Frederikssund 

3. DIVISION, pulje 2 Danmarksserien, pulje 1

Danmarksserien, pulje 4

Nr. 1: Lyngby

Nr. 8: Køge Nr. 1: Triton 2 Nr. 1: A IA  Tranbjerg Nr. 8: Rønne

Nr. 8: Valby Nr. 8: Slagelse

D e t m e n e r  je g

H v o r fo r  b e h a n d le r  H U  ik k e  

D H -k lu b b e r n e  e n s ?
Dette indlæg er skrevet pga. 
en stigende irritation over 
holdturneringsudvalgets for
skellige behandling af ensar
tede sager.

I forbindelse med grundspil
lets afslutning skulle DH-klub- 
berne indsende spilletidspunk
ter for hjemmekam pene i slut
spillet. Disse tidspunkter skulle 
være DBF i hænde, således at 
de foreløbige slutspilstider 
kunne udsendes fra D BF’s kon 
to r den 28. januar.

Uheldigvis spilledes adskil
lige 1. og 2. divisionskampe 
den 30. januar bl.a. med Lille
rød og Værløse involveret. De 
pågældende klubber kendte 
derfor ikke deres slutplacering 
og kunne derfor ikke seriøst in 
formere DBF før den 31. ja 
nuar. Værløse indberettede

den 31. januar vedrørende 
hjem mekam p mod Højbjerg 2.

I den foreløbige spilleplan 
udsendt den 28. januar frem 
stod Frederikshavn - Lillerød 2 
til torsdag den 27. februar kl. 
18.30, mens Værløse - H øj
bjerg 2 var uden spilletids
punkt. I den »endelige« spille
plan udsendt den 3. februar 
(hvor der i den mellemliggende 
travle periode var bl.a. hold 
kampe og DM ) fastholdt Fre 
derikshavn spilledagen, mens 
Værløse - Højbjerg 2 sattes til 
tirsdag den 25. februar kl. 
19.00.

Den 8. februar reagerede 
Lillerød overfor Frederikshavn 
pga. problemet med at spille i 
Nordjylland en hverdag. Den 9. 
februar reagerede Højbjergs 
HU-m edlem  Peter Locht over

for Værløse og tilkendegav, at 
de ikke kunne spille en hverdag 
i Værløse.

Efter en del samtaler mellem 
klubberne og H U  kom H U  
med følgende afgørelse: Frede 
rikshavn - Lillerød 2 skal gen 
nemføres torsdag den 27. fe 
bruar, fordi Lillerød ikke havde 
reageret i perioden 29. januar - 
3. februar (form iddag) på Fre 
derikshavns forslag til kam p 
dato. Dvs. 5V2 dages »reak 
tionstid« inkl. week-end!

Kampen mellem Værløse og 
Højbjerg 2 blev deriom d flyttet 
af H U  til week-end’en den 22.- 
23. februar, da Højbjergs indsi
gelse den 9. februar (6 dage ef 
ter udsendt kam pdato) blev 
regnet for afgørende.

Dvs. at Lillerød og Højbjerg 
har forskellige indsigelsesfrister

på analoge kampe!!
Både Lillerød og Værløse 

opfatter nævnte sag, som et ud 
tryk for manglende konsekvens 
i H U ’s handlem åde, og at reg 
lerne for DH-turneringen er for 
ukonkrete og i høj grad over
ladt til H U ’s fortolkning. D et 
synes som om  bureaukratisk 
regler er vigtigere end sports 
lige hensyn.

Vi ser frem til en præcisering 
af reglerne.

Lennart Klamer 
Lillerød Badminton Klub 

Allan Kristiansen 
Værløse Badminton Klub
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F å  e n  g o d  n a t  i  f j e r e n e  f o r  k u n  2 0 0  k r .
Hotel Triton ligger kun 2 minutter fra Hovedba
negården, så uanset hvor i det storkøbenhavnske 
område du spiller, er vi et centralt valg. Og hvis 
du er medlem af »Badminton« skal du kun betale 
200 kr. for et dobbeltværelse - inklusive morgen
mad.

Dobbeltværelse med bad - 
toilet - fjernsyn - video - 
minibar - telefon og radio. \W atte

^ 5 \ V > u d e n i e t «
a b o n n

De nætter, hvor vi har ekstra mange »Badmin
ton-gæster«, må du regne med at få selskab på dit 
værelse.
Tilbudet gælder alle fredage, lørdage og søndage 
indtil den 30 /9  1992.

A lle fredage, lørdage 
og søndage

kun 200 kr. pr. person 
inkl. morgenmad

M a n d a g  -  t o r s d a g  5 5 0  -  6 0 0  k r .  

f o r  e n k e l t v æ r e l s e  

( i n k l .  m o r g e n m a d )

6 5 0  -  7 0 0  k r .  f o r  d o b b e l t v æ 

r e l s e  ( i n k l .  m o r g e n m a d )

HOTEL tø TRITON
H e l g o l a n d s g a d e  7 - 1 1  • 1 6 5 3  K ø b e n h a v n  V

T lf .  3 1  3 1  3 2  6 6  • 3 1  2 3  0 9  1 0  ( R e s e r v a t i o n )



( y y u u  t - rn . j  

50937

• '» 'YONEX
AEROSENSABOLDE

L e v e ra n d ø r  t i l  O ly m p is k e  L e g e  

i B a rc e lo n a  1 9 9 2 , 

V e rd e n s m e s te rs k a b e rn e , 

T h o m a s  o g  Ü b e r  C u p, 

A ll-E n g la n d , D a n is h  O p e n  o g  

D a n m a rk s m e s te rs k a b e rn e .

Beviseligt store besparelser på 

klubbernes boldbudgetter efter 

at have skifte t til denne bold.

SCAMSrøiT Vs
T in v e j 3 -  D K - 3 0 6 0  E s p e rg æ rd e  

T lf .  4 2  2 3  61 61 -  F a x 4 2  2 3  2 3  6 8


